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Protokół Nr LXXVII/2023 

 

z sesji Rady Powiatu Ostrowieckiego 

która odbyła się w dniu 17 listopada 2023 roku 

w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Ostrowcu Świętokrzyskim 

 
 

          Przewodniczący Rady Powiatu Mariusz Pasternak w dniu 17 listopada 2023 roku  

o godzinie 10.00 otworzył sesję Rady Powiatu Ostrowieckiego Nr LXXVII/2023. 

 

         Przewodniczący Rady Powiatu Mariusz Pasternak poinformował, że każdy, kto 

czynnie uczestniczy w posiedzeniach rady powiatu i zabiera głos musi być świadomy, iż wyraża 

jednocześnie zgodę na przetwarzanie swoich danych osobowych. Dodał, że sesja jest 

transmitowana. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, iż zgodnie z listą obecności w obradach uczestniczy  

21 radnych, co wobec aktualnego składu Rady wynoszącego 23 osoby stanowi quorum 

pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał.  

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

Lista osób obecnych na sesji stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Lista zaproszonych gości stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Następnie Przewodniczący Rady powitał zaproszonych gości: Posła na Sejm pana Andrzeja 

Kryja, asystenta Senatora RP Jarosława Rusieckiego pana Artura Głąb, Wiceprezydenta Miasta 

Ostrowca Świętokrzyskiego pana Krzysztofa Kowalskiego, w imieniu Komendanta 

Powiatowej Policji w Ostrowcu Świętokrzyskim pana nadkomisarza Dominika Kowalskiego, 

w imieniu Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Ostrowcu 

Świętokrzyskim młodszą brygadier Barbarę Majdak, Powiatowego Lekarza Weterynarii panią 

Grażynę Strojny, wszystkich dyrektorów, kierowników jednostek organizacyjnych Powiatu 

Ostrowieckiego, Państwa Radnych, Zarząd Powiatu, pracowników Starostwa oraz wszystkich 

obecnych na obradach. 

 

Ad. 2. 

„Przyjęcie porządku obrad.”  

Porządek obrad stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że w dniu 15 listopada 2023 r. Zarząd Powiatu 

Ostrowieckiego złożył wniosek o rozszerzenie porządku obrad sesji o projekty uchwał  

w sprawie zmian w budżecie Powiatu Ostrowieckiego na 2023 rok oraz zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej na lata 2023-2033.   

 

Wniosek o rozszerzenie porządku obrad stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
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Przewodniczący Rady dodał, że w związku z tym, iż zostały złożone dwa projekty uchwał  

należy poddać pod głosowanie dwa wnioski formalne i każdy wniosek oddzielnie. Pod 

głosowanie został poddany „wniosek formalny dotyczący wprowadzenia do porządku obrad 

projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Ostrowieckiego na 2023 rok". 

 

Na podstawie listy z głosowania imiennego Przewodniczący Rady stwierdził, że „wniosek 

formalny dotyczący wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmian  

w budżecie Powiatu Ostrowieckiego na 2023 rok” został przyjęty jednogłośnie. 

 

Lista głosowania imiennego stanowi załącznik nr 6  do protokołu. 

 

Przewodniczący zaproponował umieszczenie zgłoszonego projektu uchwały w sprawie zmian 

w budżecie Powiatu Ostrowieckiego na 2023 rok w punkcie 20  porządku obrad. 

 

Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie „wniosek formalny dotyczący 

wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Powiatu Ostrowieckiego na lata 2023-2033”. 

 

Na podstawie listy z głosowania imiennego Przewodniczący Rady stwierdził, że „wniosek 

formalny dotyczący wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmian  

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Ostrowieckiego na lata 2023-2033” został 

przyjęty jednogłośnie. 

 

Lista głosowania imiennego stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Przewodniczący zaproponował umieszczenie zgłoszonego projektu uchwały w sprawie zmian 

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Ostrowieckiego na lata 2023-2033 w punkcie 21 

porządku obrad. 

 

Jednocześnie Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że wprowadzone do porządku 

obrad sesji projekty uchwał były tematem posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów w dniu  

16 listopada 2023 roku. 

 

W związku z brakiem wniosków i zapytań Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

proponowany porządek obrad sesji zawierający wprowadzone projekty uchwał.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

 

Lista głosowania imiennego stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

  

Radni Rady Powiatu zatwierdzili następujący porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie ważności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 
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3. Przyjęcie protokołu Nr LXXII/2023 z sesji nadzwyczajnej Rady Powiatu 

Ostrowieckiego z dnia 21 czerwca 2023 r. – protokół udostępniony w systemie 

POSIEDZENIA.PL w module DOKUMENTY. 

4. Przyjęcie protokołu Nr LXXIII/2023 z sesji Rady Powiatu Ostrowieckiego z dnia  

30 czerwca 2023 r. – protokół udostępniony w systemie POSIEDZENIA.PL w module 

DOKUMENTY. 

5. Przyjęcie protokołu Nr LXXIV/2023 z sesji nadzwyczajnej Rady Powiatu 

Ostrowieckiego z dnia 26 lipca 2023 r. – protokół udostępniony w systemie 

POSIEDZENIA.PL w module DOKUMENTY. 

6. Przyjęcie protokołu Nr LXXV/2023 z sesji nadzwyczajnej Rady Powiatu 

Ostrowieckiego z dnia 11 sierpnia 2023 r. – protokół udostępniony w systemie 

POSIEDZENIA.PL w module DOKUMENTY. 

7. Przyjęcie protokołu Nr LXXVI/2023 z sesji nadzwyczajnej Rady Powiatu 

Ostrowieckiego z dnia 28 września 2023 r. – protokół udostępniony w systemie 

POSIEDZENIA.PL w module DOKUMENTY. 

8. Informacja na temat bieżącej sytuacji w Wielospecjalistycznym Szpitalu w Ostrowcu 

Świętokrzyskim. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Powiatu 

Ostrowieckiego z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2024” (inicjatywa 

uchwałodawcza – Zarząd Powiatu). 

10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań z zakresu 

rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych i wysokości środków 

finansowych Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 

przeznaczonych na te zadania w roku 2023 (inicjatywa uchwałodawcza – Zarząd 

Powiatu). 

11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia 3-letniego „Powiatowego Programu Rozwoju 

Pieczy Zastępczej w Powiecie Ostrowieckim na lata 2024-2026” (inicjatywa 

uchwałodawcza – Zarząd Powiatu). 

12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Powiatowego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy Domowej i Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej w Powiecie 

Ostrowieckim na lata 2023-2028” (inicjatywa uchwałodawcza – Zarząd Powiatu). 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zakup sprzętu medycznego przez 

Wielospecjalistyczny Szpital w Ostrowcu Świętokrzyskim (inicjatywa uchwałodawcza 

– Zarząd Powiatu). 

14. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad i trybu udzielania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do 

rejestru zabytków lub znajdującym się w gminnej ewidencji zabytków położonym lub 

znajdującym się na terenie powiatu ostrowieckiego w ramach Rządowego Programu 

Odbudowy Zabytków (inicjatywa uchwałodawcza – Zarząd Powiatu). 

15. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia obowiązujących w 2024 roku wysokości opłat za 

usuwanie pojazdów z drogi i ich przechowywanie na parkingu strzeżonym oraz 

wysokości kosztów w przypadku odstąpienia od wykonania dyspozycji usunięcia 

pojazdu (inicjatywa uchwałodawcza – Zarząd Powiatu). 
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16. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek opłaty za zajęcie 1 m2 pasa 

drogowego dla dróg powiatowych (inicjatywa uchwałodawcza – Zarząd Powiatu). 

17. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania 

lub rozkładania na raty należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, 

przypadających Powiatowi Ostrowieckiemu lub jednostkom jemu podległym, a także 

warunków dopuszczalności pomocy publicznej (inicjatywa uchwałodawcza – Zarząd 

Powiatu). 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Ostrowieckiego na 2023 rok 

(inicjatywa uchwałodawcza – Zarząd Powiatu). 

19. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu 

Ostrowieckiego na lata 2023-2033 (inicjatywa uchwałodawcza – Zarząd Powiatu). 

20. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Ostrowieckiego na 2023 rok 

(inicjatywa uchwałodawcza – Zarząd Powiatu). 

21. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu 

Ostrowieckiego na lata 2023-2033 (inicjatywa uchwałodawcza – Zarząd Powiatu). 

22. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Powiatu Ostrowieckiego w roku 

szkolnym 2022/2023 – informacja udostępniona w systemie POSIEDZENIA.PL  

w module DOKUMENTY. 

23. Sprawozdanie z prac Zarządu Powiatu Ostrowieckiego Nr 04/2023/VI – sprawozdanie 

udostępnione w systemie POSIEDZENIA.PL w module DOKUMENTY. 

24. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Ostrowieckiego o złożonych 

interpelacjach i zapytaniach. 

25. Sprawy różne. 

26. Zakończenie sesji. 

 

Ad. 3. 

„Przyjęcie protokołu Nr LXXII/2023 z sesji nadzwyczajnej Rady Powiatu Ostrowieckiego  

z dnia 21 czerwca 2023 r.” 

 

Przewodniczący poinformował, że protokół został udostępniony w systemie posiedzenia.pl  

w module DOKUMENTY do zapoznania się z jego treścią. Zapytał czy do ww. protokołu 

Państwo Radni zgłaszają uwagi lub wnioski? 

 

W związku z brakiem uwag i wniosków Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie protokół 

Nr LXXII/2023 z sesji nadzwyczajnej Rady Powiatu Ostrowieckiego z dnia 21 czerwca 2023 

roku. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że protokół Nr LXXII/2023 z sesji nadzwyczajnej Rady 

Powiatu Ostrowieckiego z dnia 21 czerwca 2023 r. został przyjęty następującym stosunkiem 

głosów:  

• „za” – 20  głosów 

• „przeciw” – 0 głosów 

• „wstrzymuje się” – 1 głos. 

 

Lista z głosowania imiennego stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
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Ad. 4. 

„Przyjęcie protokołu Nr LXXIII/2023 z sesji Rady Powiatu Ostrowieckiego z dnia  

30 czerwca 2023 r.” 

 

Przewodniczący poinformował, że protokół został udostępniony w systemie posiedzenia.pl  

w module DOKUMENTY do zapoznania się z jego treścią. Zapytał czy do ww. protokołu 

Państwo Radni zgłaszają uwagi lub wnioski? 

 

W związku z brakiem uwag i wniosków Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie protokół 

Nr LXXIII/2023 z sesji Rady Powiatu Ostrowieckiego z dnia 30 czerwca 2023 r. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że protokół Nr LXXIII/2023 z sesji Rady Powiatu 

Ostrowieckiego z dnia 30 czerwca 2023 r. został przyjęty następującym stosunkiem głosów:  

• „za” – 20  głosów 

• „przeciw” – 0 głosów 

• „wstrzymuje się” – 1 głos. 

 

Lista z głosowania imiennego stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Ad. 5. 

„Przyjęcie protokołu Nr LXXIV/2023 z sesji nadzwyczajnej Rady Powiatu Ostrowieckiego  

z dnia 26 lipca 2023 r.” 

 

Przewodniczący poinformował, że protokół został udostępniony w systemie posiedzenia.pl  

w module DOKUMENTY do zapoznania się z jego treścią. Zapytał czy do ww. protokołu 

Państwo Radni zgłaszają uwagi lub wnioski? 

 

W związku z brakiem uwag i wniosków Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie protokół 

Nr LXXIV/2023 z sesji nadzwyczajnej Rady Powiatu Ostrowieckiego z dnia 26 lipca 2023 r. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że protokół Nr LXXIV/2023 z sesji nadzwyczajnej Rady 

Powiatu Ostrowieckiego z dnia 26 lipca 2023 r. został przyjęty następującym stosunkiem 

głosów:  

• „za” – 20  głosów 

• „przeciw” – 0 głosów 

• „wstrzymuje się” – 1 głos. 

 

Lista z głosowania imiennego stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Ad. 6. 

„Przyjęcie protokołu Nr LXXV/2023 z sesji nadzwyczajnej Rady Powiatu Ostrowieckiego  

z dnia 11 sierpnia 2023 r.” 
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Przewodniczący poinformował, że protokół został udostępniony w systemie posiedzenia.pl  

w module DOKUMENTY do zapoznania się z jego treścią. Zapytał czy do ww. protokołu 

Państwo Radni zgłaszają uwagi lub wnioski? 

 

W związku z brakiem uwag i wniosków Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie protokół 

Nr LXXV/2023 z sesji nadzwyczajnej Rady Powiatu Ostrowieckiego z dnia 11 sierpnia 2023 r. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że protokół Nr LXXV/2023 z sesji nadzwyczajnej Rady 

Powiatu Ostrowieckiego z dnia 11 sierpnia 2023 r. został przyjęty następującym stosunkiem 

głosów:  

• „za” – 20  głosów 

• „przeciw” – 0 głosów 

• „wstrzymuje się” – 1 głos. 

 

Lista z głosowania imiennego stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Ad. 7. 

„Przyjęcie protokołu Nr LXXVI/2023 z sesji nadzwyczajnej Rady Powiatu Ostrowieckiego  

z dnia 28 września 2023 r.” 

 

Przewodniczący poinformował, że protokół został udostępniony w systemie posiedzenia.pl  

w module DOKUMENTY do zapoznania się z jego treścią. Zapytał czy do ww. protokołu 

Państwo Radni zgłaszają uwagi lub wnioski? 

 

W związku z brakiem uwag i wniosków Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie protokół 

Nr LXXVI/2023 z sesji nadzwyczajnej Rady Powiatu Ostrowieckiego z dnia 28 września 2023 

roku. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że protokół Nr LXXVI/2023 z sesji nadzwyczajnej Rady 

Powiatu Ostrowieckiego z dnia 28 września 2023 r. został przyjęty następującym stosunkiem 

głosów:  

• „za” – 20  głosów 

• „przeciw” – 0 głosów 

• „wstrzymuje się” – 1 głos. 

 

Lista z głosowania imiennego stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Ad. 8. 

„Informacja na temat bieżącej sytuacji w Wielospecjalistycznym Szpitalu w Ostrowcu 

Świętokrzyskim” 

  

Głos zabrał Dyrektor Naczelny Wielospecjalistycznego Szpitala w Ostrowcu Świętokrzyskim 

Dariusz Tumulec, który przedstawił prezentację multimedialną na temat bieżącej sytuacji 

Szpitala.   



7 
 

W związku z głosami radnych dotyczącymi nieczytelnej prezentacji, Przewodniczący Rady 

ogłosił 10 minut przerwy w celu przygotowania prezentacji w wersji papierowej.  

 

Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady sesji. 

 

Dyrektor Naczelny Wielospecjalistycznego Szpitala w Ostrowcu Świętokrzyskim Dariusz 

Tumulec powrócił do omawiania przedstawionej prezentacji.  

 

Prezentacja bieżącej sytuacji Wielospecjalistycznego Szpitala w Ostrowcu Świętokrzyskim 

stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Następnie Przewodniczący otworzył dyskusję. 

 

W dyskusji głos zabrali: 

1. Radny Zbigniew Duda, 

2. Starosta Marzena Dębniak, 

3. Dyrektor Naczelny Wielospecjalistycznego Szpitala w Ostrowcu Świętokrzyskim 

Dariusz Tumulec,  

4. Radny Dariusz Czupryński,  

5. Wiceprzewodnicząca Rady Małgorzata Bień, 

6. Radna Danuta Barańska, 

7. Radny Paweł Walesic, 

8. Radny Robert Rogala, 

9. Poseł na Sejm RP Andrzej Kryj, 

10. Radna Agnieszka Rogalińska, 

11. Radny Piotr Maj. 

 

Na tym dyskusję zakończono. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Mariusz Pasternak ogłosił 15 minut przerwy w obradach. 

 

Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady.  

 

Ad. 9. 

„Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Powiatu Ostrowieckiego  

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na rok 2024” 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji 

Polityki Społecznej, Zdrowotnej i Bezpieczeństwa Publicznego. 

Opinię komisji dotyczącą projektu uchwały z punktu 9, 10, 11, 12 i 13  porządku obrad 

przedstawiła przewodnicząca komisji radna Danuta Barańska.  

 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
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W dyskusji głos zabrali: 

1. Radny Jarosław Piotr Kopański, 

2. Starosta Marzena Dębniak.  

3. Radna Agnieszka Rogalińska, 

4. Radny Paweł Walesic, 

5. Radny Robert Rogala, 

6. Radny Ryszard Proksa, 

7. Radny Dariusz Czupryński, 

8. Radny Zbigniew Duda. 

 

W związku z brakiem dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie projekt uchwały.  

 

Na podstawie listy z głosowania imiennego Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 

została przyjęta następującym stosunkiem głosów: 

  

• „za” – 18 głosów 

• „przeciw” – 0 głosów 

• „wstrzymuje się” – 3 głosy 

 

Lista z głosowania imiennego stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

Uchwała Nr LXXVII/465/2023 stanowi załącznik nr 16  do protokołu. 

 

Ad. 10. 

„Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji 

zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych i wysokości środków finansowych 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przeznaczonych na te 

zadania w roku 2023” 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji 

Polityki Społecznej, Zdrowotnej i Bezpieczeństwa Publicznego. Opinia komisji została już 

przedstawiona. Następnie otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

 

 W dyskusji głos zabrali: 

1. Radny Jarosław Piotr Kopański, 

2. Starosta Marzena Dębniak, 

3. Radny Robert Rogala, 

4. Radny Paweł Walesic, 

5. Radny Łukasz Dybiec, 

6. Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Ostrowcu Świętokrzyskim 

Joanna Pikus, 

 

W związku z brakiem dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie projekt uchwały.  
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Na podstawie listy z głosowania imiennego Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 

została przyjęta jednogłośnie. 

 

Lista z głosowania imiennego stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

Uchwała Nr LXXVII/466/2023 stanowi załącznik nr 18  do protokołu. 

 

Ad. 11. 

„Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia 3-letniego „Powiatowego Programu Rozwoju 

Pieczy Zastępczej w Powiecie Ostrowieckim na lata 2024-2026” 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji 

Polityki Społecznej, Zdrowotnej i Bezpieczeństwa Publicznego. Opinia komisji została już 

przedstawiona. Następnie otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

 

 W dyskusji głos zabrali: 

1. Radny Zbigniew Duda, 

2. Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Ostrowcu Świętokrzyskim 

Joanna Pikus, 

3. Starosta Marzena Dębniak, 

4. Radna Agnieszka Rogalińska, 

5. Radny Paweł Walesic, 

6. Radny Łukasz Dybiec. 

 

W związku z brakiem dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie projekt uchwały.  

 

Na podstawie listy z głosowania imiennego Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 

została przyjęta jednogłośnie. 

 

Lista z głosowania imiennego stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

Uchwała Nr LXXVII/467/2023 stanowi załącznik nr 20  do protokołu. 

 

Ad. 12. 

„Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Powiatowego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy Domowej i Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej w Powiecie 

Ostrowieckim na lata 2023-2028” 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji 

Polityki Społecznej, Zdrowotnej i Bezpieczeństwa Publicznego. Opinia komisji została już 

przedstawiona. Następnie otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

 

 W dyskusji głos zabrali: 

1. Radny Paweł Walesic, 

2. Radna Agnieszka Rogalińska. 
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W związku z brakiem dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie projekt uchwały.  

 

Na podstawie listy z głosowania imiennego Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 

została przyjęta jednogłośnie. 

 

Lista z głosowania imiennego stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

Uchwała Nr LXXVII/468/2023 stanowi załącznik nr 22  do protokołu. 

 

Ad. 13. 

„Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zakup sprzętu medycznego przez 

Wielospecjalistyczny Szpital w Ostrowcu Świętokrzyskim” 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji 

Polityki Społecznej, Zdrowotnej i Bezpieczeństwa Publicznego. Opinia komisji została już 

przedstawiona. Następnie otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

 

 W dyskusji głos zabrali: 

1. Radny Zbigniew Duda, 

2. Dyrektor Naczelny Wielospecjalistycznego Szpitala w Ostrowcu Świętokrzyskim 

Dariusz Tumulec, 

3. Starosta Marzena Dębniak, 

4. Radny Paweł Walesic, 

5. Radca Prawny Monika Mazur. 

 

W związku z brakiem dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie projekt uchwały.  

 

Na podstawie listy z głosowania imiennego Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 

została przyjęta następującym stosunkiem głosów: 

  

• „za” – 17 głosów 

• „przeciw” – 0 głosów 

• „wstrzymuje się” – 4 głosy 

 

Lista z głosowania imiennego stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

Uchwała Nr LXXVII/469/2023 stanowi załącznik nr 24  do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Mariusz Pasternak ogłosił 10 minut przerwy w obradach. 

 

Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady sesji. 

 

O godzinie 14.00 salę obrad opuścili radna Beata Duda i radny Marek Bilski. 
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Ad. 14. 

„Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad i trybu udzielania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytków lub znajdującym się w gminnej ewidencji zabytków położonym lub znajdującym się 

na terenie powiatu ostrowieckiego w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków” 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji 

Rozwoju Powiatu, Infrastruktury i Ochrony Środowiska. 

Opinię komisji dotyczącą projektów uchwał z punktu 14, 15 i 16 porządku obrad przedstawił 

przewodniczący komisji radny Robert Rogala.  

 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  

 

W dyskusji głos zabrali: 

1. Radny Paweł Walesic, 

2. Starosta Marzena Dębniak, 

3. Radny Jarosław Piotr Kopański. 

 

W związku z brakiem dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie projekt uchwały.  

 

Na podstawie listy z głosowania imiennego Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 

została przyjęta jednogłośnie. 

 

Lista z głosowania imiennego stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

Uchwała Nr LXXVII/470/2023 stanowi załącznik nr 26  do protokołu. 

 

Ad. 15. 

„Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia obowiązujących w 2024 roku wysokości opłat za 

usuwanie pojazdów z drogi i ich przechowywanie na parkingu strzeżonym oraz wysokości 

kosztów w przypadku odstąpienia od wykonania dyspozycji usunięcia pojazdu” 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji 

Rozwoju Powiatu, Infrastruktury i Ochrony Środowiska. Opinia komisji została już 

przedstawiona. Następnie otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

 

 W dyskusji głos zabrali: 

1. Radny Zbigniew Duda, 

2. Naczelnik Wydziału Infrastruktury i Rozwoju Powiatu Tomasz Mroczek. 

 

W związku z brakiem dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie projekt uchwały.  
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Na podstawie listy z głosowania imiennego Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 

została przyjęta jednogłośnie. 

 

Lista z głosowania imiennego stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

Uchwała Nr LXXVII/471/2023 stanowi załącznik nr 28  do protokołu. 

 

Ad. 16. 

„Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek opłaty za zajęcie 1 m2 pasa 

drogowego dla dróg powiatowych” 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji 

Rozwoju Powiatu, Infrastruktury i Ochrony Środowiska. Opinia komisji została już 

przedstawiona. Następnie otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

 

 W dyskusji głos zabrali: 

1. Radny Paweł Walesic, 

2. Naczelnik Wydziału Infrastruktury i Rozwoju Powiatu Tomasz Mroczek, 

3. Radny Janusz Gołdyn, 

4. Starosta Marzena Dębniak, 

5. Wicestarosta Andrzej Jabłoński, 

6. Radny Zbigniew Duda, 

7. Radny Piotr Maj. 

 

W związku z brakiem dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie projekt uchwały.  

 

Na podstawie listy z głosowania imiennego Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 

została przyjęta jednogłośnie. 

 

Lista z głosowania imiennego stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

Uchwała Nr LXXVII/472/2023 stanowi załącznik nr 30  do protokołu. 

 

Ad. 17. 

„Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania lub 

rozkładania na raty należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, 

przypadających Powiatowi Ostrowieckiemu lub jednostkom jemu podległym, a także 

warunków dopuszczalności pomocy publicznej” 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem posiedzenia 

Komisji Budżetu i Finansów Rady Powiatu Ostrowieckiego. Opinię dotyczącą projektów 

uchwał z punktu 17, 18, 19, 20 i 21 porządku obrad przedstawił przewodniczący Komisji 

Budżetu i Finansów radny Dariusz Wierzbiński.  

 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
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W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt 

uchwały.  

 

Na podstawie listy z głosowania imiennego Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 

została przyjęta jednogłośnie. 

 

Lista z głosowania imiennego stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 

Uchwała Nr LXXVII/473/2023 stanowi załącznik nr 32  do protokołu. 

 

Ad. 18. 

„Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Ostrowieckiego na 2023 rok” 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem posiedzenia 

Komisji Budżetu i Finansów Rady Powiatu Ostrowieckiego. Opinia komisji została już 

przedstawiona. Następnie otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

 

W dyskusji głos zabrali: 

1. Radny Paweł Walesic, 

2. Starosta Marzena Dębniak. 

 

W związku z brakiem dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie projekt uchwały.  

 

Na podstawie listy z głosowania imiennego Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 

została przyjęta jednogłośnie. 

 

Lista z głosowania imiennego stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 

Uchwała Nr LXXVII/474/2023 stanowi załącznik nr 34  do protokołu. 

 

Ad. 19. 

„Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu 

Ostrowieckiego na lata 2023-2033” 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem posiedzenia 

Komisji Budżetu i Finansów Rady Powiatu Ostrowieckiego. Opinia komisji została już 

przedstawiona. Następnie otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

 

W związku z brakiem  głosów w dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt 

uchwały.  

 

Na podstawie listy z głosowania imiennego Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 

została przyjęta jednogłośnie. 
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Lista z głosowania imiennego stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 

Uchwała Nr LXXVII/475/2023 stanowi załącznik nr 36  do protokołu. 

 

Ad. 20. 

„Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Ostrowieckiego na 2023 rok”  

 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem posiedzenia 

Komisji Budżetu i Finansów Rady Powiatu Ostrowieckiego. Opinia komisji została już 

przedstawiona. Następnie otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

 

W związku z brakiem  głosów w dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt 

uchwały.  

 

Na podstawie listy z głosowania imiennego Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 

została przyjęta jednogłośnie. 

 

Lista z głosowania imiennego stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 

Uchwała Nr LXXVII/476/2023 stanowi załącznik nr 38  do protokołu. 

 

Ad. 21. 

„Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu 

Ostrowieckiego na lata 2023-2033” 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem posiedzenia 

Komisji Budżetu i Finansów Rady Powiatu Ostrowieckiego. Opinia komisji została już 

przedstawiona. Następnie otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

 

W związku z brakiem  głosów w dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt 

uchwały.  

 

Na podstawie listy z głosowania imiennego Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 

została przyjęta jednogłośnie. 

 

Lista z głosowania imiennego stanowi załącznik nr 39 do protokołu. 

Uchwała Nr LXXVII/477/2023 stanowi załącznik nr 40  do protokołu. 

 

Ad. 22. 

„Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Powiatu Ostrowieckiego w roku szkolnym 

2022/2023” 

Informacja z realizacji zadań oświatowych Powiatu Ostrowieckiego w roku szkolnym 

2022/2023 stanowi załącznik nr 41 do protokołu. 
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Przewodniczący Rady poinformował, że informacja została udostępniona dla Państwa Radnych 

w systemie Posiedzenia.pl w module DOKUMENTY. Dodał, że informacja ta była też 

przedmiotem posiedzenia Komisji Oświaty i Kultury Rady Powiatu Ostrowieckiego.  

Stanowisko Komisji Oświaty i Kultury dotyczące informacji z realizacji zadań oświatowych 

Powiatu Ostrowieckiego w roku szkolnym 2022/2023 przedstawił przewodniczący komisji 

radny Dariusz Czupryński. 

 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

 

W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący Rady zamknął ten punkt.  

 

O godzinie 14.52 salę obrad opuścił Wicestarosta Andrzej Jabłoński. 

 

Ad. 23. 

„Sprawozdanie z prac Zarządu Powiatu Ostrowieckiego Nr 04/2023/VI” 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że sprawozdanie zostało udostępnione dla Państwa 

Radnych w systemie posiedzenia.pl w module DOKUMENTY. Następnie otworzył dyskusję. 

 

Głos w dyskusji zabrali: 

1. Radny Paweł Walesic, 

2. Starosta Marzena Dębniak, 

3. Radny Łukasz Dybiec, 

4. Radna Agnieszka Rogalińska. 

 

W związku z brakiem dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady zamknął ten punkt.  

 

„Sprawozdanie z prac Zarządu Powiatu Ostrowieckiego Nr 04/2023/VI” stanowi załącznik  

nr 42 do protokołu. 

 

Ad. 24. 

„Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Ostrowieckiego o złożonych interpelacjach  

i zapytaniach” 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie między sesjami to jest od 1 lipca 2023 roku 

do 17 listopada 2023 roku wpłynęło 37 interpelacji, wniosków i zapytań na piśmie od radnych: 

-  Radny Robert Rogala 10 interpelacji i wniosków, 

- Paweł Radny Walesic 16 wniosków, zapytań i interpelacji, 

- Radny Mariusz Pasternak 4 wnioski, 

-  Radny Jarosław Piotr Kopański 4 wnioski i zapytania, 

- Radna Małgorzata Sobieraj 3 wnioski i zapytania.  

 

Ad. 25. 

„Sprawy różne” 
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Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Bień przekazała, że informacja  

z przeprowadzenia analizy oświadczeń majątkowych Radnych Rady Powiatu Ostrowieckiego 

za 2022 rok dokonana przez Przewodniczącego Rady oraz analizy oświadczeń majątkowych 

Członków Zarządu Powiatu Ostrowieckiego, kierowników jednostek podległych  

i pracowników Starostwa za 2022 rok dokonana przez Starostę Ostrowieckiego została 

przekazana do wiadomości Radnym w dniu 31 października 2023 roku drogą elektroniczną na 

służbowe skrzynki e-mail.  

Informacje z przeprowadzenia analizy oświadczeń majątkowych za 2022 rok znajdują się do 

wglądu w Biurze Rady oraz są udostępnione dla Państwa Radnych w systemie Posiedzenia.pl 

w module DOKUMENTY. 

 

Informacja z analizy oświadczeń majątkowych Radnych Rady Powiatu Ostrowieckiego za 2022 

rok dokonana przez Przewodniczącego Rady stanowi załącznik nr 43 do protokołu. 

 

Informacja z analizy oświadczeń majątkowych Członków Zarządu Powiatu Ostrowieckiego, 

kierowników jednostek podległych i pracowników Starostwa za 2022 rok dokonana przez 

Starostę Ostrowieckiego stanowi załącznik nr 44 do protokołu. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Bień poinformowała ponadto, iż zgodnie z art. 

238 ustawy o finansach publicznych Zarząd Powiatu Ostrowieckiego w dniu 15 listopada 2023 

roku przedłożył Przewodniczącemu Rady projekt budżetu Powiatu Ostrowieckiego na 2024 rok 

oraz projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2024 – 2033. Materiały te otrzymali 

również Państwo Radni. Dodała, że materiały te dziś otrzymali również państwo radni. 

Wiceprzewodnicząca Rady przypomniała, że zgodnie z uchwałą w sprawie ustalenia trybu 

pracy nad projektem uchwały budżetowej do 15 grudnia odbędą się posiedzenia wszystkich 

komisji stałych w celu wypracowania opinii do projektu uchwały budżetowej, a o terminach 

posiedzeń komisji stałych państwo radni zostaną poinformowani. 

 

Projekt budżetu Powiatu Ostrowieckiego na 2024 rok oraz Wieloletniej Prognozy Finansowej 

na lata 2024-2033 stanowi załącznik nr 45 do protokołu. 

 

 

Wiceprzewodnicząca poinformowała również, że zgodnie z artykułem 250 ustęp 10, ustęp 11 

ustawy z dnia 20 lipca 2017 roku Prawo Wodne do biura rady wpłynęły następujące 

sprawozdania z działań podejmowanych w roku 2022: 

a) sprawozdanie Nadzoru Wodnego w Starachowicach – stanowi załącznik nr 46 do 

protokołu, 

b) sprawozdanie Nadzoru Wodnego w Lipsku – stanowi załącznik nr 47 do protokołu, 

c) sprawozdanie Nadzoru Wodnego w Ostrowcu Świętokrzyskim – stanowi załącznik 

nr 48 do protokołu, 

d) sprawozdanie Nadzoru Wodnego w Sandomierzu – stanowi załącznik nr 49 do 

protokołu, 
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Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

 

Głos w dyskusji zabrali: 

1. Radny Dariusz Wierzbiński, 

2. Naczelnik Wydziału Infrastruktury i Rozwoju Powiatu Tomasz Mroczek, 

3. Starosta Marzena Dębniak, 

4. Radny Mirosław Rogoziński, 

5. Grzegorz Stawiarski – mieszkaniec Powiatu Ostrowieckiego, 

6. Ewa Siepietowska – mieszkanka Powiatu Ostrowieckiego, 

7. Radny Dariusz Czupryński, 

8. Radny Jarosław Piotr Kopański. 

 

Na tym posiedzenie zakończono. 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad o godzinie 15.47 Przewodniczący Rady zamknął 

sesję Rady Powiatu Ostrowieckiego Nr LXXVII/2023 w dniu 17 listopada 2023 roku.  

 

Płyta z nagraniem posiedzenia sesji stanowi załącznik nr 50 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady  

 

  Mariusz Pasternak  

 

Protokół sporządziły:  

Magdalena Bajak 

 

Magdalena Moroń 
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Stenogram sesji Rady Powiatu Ostrowieckiego z dnia 17 listopada  2023 r. 

 

 

Ad. 1. 

Przewodniczący Rady Powiatu Mariusz Pasternak – Szanowni państwo otwieram obrady 

sesji Rady Powiatu Ostrowieckiego nr 77/2023 w dniu 17 listopada 2023 roku. Na wstępie 

chciałem przypomnieć, iż każdy kto czynnie, a mam tu na myśli zabieranie głosu podczas sesji 

uczestniczy w posiedzeniach rady powiatu musi być świadomy, iż wyraża jednocześnie zgodę 

na przetwarzanie swoich danych osobowych. Informuję, że dzisiejsza sesja jest transmitowana. 

Stwierdzam, że zgodnie z listą obecności na sali w obradach uczestniczy  

21 radnych, co wobec aktualnego składu rady wynoszącego 23 osoby stanowi kworum 

pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. Serdecznie witam na dzisiejszych 

obradach zaproszonych gości: Posła na Sejm pana Andrzeja Kryja, witam również asystenta 

Senatora RP Jarosława Rusieckiego pana Artura Głąb, witam pana Wiceprezydenta Miasta 

Ostrowca Świętokrzyskiego pana Krzysztofa Kowalskiego, witam również w imieniu 

Komendanta Powiatowej Policji w Ostrowcu pana nadkomisarza Dominika Kowalskiego,  

w imieniu Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Ostrowcu młodszą 

brygadier Barbarę Majdak, witam serdecznie, witam Powiatowego Lekarza Weterynarii panią 

Grażynę Strojny, witam wszystkich dyrektorów, kierowników jednostek organizacyjnych 

Powiatu Ostrowieckiego, witam również Państwa Radnych, Zarząd Powiatu, pracowników 

Starostwa oraz wszystkich obecnych na dzisiejszych obradach. 

 

Ad. 2. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Mariusz Pasternak – Przystępujemy do przyjęcia porządku 

obrad. W dniu 15 listopada, czyli przedwczoraj Zarząd Powiatu złożył wniosek  

o rozszerzenie porządku obrad dzisiejszej sesji o projekty uchwał w sprawie zmian  

w budżecie Powiatu Ostrowieckiego na 2023 rok oraz zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej na lata 2023-2033. Ponieważ zostały zgłoszone dwa projekty uchwał musimy 

poddać pod głosowanie dwa wnioski formalne oddzielnie. Każdy wniosek oddzielnie  

i proszę tutaj o wprowadzenie tych wniosków, chwilka przerwy. W związku z powyższym 

mamy już wprowadzone te wnioski poddaję je pod głosowanie. I będzie to projekt uchwały  

w sprawie zmian w budżecie Powiatu Ostrowieckiego na 2023 rok. Kto z państwa radnych jest 

za wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu 

Ostrowieckiego na 2023 rok proszę podnieść rękę, wcisnąć przycisk. Kto jest przeciw proszę 

podnieść rękę, wcisnąć przycisk i kto wstrzymał się od głosu proszę podnieść rękę, wcisnąć 

przycisk. Stwierdzam, że uchwała została przyjęta jednogłośnie  i proponuję umieszczenie 

uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu w punkcie 20 dzisiejszego porządku obrad. 

Kolejne punkty oczywiście ulegają przesunięciu. Przechodzimy do głosowania kolejnego 

wniosku formalnego dotyczącego wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały  

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Ostrowieckiego na lata 2023-

2033. Kto z państwa radnych jest za wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały 

proszę podnieść rękę, wcisnąć przycisk. Kto jest przeciw proszę podnieść rękę, wcisnąć 

przycisk i kto wstrzymał się od głosu proszę podnieść rękę, wcisnąć przycisk. Stwierdzam, że 
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uchwała została przyjęta jednogłośnie. Proponuję umieszczenie projektu uchwały w punkcie 

21 dzisiejszego porządku obrad. Kolejne ulegną przesunięciu. Czy do proponowanego 

porządku obrad państwo radni, Zarząd Powiatu zgłaszają uwagi lub wnioski? Nie widzę.  

W związku z tym przechodzimy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem 

proponowanego porządku obrad proszę podnieść rękę, wcisnąć przycisk. Czyli głosujemy 

porządek obrad już po uwzględnieniu tych zmian, które wprowadziliśmy. Kto z państwa jest za 

proszę podnieść rękę, wcisnąć przycisk. Kto jest przeciw proszę podnieść rękę, wcisnąć 

przycisk  i kto wstrzymał się od głosu proszę podnieść, rękę wcisnąć przycisk. Stwierdzam, że 

porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. Zamykam ten punkt. Przechodzę do kolejnego.  

 

Ad. 3. 

Przewodniczący Rady Powiatu Mariusz Pasternak – To jest do przyjęcia protokołu 

nr 72/2023 sesji nadzwyczajnej Rady Powiatu Ostrowieckiego z dnia 21 czerwca 2023 roku. 

Protokół został udostępniony dla państwa w systemie posiedzenia.pl w module dokumenty. 

Czy do wyżej wymienionego protokołu państwo radni jakieś zgłaszają uwagi lub wnioski? Nie 

widzę. W związku z tym przystępujemy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za 

przyjęciem wyżej wymienionego protokołu proszę podnieść rękę, wcisnąć przycisk. Kto jest 

przeciw proszę podnieść rękę, wcisnąć przycisk i kto wstrzymał się od głosu proszę podnieść 

rękę, wcisnąć przycisk. Stwierdzam, że protokół został przyjęty  20 głosami za, przy 1 głosie 

wstrzymującym się. Zamykam ten punkt. Przechodzę do kolejnego.  

 

Ad. 4. 

Przewodniczący Rady Powiatu Mariusz Pasternak – To jest do przyjęcia protokołu  

nr 73/2023 z sesji Rady Powiatu Ostrowieckiego z dnia 30 czerwca 2023 roku. Protokół 

również został udostępniony dla państwa w systemie posiedzenia.pl w module dokumenty. Czy 

do wyżej wymienionego protokołu państwo radni zgłaszają uwagi lub wnioski? Nie widzę.  

W związku z tym przystępujemy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem 

wyżej wymienionego protokołu proszę podnieść rękę, wcisnąć przycisk. Kto jest przeciw 

proszę podnieść rękę, wcisnąć przycisk i kto wstrzymał się od głosu proszę podnieść rękę, 

wcisnąć przycisk. Stwierdzam że protokół został przyjęty 20 głosami za, przy 1 głosie 

wstrzymującym się. Zamykam ten punkt. Przechodzę do kolejnego.  

 

Ad. 5. 

Przewodniczący Rady Powiatu Mariusz Pasternak – To jest do przyjęcia protokołu  

nr 74/2023 z sesji nadzwyczajne Rady Powiatu Ostrowieckiego z dnia 26 lipca 2023 roku. 

Protokół również został udostępniony dla państwa w systemie posiedzenia.pl w module 

dokumenty. Czy do wyżej wymienionego protokołu państwo radni zgłaszają uwagi lub 

wnioski? Nie widzę. W związku z tym przystępujemy do głosowania. Kto z państwa radnych 

jest za przyjęciem wyżej wymienionego protokołu proszę podnieść rękę, wcisnąć przycisk. Kto 

jest przeciw proszę podnieść rękę, wcisnąć przycisk i kto wstrzymał się od głosu proszę 

podnieść rękę, wcisnąć przycisk. Stwierdzam, że protokół został przyjęty 20 głosami za, przy 

1 głosie wstrzymującym się. Zamykam ten punkt. Przechodzę do kolejnego.  
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Ad. 6. 

Przewodniczący Rady Powiatu Mariusz Pasternak – To jest do przyjęcia protokołu  

nr 75/2023 z sesji nadzwyczajnej Rady Powiatu Ostrowieckiego z dnia 11 sierpnia 2023 roku. 

Protokół również został udostępniony dla państwa w systemie posiedzenia.pl  

w module dokumenty. Czy do wyżej wymienionego protokołu państwo radni zgłaszają uwagi 

lub wnioski? Nie widzę. W związku z tym przystępujemy do głosowania. Kto  

z państwa radnych jest za przyjęciem wyżej wymienionego protokołu proszę podnieść rękę, 

wcisnąć przycisk. Kto jest przeciw proszę podnieść rękę, wcisnąć przycisk i kto wstrzymał się 

od głosu proszę podnieść rękę, wcisnąć przycisk. Stwierdzam, że protokół został przyjęty 20 

głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się. Zamykam ten punkt. Przechodzę do kolejnego.  

 

Ad. 7. 

Przewodniczący Rady Powiatu Mariusz Pasternak – To jest do przyjęcia protokołu numer 

76/2023 z sesji nadzwyczajnej Rady Powiatu Ostrowieckiego z dnia 28 września 2023 roku. 

Protokół został udostępniony dla państwa w systemie posiedzenia.pl w module dokumenty. 

Czy do wyżej wymienionego protokołu państwo radni zgłaszają uwagi lub wnioski? Nie widzę. 

W związku z tym przystępujemy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem 

wyżej wymienionego protokołu proszę podnieść rękę, wcisnąć przycisk. Kto jest przeciw 

proszę podnieść rękę, wcisnąć przycisk i kto wstrzymał się od głosu proszę podnieść rękę, 

wcisnąć przycisk. Stwierdzam, że protokół został przyjęty 20 głosami za, przy 1 głosie 

wstrzymującym się. Zamykam ten punkt. Przechodzę do kolejnego.  

 

Ad. 8. 

Przewodniczący Rady Powiatu Mariusz Pasternak – To jest do "Informacji na temat 

bieżącej sytuacji w Wielospecjalistycznym Szpitalu w Ostrowcu Świętokrzyskim". Bardzo 

proszę pana dyrektora o zabranie głosu. 

 

Dariusz Tumulec Dyrektor Naczelny Wielospecjalistycznego Szpitala w Ostrowcu 

Świętokrzyskim – Panie Przewodniczący. Wysoka Rado. Szanowni Państwo. Dzień dobry. 

Pokusiłem się tutaj o krótkie przedstawienie państwu aktualnej sytuacji szpitala 

w Ostrowcu z delikatnym cofnięciem się do lat poprzednich, żeby pokazać, jak ogromną pracę 

cały szpital wykonał. Poproszę dalej pani Moniko. W tej tabeli macie państwo zestawione 

wyniki finansowe od roku 2015, proszę zatrzymać się na roku 2022. Komentarz do tej ostatniej 

rubryki 09-2023 pozwolę sobie na końcu przedstawić. Jak państwo widzicie wynik finansowy 

w roku 2015 to było minus 2 163 000,00 zł, mówimy tutaj oczywiście tylko i wyłącznie  

o czystej ekonomii szpitala jako sklepu sprzedającego swoje usługi w tym momencie. Lata 

2016-2017 mniej więcej na tym samym poziomie – strata około minus 4 500 000,00 zł. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Mariusz Pasternak – Proszę kontynuować panie dyrektorze 

później będą pytania i wnioski. To jest prezentacja pana dyrektora, ja na to wpływu nie miałem. 

 

Dariusz Tumulec Dyrektor Naczelny Wielospecjalistycznego Szpitala w Ostrowcu 

Świętokrzyskim – W 2018 roku, jak państwo widzicie strata z dokumentów księgowych, które 

uzyskałem wyniosła minus 16 552 000,00 zł. Ta strata przełożyła się na utratę płynności 
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finansowej szpitala, bo w wyniku straty z 2018 roku w 2019 zobowiązania wymagalne, czyli 

te o przekroczonym terminie płatności przekroczyły kwotę około, sięgnęły prawie 27 milionów 

złotych. W tym czasie szpital zaciągnął pożyczkę celem spłaty zobowiązań wymagalnych plus 

w obliczu zagrożenia, powiedzmy dalszego zaprzestania funkcjonowania szpitala Zarząd 

Powiatu podjął decyzję o pokryciu straty, proszę dalej pani Moniko, o pokryciu straty 

finansowej w jednostce za lata 2018-2019. Kwota przelanych pieniędzy to była około  

29,5 miliona złotych. Razem z zaciągniętymi pożyczkami i z tą kwotą pozwoliło to finalnie 

osiągnąć stabilność finansową i zażegnało widmo zamknięcia i zaprzestania leczenia pacjentów 

z terenu powiatu ostrowieckiego. Jak państwo zobaczycie na tym slajdzie to, pani Moniko mogę 

następny, jeszcze, to jest Powerpoint tak, to cofniemy się pani Moniko w takiej sytuacji do 

przychody z lat 2015-2022, to chyba mamy tutaj, prawda. To jest ten sam? Szpital w tym czasie, 

oczywiście to jeszcze było nie za mojej kadencji, podjął działania mające na celu gwałtowne 

zwiększenie przychodów. No bo proszę państwa nie oszukujmy się, szpital jest tylko  

i wyłącznie sklepem. My sprzedajemy usługi medyczne, za które Narodowy Fundusz Zdrowia 

przelewa nam określone kwoty pieniędzy, więc przede wszystkim inwestycja w poradnie 

specjalistyczne. Niech pani znajdzie ten slajd Pani Moniko jest taki "otwarcie poradni w latach 

2019-2023", to jest otwarcie poradni chirurgii urazowo-ortopedycznej, neurologicznej, 

endokrynologicznej, diabetologicznej, chirurgicznej, nefrologicznej, okulistycznej no i w tym 

roku otwarcie poradni urologicznej oraz od 6 listopada tego roku otwarcie poradni 

diabetologicznej dla kobiet ciężarnych w jednym dniu tygodnia. Poproszę następne pani 

Moniko. Proszę państwa może to jest troszeczkę słuszna uwaga, ja te materiały wydrukuję  

i roześlę państwu, żebyście się mogli z nimi zapoznać konkretnie. Cofnijmy pani Moniko, ja 

chciałem pokazać w tej tabeli, ta łączna kwota, która jest tam dalej, pani Moniko, ta łączna 

kwota w tej tabeli, tam jest chyba około 7 400 000,00 zł, to jest kwota wszystkich inwestycji 

szpitalnych w ciągu roku 2023. Obejmują one, macie tam państwo wyszczególnione, ja to 

jeszcze pokażę na ostatnim slajdzie, bo będzie to najlepiej widoczne, obejmują może wejdźmy 

pani Moniko troszeczkę dalej, tak bardzo proszę, jeszcze następny, to przedostatni w takiej 

sytuacji, z inwestycji w tym roku  i z posunięć, które jako dyrektor poczyniłem takie dwie 

bazalne, to jest przede wszystkim otwarcie tomografu komputerowego, następnie 

dwumilionowa dotacja na zakup i doposażenie przede wszystkim pracowni rentgenowskiej, 

następnie wyposażenie bloku operacyjnego, co będzie się łączyło z nowymi zabiegami 

urologicznymi, nie tylko, jakie będziemy oferowali, a właściwie już oferujemy pacjentom w tej 

chwili. Pani Moniko ja chciałem jeszcze tylko, żeby pani cofnęła do momentu 9-2022 - 9-2023, 

wcześniej tabelę, jeszcze. Tak i proszę państwa w tej tabeli, jeżeli ona jest mało czytelna, to ja 

państwu wyjaśnię, mamy zestawione 9 miesięcy 2022 roku i 9 miesięcy 2023 roku. Jeżeli 

państwo przyjrzycie się przychodom poszczególnych oddziałów szpitalnych, proszę zobaczyć, 

jaka była wysokość głównie straty, jeżeli chodzi o oddział chirurgii, kardiologii, urologii za  

9 miesięcy, bo odnosimy się, są to analogiczne okresy. Ja może podejdę, może będzie mnie 

gorzej słychać. Mamy wrzesień 2022, mamy wrzesień 2023 proszę państwa, proszę porównać 

sobie, ja te materiały oczywiście roześlę, proszę porównać sobie wyniki przychody z zysków, 

myślę, że nie jest to słabo widoczne. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Mariusz Pasternak – Tak wiem, tylko może dajmy 

wypowiedzieć się panu dyrektorowi a później będziecie państwo go dopytywali. My nie mamy 
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wpływu na to, jaką prezentację pan dyrektor robi. Pan dyrektor omawia teraz wszystko. Proszę 

Pani Starosto.  

 

Starosta Marzena Dębniak – Panie Przewodniczący. Państwo Radni. Proszę o 10 minut 

przerwy, za chwileczkę tą prezentację państwu odbijemy. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Mariusz Pasternak – 10 minut przerwy proszę bardzo. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Mariusz Pasternak – Wznawiam obrady sesji po przerwie. 

Materiały otrzymane od pana dyrektora zostały przesłane na posiedzenia.pl. Również zostały 

rozdane wszystkim państwu w wersji papierowej. Bardzo proszę panie dyrektorze.  

 

Dariusz Tumulec Dyrektor Naczelny Wielospecjalistycznego Szpitala w Ostrowcu 

Świętokrzyskim – Dziękuję bardzo. Przepraszam za zamieszanie. Czyli myślę, że lata 2015-

2018 nie wymagają jakiegoś komentarza. Podkreślam fakt przelania przez Starostwo 

Powiatowe łącznej kwoty 29,5 miliona złotych, co pozwoliło osiągnąć równowagę finansową 

i doprowadzić do sytuacji, że zażegnało to widmo zaprzestania leczenia pacjentów w szpitalu 

w Ostrowcu Świętokrzyskim. Z mojej całej prezentacji proszę państwa najważniejsza jest 

praktycznie tabela chyba numer 8, ta o której mówiłem, mianowicie proszę sobie sprawdzić  

i porównać wyniki szpitala, analogiczny okres wrzesień 2022 - wrzesień 2023. Macie je 

państwo wyszczególnione wszystkimi komórkami. Proszę zauważyć, co dzieje się na 

oddziałach i w poradniach, a ja będę na bieżąco mówił. Oddziały wewnętrzne, czyli jeden  

z worków bez dna w szpitalu, w ubiegłym roku oba oddziały jeden minus 774 tysiące, drugi 

minus 1,5 miliona. Analogiczny okres tego roku zysk 956 tysięcy, zysk 796 tysięcy. 

Kardiologia - ubiegły rok na koniec września strata minus prawie 4,5 miliona, w tym roku strata 

jedynie niecałe milion 800 tysięcy złotych. Chirurgia - to jest spektakularny oddział naszego 

szpitala,  w ubiegłym roku ze stratą ponad 3 miliony złotych, w tym roku z zyskiem 1,7 tysięcy 

złotych prawie. Dlaczego? Wyjaśnię potem. Oddział urologii - w ubiegłym roku strata minus 

prawie 1,4 milion, w tym roku 1 340 000,00 zł zysku. Neurologia -popatrzcie państwo kolejna 

redukcja straty i to o potężne pieniądze z minus 1 840 000,00 zł na  43 183,00 zł. Ortopedia - 

proszę państwa w ubiegłym roku za 9 miesięcy prawie pół miliona straty, w tym roku za  

9 miesięcy 1 088 000,00 zł zysku. Pediatria - na plusie. Do ginekologii odniosę się również na 

końcu tej tabeli. ZOL nie jest to punkt szpitala, który kiedykolwiek przyniesie jakiekolwiek 

zyski biorąc pod uwagę konieczność opieki nad osobą przewlekle chorą. Pulmonologia 

oczywiście na plusie. Okulistyka - redukcja straty  z minus 886 tysięcy na minus 693 tysiące, 

przy czym pamiętajmy, że oddział okulistyki i pod nim wykazany oddział laryngologii, to były 

oddziały, zwłaszcza oddział laryngologii, który miał pełne trzymiesięczne wyłączenie w tym 

roku z działalności ze względu na brak personelu. Rehabilitacja - również nisko wycenione 

procedury, również strata. OIT - nie ma szpitala w Polsce, gdzie OIT przyniósł by jakikolwiek 

zysk, przynajmniej z moich informacji. Neonatologia - wiemy jaka jest liczba urodzeń 

powiedzmy sobie, w związku z tym opieka noworodkowa ma swoje bardzo wyśrubowane 

wymagania, przede wszystkim jeżeli chodzi o personel i sprzęt,  w związku z tym ten oddział 

wygenerował stratę większą niż w ubiegłym roku. Stacja Dializ - tu te dane na koniec września 

2023 one nie obejmują programu lekowego, który jeszcze nie został rozliczony. On był 
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rozliczony w październiku. Tutaj zysk jest około  11 tysięcy z tego, co pamiętam. Poradnia 

chorób sutka - proszę państwa to będzie miało połączenie z mammografem, o którym będziemy 

rozmawiali., w ubiegłym roku przyniosła 22 tysiące zysku, w tym roku przyniosła 122 tysiące 

zysku. Poradnia Wad Postawy - mała poradnia, ale funkcjonująca, niestety do niej musimy 

dopłacać. Zatrzymam się na chwileczkę przy Nocnej i Świątecznej Pomocy Lekarskiej -  

w ubiegłym roku to był potężny zastrzyk budżetowy, a mianowicie 457 tysięcy na plusie,  

w tym roku za  9 miesięcy tego roku jest to już 18 tysięcy straty. Rosnące koszty transportu 

przede wszystkim i podpisanych umów ze Świętokrzyskim Centrum Ratownictwa Medycznego 

niestety spowodowały, że ta pozycja spadła. Poradnia Neurologiczna - nie wyciągniemy tutaj  

z niej pieniędzy. To są słabo doceniane procedury. Poradnia Ortopedyczna - bardzo duży koszt 

i w związku z tym strata, mający korzenie  w tym, że praktycznie każdy pacjent z poradni 

ortopedycznej musi mieć wykonane badanie rezonansu. No i perełka tego szpitala, mianowicie 

poradnia, jedna z nielicznych  w rejonie endokrynologiczna, która za  9 miesięcy tego roku 

przyniosła ponad 100 tysięcy zysku. Kolejka potężna, jeden lekarz bez możliwości zatrudnienia 

innych, nie ma chętnych po prostu. Poradnia punkt szczepień - covid praktycznie wyszedł  

z obiegu, w związku  z tym to jest poradnia, którą trzymamy, bo trafiają się ludzie, którzy 

jeszcze chcą się szczepić. Minimalna strata minus 2,5 tysiąca, nie ma o czym mówić. Poradnia 

Diabetologiczna - duża ilość ludzi, słabo wycenione procedury, w związku z tym minus  

35 tysięcy straty. Poradnia Chirurgiczna – proszę państwa w ubiegłym roku 6 tysięcy straty,  

w tym roku 38 tysięcy zysku. Poradnia Nefrologiczna - uruchomiona listopad 2022, około  

18 tysięcy zysku. Sprawdźcie teraz państwo, co dzieje się w pozycji 31 - w poradni 

okulistycznej. W ubiegłym roku 40 tysięcy zysku, w tym roku 234 tysiące zysku. Uruchomiona 

poradnia urologiczna w czerwcu,  1 czerwca tego roku do końca września przyniosła nam  

7 milionów zysku, 7 tysięcy zysku, przepraszam. SOR - czyli najbardziej zapalny punkt 

każdego szpitala na ten moment, na dzisiaj, na rano, jak sprawdzałem na godzinę 6.00, ostatni 

zarejestrowany pacjent miał numer 29 943. Do końca roku na pewno dobrniemy do około  

31-32 tysięcy pacjentów. Tutaj podkreślam mówimy o przyjęciach i ostrych i o przyjęciach 

planowych oczywiście.  I proszę państwa programy zdrowia, które przynoszą bardzo duże 

zyski, mianowicie Program Zdrowia Stwardnienia Rozsianego 106 tysięcy złotych, mniej 

więcej na takim samym poziomie, jak rok ubiegły. Program Leczenia Immunoglobulinami, 

który jak państwo widzicie jest nową pozycją, o nim też jeszcze powiem kilka słów, przyniósł  

25 tysięcy. No i Program Zdrowia Leczenia Zwyrodnienia Plamki Żółtej w poradni 

okulistycznej, to jest prawie bez mała pół miliona złotych za 9 miesięcy tego roku.  W ubiegłym 

roku to było około 170 tysięcy złotych. Fizykoterapia lecznictwo - nowo otwarte, powiedzmy 

sobie z koniecznością zatrudnienia bardzo dużej ilości personelu,  w związku z tym powiedzmy 

sobie nie tak spodziewany zysk, bo w ubiegłym roku było to minus 131 tysięcy, w tym roku co 

prawda tylko minus 31 tysięcy, ale tutaj to jest za świeża jednostka w szpitalu, żebyśmy mogli 

się do niej odnieść. Dodatku covidowego nie ma, bo nie istnieje. Sprzedaż usług medycznych 

Karint, Amazonki, wszystkie wynajmy zysk około 781 tysięcy. Zwróćcie państwo uwagę na 

pozycję 43 - Kuchnia - w ubiegłym roku to jest minus 17 tysięcy, w tym roku za  9 miesięcy to 

jest minus 102 tysiące. Obrazuje to ogromne rosnące koszty żywienia chorych w szpitalu 

powiedzmy sobie. Pamiętajcie, że od wczoraj, czyli od 16 listopada dokładnie weszliśmy  

w program "Zdrowy Posiłek", czyli dopłatę do każdego osobodnia u pacjenta 

hospitalizowanego w kwocie 25 złotych, to też jeszcze będzie widoczne  w podsumowaniu i do 
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dnia 31 grudnia prognozowana dopłata  z Narodowego Funduszu Zdrowia w tym programie to 

jest około 530 tysięcy złotych. Wynik finansowy - ubiegły rok, czyli 30 września 2022 roku 

minus 13 173 604,00 zł. To co państwo widzicie z tym plusem, to nie jest pomyłka, ponieważ 

oficjalnie już mogę ogłosić, że pierwszy raz od 2015 roku szpital wygenerował zysk a nie stratę 

w kwocie za  9 miesięcy tego roku, w kwocie 3 252 542,36 zł. Uważam to za spektakularny 

sukces całego szpitala, ponieważ szpitale biorąc pod uwagę nieprawdopodobnie wysokie 

koszty utrzymania personelu i chorych nie są jednostkami, które potencjalnie mogą generować  

w ogóle zyski w tym momencie. Ta kwota plus 3 252 542,36 zł pozwoliła nam proszę państwa 

na określone posunięcia. Takim największym posunięciem jest rzecz również spektakularna 

uczyniona przy pomocy Pani Starosty Powiatu Ostrowieckiego,  a mianowicie wynegocjowanie 

porozumienia z paniami pielęgniarkami. Jak wiecie zmieniła się ustawa o minimalnym 

wynagrodzeniu zasadniczym, jeżeli chodzi  o pracowników medycznych w związku z tym do 

szpitala zaczęły napływać lawinowo pozwy sądowe o wypłatę zaległych wynagrodzeń od lipca 

2022 roku. Tyczy to pań pielęgniarek z tytułem magistra i posiadaną specjalizacją. Takich pań 

w szpitalu jest mnóstwo, bo jest to około 88 pielęgniarek w tej chwili. Oczywiście nie mamy 

wpływu na wyroki sądowe, ale gdyby sąd uznał, że jesteśmy zobowiązani paniom 

pielęgniarkom zapłacić za, nie wiem 14 - 17 miesięcy wstecz wraz z odsetkami, 

prawdopodobnie położyłoby to całkowicie budżet szpitala. Stąd nasze negocjacje  z paniami 

pielęgniarkami w obecności Pani Starosty i wynegocjowane porozumienie. Wypłaty tego 

porozumienia rozpoczęliśmy pierwszą transzę, a właściwie zakończyliśmy już na dzień 

dzisiejszy można powiedzieć, rozpoczęliśmy z datą 31 października. Tak były pierwsze transze 

pieniędzy przekazane. Do końca tego roku to będzie kwota około miliona złotych. Na co to się 

przełożyło? Ano na to, że w tej chwili toniemy w podaniach pań pielęgniarek, które bardzo 

chciałyby w szpitalu pracować oczywiście, bo tabele płacy minimalnej są powszechnie 

dostępne. Jak państwo wiecie pielęgniarka z tytułem magistra  i specjalizacją to jest w tej chwili 

podstawa 8 126 zł chyba, albo 8 160 zł, prawie 8200 zł. Podsumowując - macie państwo 

wyszczególnione wszystkie zakupy ze szpitala uczynione w 2023 roku. Na pozycji 

przedostatniej, przedostatnia tabela, to jest w skrócie oczywiście, wszystkie pozyskane przez 

nas pieniądze i wszystkie nowo uruchomione procedury,  a więc procedury HOLEP przede 

wszystkim. Mamy tutaj lekarza z Wrocławia, który przyjeżdża. To są rzadko wykonywane 

zabiegi usunięcia prostaty za pomocą lasera holmowego u mężczyzn. Wchodzimy od stycznia 

w program leczenia anemii u chorych nie dializowanych. Duży szacunek i podziękowanie dla 

Urzędu Pracy z KFS-u kwota pozyskanych pieniędzy na kursy to jest około 80 tysięcy złotych. 

Od 1 stycznia do końca przyszłego roku w szpitalu będzie rewolucja jeżeli chodzi o remonty. 

Mianowicie do remontu idzie oddział chirurgii, urologii i kardiologii. Mam zapewnienie, że 

pieniądze na remont oddziału chirurgii będą zapewnione, będą ujęte w budżecie Starostwa 

Powiatowego około 600 000,00 zł, resztę szpital oczywiście będzie musiał dopłacić. Oddział 

urologii musimy sfinansować sami, bo nie ma innej możliwości. Na remont oddziału 

kardiologii znak zapytania. Będę państwa informował na bieżąco. Jak państwo popatrzyliście, 

cofając się do wyliczeń 2022, 2023 sprawdźcie jaka jest ogromna strata oddziału, całego pionu 

właściwie noworodkowego. Ten pion trzeba uratować. Urodzeń mamy tyle ile mamy, musimy 

zwiększyć wycenę procedur, bo jeżeli popatrzycie państwo na ubiegły rok oddziału chirurgii  

i aktualny rok oddziału chirurgii, proszę zobaczyć co się stało. Stała się, stał się zysk w kwocie 

ogromnej. Dlaczego? Dlatego, że wprowadziliśmy system wynagradzania lekarzy w zależności 
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od wypracowanych procedur, czyli ładnie mówiąc nie ma siedzenia tylko mamy pracować. 

Drugim powodem zysku w kwocie  3 miliony złotych jest przede wszystkim próba zapełnienia 

absolutnie wszystkich łóżek szpitalnych. Pacjent przynosi za sobą pieniądze. Łóżko puste 

generuje stratę, trzeba je utrzymywać. Żeby pion neonatologiczny w jakikolwiek sposób 

ratować, trzeba go dosprzętowić. Noworodki są coraz słabsze, o tak może powiem, coraz więcej 

dzieci rodzi się z różnymi patologiami, w związku z tym planuję inwestycję i zakup USG do 

pionu ginekologiczno - noworodkowego, co pozwoli nam na zwiększenie wyceny procedur  

w podpisanej umowie z Narodowym Funduszem Zdrowia. To jest kwota około 180 tysięcy 

złotych. Nie są to ogromne pieniądze. Natomiast też po konsultacjach z Zarządem, Pani Starosta 

obiecała kwotę 90 tysięcy złotych w budżecie na przekazanie do szpitala, resztę oczywiście 

zapłacimy my. Rzecz nie ujęta tutaj, nie przynosząca zysku, dla mnie będąca  i dla całego 

szpitala uważam ogromnym sukcesem proszę państwa to jest donacja narządów. Mało taka 

wymierna, powiedzmy sobie, jeżeli chodzi o finanse a wręcz dla szpitala wymagająca 

dopłacenia procedura, natomiast od 2015 roku nie było, jak wiecie państwo w Ostrowcu żadnej 

donacji narządów od człowieka uznanego za zmarłego. Udało nam się doprowadzić do sytuacji, 

to jest pokłosie tej zorganizowanej w 19 lutego tego roku konferencji razem z Poltransplantem, 

że wyszkoliliśmy dwie pielęgniarki w zakresie dawstwa narządów, przy dużej pomocy 

kierownika oddziału anestezjologii i intensywnej terapii. Zaczęliśmy wyłapywać ludzi, którzy 

potencjalnie mogą być dawcami narządów  i 17 i 30 września dwukrotnie udało nam się 

doprowadzić do pobrania narządów od pacjenta uznanego za zmarłego. Mamy podziękowanie 

oczywiście z Poltransplantu, nie mam go tutaj. Wątroba, serce, jedna rogówka, obie nerki, 

druga wątroba. No jest to proszę państwa tak, jak mówię, no uważam na miarę szpitala 

powiatowego w Ostrowcu spektakularny sukces. W punkcie 10 przedostatniej tabeli macie 

jeszcze państwo ujęte nadwykonania, które są do końca trzeciego kwartału tego roku. Tych 

nadwykonań tylko do końca trzeciego kwartału mamy na kwotę około 1 400 000,00 zł i to jest 

jeszcze coś, co miejmy nadzieję Narodowy Fundusz Zdrowia w tym roku zapłaci nam, bo na te 

nadwykonania, w te nadwykonania myśmy zainwestowali w każdej formie - sprzętowo, 

lekowo, pensjami pracowników i tak dalej. 4 grudnia będzie uruchomiony nowy wjazd do 

szpitala. To już będzie wjazd automatyczny, oczywiście dla pacjentów wjeżdżających pierwsze 

15 minut i dla ich rodzin, dla wszystkich zresztą, pierwsze 15 minut jest bezpłatne, jeżeli ktoś 

będzie chciał parkować na terenie szpitala a proszę mi wierzyć tych chętnych jest mnóstwo. 

Będzie budka tak, jak na każdym parkingu automatycznym, płacimy kartą, gotówką, 

czymkolwiek. No i taka ostatnia perełka powiedzmy sobie, czyli ostatnie praktycznie półtora 

miesiąca tego roku, to jest podpisanie umowy na zakup mammografu cyfrowego, którego jak 

wiecie państwo w Ostrowcu nie ma. To jest koszt około, na gotowo po rozstrzygnięciu 

konkursu, jest to 1 032 000,00 zł. Dzisiaj podpisałem rano umowę z firmą, która aparat będzie 

dostarczała. Ta umowa ma okres wykonania do 22 grudnia, z tego co pamiętam. Nie oznacza 

to oczywiście proszę państwa, że 23 grudnia mammograf zostanie uruchomiony, bo to jeszcze 

wymaga potem dużo dużo technicznych zabiegów, ale myślę, że na którejś sesji w 2024 roku,  

o ile jeszcze tu będę, to będę mógł państwu powiedzieć, że żadna z pacjentek z terenu 

ostrowieckiego nie będzie musiała już jeździć do, nie wiem Kielc na przykład, bo tam mamy 

podpisaną umowę na wykonywanie mammografii, tylko będzie mogła to badanie wykonać na 

miejscu. Mamy również proszę państwa, to wiecie też, takie procedury, które teoretycznie 

zwiększają nam przychód szpitala. Tego nie ma dużo, ale to są też procedury dosyć 
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spektakularne. Mianowicie mówię o przeszczepieniu mikroflory jelitowej. Dlaczego o tym 

wspominam? Bo tylko  w tym miesiącu przeszczepiliśmy pacjentkę z Krakowa  

i przeszczepiliśmy pacjentkę  z Opoczna. O czym to świadczy? O tym, że ludzie wiedzą o tym, 

że możemy taką procedurę w Ostrowcu zrobić, żmudną, ciężką w przygotowaniu, której nikt 

nie chce robić, w związku z tym właśnie, i z Gdyni jeszcze przepraszam, Kraków, Gdynia  

i Opoczno, bo ta ostatnia pacjentka była z Gdyni. Mamy takie procedury, jak widać 

niekoniecznie oddziały szpitalne w innych punktach kraju chcą to robić, bo tak jak mówię jest 

to dosyć dużo zabawy, a my to robimy. No i proszę państwa chluba, nie będę ukrywał moja za 

czas od 25 października ubiegłego roku, będę się tym chwalił, bo uważam, że mam czym, dzięki 

ogromnej pomocy Starostwa Powiatowego, jeszcze raz podkreślam pierwszy raz od ośmiu lat 

zysk szpitala kwotowy, finansowy na dzień 30 września 2023 roku plus  3 252 542,00 zł. 

Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Mariusz Pasternak – Dziękuję bardzo panie dyrektorze. 

Otwieram dyskusję. Czy ktoś z państwa radnych chce zabrać głos? 

 

Radny Zbigniew Duda – Panie Przewodniczący. Wysoka Rado w głównej mierze, ale 

jednak Panie Przewodniczący. Ja mam taką prośbę, żeby na przyszłość  w miarę możliwości, 

w momencie kiedy radni będą dostawali jakieś informacje, żeby te informacje dostawali razem 

z materiałami na sesję. Otóż w momencie, kiedy pan dyrektor tak ładnie to wszystko opowiadał, 

jest to wiedza, jest to materiał, nad którym on bardzo długo pracował. My jako radni widzimy 

to po raz pierwszy i naprawdę trudno nam się odnieść do danych, które są tutaj nam 

przedstawione. Natomiast gdybyśmy, zresztą pokazała to kwestia wyświetlania tego materiału, 

że nie był widoczny, gdybyśmy te dane dostawali razem z materiałami, to automatycznie 

bylibyśmy w 100% przekonani, że to, co usłyszeliśmy od dyrektora, to jest prawdą. Ja sobie 

pozwolę zwrócić się na piśmie do pana dyrektora, ponieważ tak pobieżnie spoglądając na 

materiał przez niego przygotowany myślę, że powinno się go przygotować  

z większą taką dozą porównań. Czyli jeżeli pan dyrektor porównuje nam wyniki finansowe, 

porównuje nam straty, jednocześnie chwali się, że za 9 miesięcy wynik finansowy jest na plusie, 

to naprawdę aż się prosiło pokazać, jak wyglądał wynik finansowy za 9 miesięcy roku 2022, 

2021 roku. Wtedy mamy odnośnik. Takich rzeczy tutaj nie ma. Tak jak mówię, być może one 

są gdzieś dalej, ale ja ich nie zauważyłem, a czas na prezentację jest zbyt krótkim czasem, żeby 

to dokładnie przeanalizować. W szpitalu jest również program naprawczy i też chciałbym 

wiedzieć, jak aktualna sytuacja szpitala się ma do tego, do założeń programu naprawczego, 

które rada powiatu ten program przegłosowała na sesji. Ale to panie przewodniczący ja zwrócę 

się na piśmie o te informacje do pana dyrektora. Natomiast prosiłbym, żeby pan rozważył taką 

możliwość, żeby te informacje trafiały do nas wcześniej. Dziękuję bardzo. 

 

Starosta Marzena Dębniak –  Panie Przewodniczący. Państwo Radni. Część materiałów 

porównawczych jest na tej prezentacji, państwo mają. Natomiast ja chcę przypomnieć, 

że przy każdym raporcie o stanie powiatu te informacje są zamieszczane w każdym roku. 

Przede mną leży raport za 2022 rok, więc no bez sensu w kółko jest porównywanie 

tych samych danych. Tak naprawdę zmienił się tylko 2023 rok. 2023 rok, nie podkreślił tego 

pan dyrektor, to jest sukces całej wcześniejszej pracy wszystkich dyrektorów, zarządu powiatu, 
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ale także i państwa radnych. W 2018 roku na koniec mieliśmy dylemat - utrzymać ten szpital, 

czy zlikwidować. Państwo również w tej tabelce, w tej przedstawionej prezentacji macie dane, 

które były co roku przedstawiane w raporcie. I tak, pomimo straty za 2018 rok na poziomie 

16,5 miliona to szpital był zadłużony na nieco ponad 50 milionów, ale w tym proszę państwa 

co najgorsze, to zobowiązania wymagalne były na poziomie ponad 16,5 miliona złotych. Chyba 

nie muszę tutaj tłumaczyć, co to są zobowiązania wymagalne, to znaczy, że w każdej chwili 

może być komornik na koncie, to znaczy, że idą odsetki, idą procesy sądowe. Utrzymać ten 

szpital, to należało podjąć kilka ciężkich decyzji. Po pierwsze rada musiała się zgodzić na 

pokrycie straty szpitala, tej i następnych. Ja kilkakrotnie państwu na tej sali mówiłam, że 

wyjście z tej straty 16,5 miliona potrwa lata. Dlaczego? Dlatego, że przede wszystkim na stratę 

składały się zobowiązania pracownicze, a nikt nie będzie zwalniał ludzi w szpitalu,  w zamykał 

oddziałów. Wręcz przeciwnie, państwo zauważyliście, bo trudno nie zauważyć, jak strasznie 

zmieniał się szpital. Pierwszy kredyt, który był za naszej kadencji wzięty i następny przede 

wszystkim był przeznaczany na spłatę zobowiązań wymagalnych, na ugody, na normalne 

funkcjonowanie szpitala. Pokrywaliśmy straty za kilka lat, to co dyrektor powiedział 29,5, drugi 

rok tej straty nie pokrywamy. Zresztą zmieniły się przepisy prawa i nie mamy takiego prawnego 

obowiązku, co nie znaczy, że mogliśmy pokryć, ale to była pora też na realizację innych zadań, 

bo szpital uzyskał płynność finansową. Na dzień dzisiejszy, państwo też to macie w tabelce, 

zobowiązania są na poziomie 64 milionów i one od 2020 roku spadają i to spadają po parę 

milionów rocznie, ale co jest warte podkreślenia - również na dzień dzisiejszy zobowiązania 

wymagalne w szpitalu, to już nie miliony, to nieco ponad 148 tysięcy. Jest tu wielu 

ekonomistów więc sądzę, że państwo wiedzą o czym mówię, to znaczy płynność szpitala, to 

znaczy stabilna sytuacja finansowa. Szpital spłaca pożyczki, kredyty i poprzez zmianę swojego 

funkcjonowania, wprowadzenie wielu innowacji, innych metod wynagradzania, zysk jest jaki 

jest. Oczywiście w szpitalu jest jeszcze wiele do naprawienia, wiele pewnych innowacji trzeba 

wprowadzić na oddziale ginekologiczno-położniczym. Oddział, który będzie istniał, będzie się 

rozwijał, tylko niewielkie zmiany. Dlatego, że te wszystkie tak naprawdę oddziały szpitala 

pracują na stratę ginekologii i położnictwa. Oddział, który w życiu nie będzie zlikwidowany, 

choćby nawet z tego powodu, że rodzi się tutaj nieco ponad 300 dzieci. Choćby z tego powodu, 

że kobiety na miejscu mają zabiegi ginekologiczne. Więc pewną sytuację trzeba zaakceptować. 

Mnie jeszcze bardzo cieszy zapowiedź, że szpitale będą oddłużane. Jeżeli tak się stanie i trudno 

powiedzieć czy to na poziomie 50% czy 30% to naprawdę sytuacja jest dobra. Jako Zarząd 

Powiatu 5 lat temu powiedzieliśmy, że zrobimy wszystko, aby ten szpital przetrwał i się 

rozwijał. I tutaj proszę państwa dotrzymaliśmy słowa. Ja nie wiem za 3 miesiące jakim 

wynikiem skończy się szpital, ale uważam, że pozytywnym ,ale ten wynik szpitala pozwala na 

porozumienie z pielęgniarkami, zawarcie ugody, bo są środki. To pozwala panu dyrektorowi 

na przykład ruchy typu premia, da się normalnie zarządzać. To pozwala także na zakup sprzętu, 

wyposażenia, ale także i przeprowadzenie koniecznych remontów. Jeżeli ktoś wejdzie do 

szpitala to w zasadzie nie ma programu, w którym szpital by nie uczestniczył. Zobaczcie 

państwo tylko z tego roku - w ogóle przebudowa wejścia, przebudowa fizjoterapii, zmiana tak 

aby było korzystne dla mieszkańców diagnostyki z bocznym wejściem, z przyjęciem na dwie 

ręce, z możliwościami większymi dla pacjentów onkologicznych. Dyrektor tu się mało 

pochwalił. To w tym roku mamy tomograf, mamy mammograf  i nowoczesny rentgen i tutaj 

dziękuję panu posłowi Kryjowi. Wiem jak to było, zresztą zawsze dziękuję za wszelkiego 
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rodzaju pomoc. To jest nie ten szpital, który był parę lat temu. Część remontów została 

przeprowadzona i zamierzenia na 2024 rok państwo znacie. Do rady powiatu w ustawowym 

terminie wpłynął projekt budżetu i tak potwierdzam może dzisiaj się uda rozdać państwu 

projekt budżetu na 2024 rok. Jest dotacja dla szpitala w wysokości 600 tysięcy złotych na 

remont chirurgii, który chcielibyśmy, żeby się rozpoczął jak najszybciej i dotacja do zakupu 

USG dla noworodków. Dlaczego chcemy, żeby się rozpoczął jak najszybciej? Bo trzy oddziały. 

Nie da się zamknąć pół szpitala na czas remontu, więc jeden remont się skończy, wchodzi drugi 

oddział. Chcę też państwa uspokoić o tą bramkę wjazdową. To nie jest na główny parking przy 

szpitalu. On pozostaje w dalszym ciągu bezpłatny. Mówimy o środku, o wjeździe do środka 

szpitala, aby nie było jakichś nieporozumień. Państwo wiecie też, że nie mamy takiego 

obowiązku, ale zawsze staraliśmy się dwa, trzy razy w roku przedstawiać na sesji sytuację 

finansową szpitala.  W każdym raporcie, za każdy rok macie państwo cały rozdział poświęcony 

sytuacji finansowej szpitala. To proszę państwa przez te 5 lat odbudowaliśmy wszystkie 

poradnie i to jeszcze nie jest koniec i niektóre poradnie jak państwo widzieliście przynoszą 

zysk, niektóre przynoszą stratę, ale te poradnie są strasznie konieczne. W 2012 roku ktoś podjął 

decyzję o likwidacji poradni. Pacjent wychodzi ze szpitala i zostaje pozostawiany sam sobie, 

do prywatnych poradni specjalistycznych na NFZ to jest naprawdę nie do przyjęcia. Utworzenie 

tych poradni to opieka nad pacjentem, który wychodzi ze szpitala, ale to także w tej poradni on 

się oswaja ze szpitalem, przygotowywuje się do określonego zabiegu. Robi się po prostu 

krótsza ścieżka. Sami państwo na przykład korzystaliście z zabiegów ortopedycznych, no  

i gdzie się chodziło? Do Krasnala, gdzieś czekało się w kolejce. W tej chwili ci pacjenci 

zaopiekowani są na miejscu. Ja to może mówię w tej chwili bardzo ogólnie. Te szczegóły 

państwo macie i te szczegóły przez 5 lat państwu były zawsze udostępniane.  

 

Radny Zbigniew Duda – Panie Przewodniczący. Wysoka Rado. Ja tak ze zdziwieniem 

słucham Pani Starosty. Myślę, że bardzo przykro panu dyrektorowi jest, bo w pierwszych 

słowach zaznaczyła, że bez sensu jest porównywanie danych. A to nic innego ten materiał, to 

nic innego niż materiał porównawczy danych z lat ubiegłych i danych z poprzedniego roku 

dotyczący oddziałów. Jak spojrzymy w ten materiał, to tak dokładnie Pani Starosto to wygląda. 

No mi przykro. Ja uważam, że porównywanie danych jest sensowne i panie dyrektorze to, że 

pan zrobił ten materiał to chwała panu za to, aczkolwiek tak jak powiedziałem nie jest on 

kompletny. Dobrze wiemy, że wynik finansowy w danym miesiącu, jakiejkolwiek instytucji 

nie oznacza i nie określa wyniku finansowego na koniec roku, więc chwalenie się zyskiem na 

tą chwilę owszem i zgoda, jeżeli on jest fajnie. Ja kibicuję, żeby na koniec roku również tak 

samo było. Pani Starosta też, jak zawsze, dlatego ja do pani się nie zwracałem, próbuje swoje 

wystąpienie zabarwić politycznie. No pozwoliłem sobie według tych danych, które według Pani 

Starosty porównywanie ich jest bez sensu zapisałem, tak pani mówiła, strata łączna szpitala  

w latach 2015-2018  27 milionów, strata łączna szpitala w latach 2019-2022, to co mamy,  

36 milionów. To pragnąłbym, żeby także nie podchodzić do tych informacji i do tych strat, 

które tutaj na każdym kroku słyszymy. Ja pozwolę sobie państwu przypomnieć – w 2019 strata  

12 106 000,00 zł, w 2020 8 817 000,00 zł, w 2021 9 776 000,00 zł, w 2022 5 972 000,00 zł, 

strata łączna za 4 lata była większa o 9 milionów niż w poprzedniej kadencji. To też jest pewien 

odnośnik i nie wiem czy to jest błędem, że pan dyrektor te dane porównuje. Natomiast pozwolę 

sobie jeszcze nie zgodzić się z panem dyrektorem. Panie dyrektorze dla nas, dla radnych, na 
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pewno dla mnie szpital to nie jest sklep. To nie jest sklep panie dyrektorze. Pan powiedział, że 

to jest sklep. Ja naprawdę przestrzegałbym przed tym, żeby ostrowiecki szpital traktować jak 

sklep. Pan jest dyrektorem tej instytucji i od pana myślę, że cała rada powiatu łącznie z Panią 

Starostą wymaga tego, żeby pan nie traktował szpitala jak sklepu. To jest miejsce, gdzie leczą 

się pacjenci, nie sklep. Przepraszam, ale każdy z nas bierze wagę za swoje słowa. Jeżeli ktoś 

pełni funkcję, odpowiada za to co mówi, a ja mam nadzieję, że pan nie traktuje szpitala jako 

sklepu tylko, że to kwestia przejęzyczenia się. Dziękuję bardzo.  

 

Dariusz Tumulec Dyrektor Naczelny Wielospecjalistycznego Szpitala w Ostrowcu 

Świętokrzyskim – Panie Przewodniczący. Wysoka Rado. Szanowni Państwo. Moje 

porównanie szpitala do sklepu nie wynika z tego, że jestem handlowcem, bo jak państwo wiecie 

jestem lekarzem. Dyrektorem się bywa, lekarzem się jest z powołania i z pracy. 

Rozdzielmy sprzedaż usług medycznych na zasadzie handlu od tego, co jesteśmy w stanie jako 

szpital zaproponować pacjentowi, bo sklep może być bardzo dobry i może być bardzo 

zły. My na ten moment, mogę powiedzieć jesteśmy dobrym supermarketem. Nie jesteśmy 

małym osiedlowym sklepem czynnym w godzinach od 7 do 15 i sprzedaje usługi medyczne tak 

jak określiłem za pieniądze, które przesyła mi NFZ, a przynajmniej staram się je sprzedawać 

na naprawdę wysokim poziomie. Mam nadzieję, że ten poziom, jeżeli mi państwo na to 

pozwolicie, będzie z roku na rok coraz bardziej rósł. Jeżeli uważa pan, że porównanie szpitala 

do sklepu jest nieadekwatny, być może, chociaż ono służyło tylko temu, a to będzie konkluzja 

tego, co powiem, że w latach 2015-2019 wycena procedur z NFZ-u była powiedzmy sobie na 

podobnym poziomie, ale wymagania, co do wykonania tych procedur w latach powiedzmy 

2019-2023 to jest niebo a ziemia. Za tą samą procedurę, my musimy, do tej samej procedury 

my musimy bardzo dużo dołożyć, żeby wykonać ją i dostać za nią pieniądze, a przelicznik 1,62 

obowiązujący w tej chwili nie jest dramatyczny. Bardzo pięknie pokazała to kwestia kuchni 

proszę państwa. Także ja nie traktuję sklepu jako szpital, traktuje szpital jako moje miejsce  

w pracy, w którym w miesiącu październiku spędziłem 341 godzin. Dla mnie to jest miejsce 

gdzie leczę ludzi, ale gdzie jednocześnie staram się tym sklepem w cudzysłowiu kierować. 

Dziękuję. 

 

Starosta Marzena Dębniak –  Panie Przewodniczący. Państwo Radni. Zysk na dzień 

dzisiejszy a zysk na koniec roku ja to powiedziałam, to jest zupełnie co innego i na dzień 

dzisiejszy nikt nie przewidzi. Państwo jak mnie słuchaliście uważnie to nam nie zależy na 

zysku, bo powiedzieliśmy, że dzięki temu szpital mógł zawrzeć ugodę, może będą premie 

dla pracowników, można kupić sprzęt, można myśleć o remoncie. Przecież nikt tych pieniędzy 

od szpitala nie zabierze. Natomiast powstało to dzięki naprawdę pracy dyrektora i pracy 

każdego pracownika, każdego lekarza, każdej pielęgniarki. W szpitalu zmieniło się 

bardzo dużo. Pan radny Duda z uporem maniaka dodaje stratę z lat kolejnych. Tak. To gdyby 

w ten sposób liczyć, wie pan ja nie jestem ekonomistą, ale takiego liczenia straty, no to ja nie 

znam. Pan ma chyba wykształcenie ekonomiczne no i profesor u którego pan 

zdawał może się mocno zdziwić. Jeszcze weźmy pod uwagę, że ta strata wiązała się  

z kosztami osobowymi i ja jeszcze raz to powtórzę, mówiłam państwu, że latami będziemy 

schodzić z takiego zadłużenia, z takiej straty szpitala. Ja wiem, że pan chce odwrócić 

rzeczywistość. Z podniesioną głową uważam, że możemy spojrzeć mieszkańcom. Uratowany 
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jest ten szpital, rozwija się. Nie da się rzeczywistości zakłamać. Ja mogę za 

chwileczkę panu liczyć stratę, zobowiązania wymagalne, zadłużenie szpitala i dojdziemy do 

jakichś 100 milionów, ale tak się w ekonomii nie liczy. Raczej tu jest więcej osób 

z takim wykształceniem. Ja rozumiem strata do straty przez 20 lat. Jak jest strata księgowana 

albo pokrywana, też uważam, że wszyscy wiemy. Tu macie państwo taki bardzo wyraźny slajd. 

Bardzo wyraźny, jak to wyszło. Za chwileczkę może powstać drugi jak się ma zadłużenie do 

wymagalnych. Niestety tak to wyszło, czy komuś się to podoba czy nie i nikt nie będzie 

wymagał od dyrektora nie wiadomo jakich zysków. To zyski idą wyłącznie na rzecz szpitala, 

na rzecz mieszkańców. Dzięki temu to naprawdę ta opieka  i pomoc się poszerza. Państwo nie 

zwróciliście uwagi na jedną poradnię, tu akurat pani radna Bień mogłaby na ten temat coś 

powiedzieć, co się dzieje z kobietami w ciąży, jak strasznie wkracza cukrzyca. Taka nie 

dochodowa poradnia diabetologiczna, ale kobiety, które korzystają wiedzą, jak bardzo jest 

potrzebna. My chcemy mieć normalną sytuację finansową szpitala, szpital wyremontowany. 

Powiem tak, czekam na KPO, tu też niejednokrotnie mówiliśmy, że program funkcjonalno - 

użytkowy szpitala jest gotowy. To jest 220 milionów złotych, bo tyle on będzie kosztował  

i wierzę gorąco w to, że poszerzone parkingi z nowoczesnym skrzydłem szpitala powstaną. 

Stacja dializ  z prawdziwego zdarzenia, która pracuje proszę państwa na okrągło. Wierzę w to 

i może pan mówić, pan radny Duda może mówić, co chce, rzeczywistości nie zakłamie. To jest 

tak, jak słynne 12 milionów, które pan zostawił na koniec kadencji, gdzie zaraz poszły przelewy 

na wynagrodzenia. Dziękuję.  

 

Radny Dariusz Czupryński – Panie Przewodniczący. Pani Starosto. Państwo Radni. Jesteśmy 

w punkcie informacja na temat bieżącej sytuacji, więc ja bieżąca sytuacja, pytanie dotyczące 

tych bieżących sytuacji do pana dyrektora. Czy już normalnie funkcjonuje poradnia 

okulistyczna w szpitalu i pacjenci mogą się zgłaszać? Tu pytanie od pacjentów.  

I drugie pytanie od razu, chodzi o opisywanie wyników rezonansu magnetycznego. Około  

3 tygodni czas oczekiwania, ma to jak gdyby skutek  w przebywaniu na zwolnieniu lekarskim, 

czekaniu na wdrożeniu odpowiedniego leczenia  a później rehabilitacji. Czy jesteśmy w stanie, 

żeby te opisy były wykonywane u nas na miejscu? A jeżeli nie mamy takiego specjalisty i nie 

ma szansy to, czy jest szansa, żeby przyspieszyć czas oczekiwania na taki wynik, żeby później 

pacjent mógł się zgłosić do lekarza, ustalić wizytę, wdrożyć odpowiednie leczenie a później 

rehabilitację? Dziękuję.  

 

Dariusz Tumulec Dyrektor Naczelny Wielospecjalistycznego Szpitala w Ostrowcu 

Świętokrzyskim – Proszę panie dyrektorze. Panie Przewodniczący. Wysoka Rado. Punkt 

drugi, jeżeli chodzi o opisy generalnie nie tylko rezonansu ale również o radiologię szeroko 

pojętą powiedzmy sobie, od dnia 1 listopada jest zatrudniony w systemie,  w jednym tygodniu, 

jeden dzień, w kolejnym tygodniu dwa dni lekarz, który przyjeżdża do nas tylko  

i wyłącznie do opisów rezonansów magnetycznych. Wiem, że jest to największa bolączka 

szpitala polegająca na tym, że powoduje to natłok w oddziale neurologii i przede wszystkim 

blokowanie płynności pacjentów w poradni ortopedycznej i neurologicznej, bo tam tych badań 

najwięcej jest wykonywanych. Być może, że od miesiąca grudnia, ale tutaj nie mogę być tego 

pewien, bo nie wiem czy lekarz podpisze umowę, przyjdzie również drugi radiolog z drugim 

stopniem specjalizacji ukończonym, który w kolejnym dniu  w tygodniu będzie te badania 
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opisywał. Sądzę, że wtedy maksymalny okres oczekiwania na badanie to będzie normalny, 

czyli do pięciu dni. Jeżeli chodzi o punkt pierwszy, jeszcze raz o co pan pytał? Poradnia 

okulistyczna czynna od poniedziałku do piątku, od godziny 15.00 do 19.00. Koleżanka, która 

była, wczoraj mieliśmy kontrolę konsultanta wojewódzkiego okulistyki, koleżanka, która 

szczęśliwie urodziła wraca do pracy, ta poradnia będzie funkcjonowała normalnie. Odniosę się 

jeszcze tutaj do poradni diabetologicznej dla ciężarnych proszę państwa, uruchomiona tak jak 

powiedziałem  6 listopada tego roku, uważam, że jeżeli na terenie powiatu ostrowieckiego 

perełka można powiedzieć, pani Małgosia o tym wie najlepiej, poradnia jest czynna na razie  w 

poniedziałki od godziny 8.00 do 13.00, planujemy rozszerzenie tej poradni na kolejny dzień 

również w pięciogodzinnym wymiarze czasu pracy. Cukrzycy ciążowej jest tyle ile jest, nie 

oszukujmy się, to jest czasami konieczność prowadzenia pacjentek w systemie pomp 

insulinowych, niebywale pracochłonny, żmudny, bardzo trudny temat diabetologiczny, stąd to 

moje dążenie do uruchomienia tej poradni i coś o czym nawet ja nie wspominałem Pani Starosto 

dlatego, że ja nie chcę być buńczuczny i chwalić się, bo punkt pobrań dla ludzi z miasta 

powiedzmy sobie przeniesiony w nową lokalizację z dwustanowiskowym personelem  

i otworzony w sobotę od godziny również 7.00 do 11.00 tak jak w inne dni tygodnia. To proszę 

państwa jest XXI wiek, po prostu staramy się pewne standardy spełniać najnormalniej  

w świecie, bo nie każdy może sobie pozwolić na wzięcie dnia urlopu i pójście na badania  

i czekanie. Proszę pamiętać o tym, że punkt pobrań w ciągu tygodnia przyjmuje do 350 osób. 

Nie to, że nie sprawdziły się próby wprowadzenia tego systemu pobierania u chorych 

onkologicznych tylko w poniedziałki i w czwartki, natomiast ze względu na to, że zostało 

uruchomione drugie stanowisko pobrania i normalnie ludzie również mogą przychodzić  

w soboty, w związku z tym praktycznie ten temat umarł śmiercią naturalną, bo ludzie 

przychodzą na bieżąco i są załatwiani i nie ma z tym problemu. Dziękuję.  

 

Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Bień – Panie Przewodniczący. Wysoka 

Rado. Szanowni Państwo. Chciałam bardzo serdecznie podziękować panie dyrektorze 

za tą prezentację, którą pan nam przekazał. Jest bardzo konkretna. Myślę, że wszystko tam 

można wyczytać. Ja jestem bardzo zadowolona z tego, co dzisiaj usłyszałam. Proszę Państwa 

jestem drugi raz, drugą kadencję radną i powiem szczerze wielokrotnie miałam pytania moich 

pacjentów, naszych wyborców, co będzie ze szpitalem, bo wszyscy się bali, nie chcieli chodzić 

do Ostrowca, bo pewnie ten szpital upadnie. Ja zawsze mówiłam, że to jest bardzo dobry szpital. 

Ma bardzo dobrych fachowców i myślę, że on będzie dalej funkcjonował. Byłam w komisji, 

gdy wybieraliśmy pana dyrektora na obecnego dyrektora. Poprzedni dyrektorzy bardzo ładnie 

też funkcjonowali, świętej pamięci dyrektor Gruza i Kopiec, powiem tak, pan przejmował ten 

szpital z zadłużeniem, jestem dzisiaj bardzo mile zaskoczona i myślę, że bardzo muszę 

podziękować panu za to, że jest taki zysk. Od "x" lat zysków nie było i nigdy nie mieliśmy 

właśnie takiego dochodu. Czy on będzie taki czy inny to nieważne, ale jesteśmy na plusie, co 

jest bardzo bardzo ważną rzeczą. Myślę, że inne szpitale są bardzo zadłużone, bo państwo 

wiecie, jak to w Polsce wygląda, że wszystkie przynoszą generalnie straty, chwała i dzięki panu 

za to, co pan zrobił. Myślę, że to właśnie efekt działania tych poradni, które bardzo dużo 

wniosły, bo one akurat tych pieniędzy nam przyprowadziły do szpitala. Myślę, że będę mogła 

otwarcie spojrzeć teraz pacjentom moim w oczy powiedzieć, że ten szpital jest bardzo dobrym 

szpitalem, że możecie państwo bezpiecznie się tu leczyć a dla pana to myślę, że to jest wynik 
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taki spektakularny, dla nas wszystkich, bo naprawdę mogę tylko bić brawo i dziękować za to, 

do czego doszło. Myślę, że Starostwo tutaj też odegrało dużą rolę, że pomagaliśmy jednak 

utrzymać, że były te dotacje, pokrywane straty a wracając do poradni diabetologicznej to 

dziękuję panie dyrektorze, że pan to zrobił, bo niestety myślę, że ja w Ostrowcu mam najwięcej 

pacjentów, pacjentek z cukrzycą ciążową i dla mnie to będzie taka odskocznia, bo prowadzenie 

pacjentki z cukrzycą ciążową jest bardzo trudne. Tutaj państwo, którzy znają mnie, mogę wam 

pokazać, ciąża-cukrzyca-ciąża i imię i nazwisko, bo te pacjentki mi codziennie przesyłają 

proszę państwa wyniki swoich badań. To nie jest tak, że ja do domu przychodzę i nic nie robię. 

Jak ja mam 20 czy 30 pacjentek to ja praktycznie przez 9 miesięcy, to znaczy przez cały rok na 

okrągło to muszę przeglądać, patrzeć, pisać jej czy tak, czy tak ma postępować. Także dziękuję, 

ukłon tu, że będę mogła się zająć innymi pacjentami, że może nie będzie tyle, tylu pacjentek. 

Teraz jeszcze bym chciała tak szczerze, to jest taka moja refleksja, bo jest dobrze. Czy radni 

opozycyjni chociaż raz mogą powiedzieć, że tak, jest fajnie, a nie ciągle przelewać fale krytyki 

na to, co jest dobre. Może być gorzej, ale w tym momencie jest dobrze, czyli ja myślę, że 

państwo powinniście też jakoś inaczej podchodzić do rzeczy, pochwalić pana dyrektora, nie 

szukać dziury w całym, bo jeżeli będziemy coś chcieli znaleźć, to zawsze znajdziemy. To co 

pan dyrektor przekazał, te wartości, one mówią same za siebie, tu nic nie trzeba liczyć, tu nic 

nie trzeba dodawać, po prostu trzeba to przyjąć, że tak jest. Dziękuję bardzo. 

 

Radna Danuta Barańska – Panie Przewodniczący. Wysoka Rado. Ja chciałam powiedzieć 

tylko krótko jedno zdanie. Wszyscy państwo wiedzą gdzie pracuję, w Centrum Ratownictwa 

Medycznego i muszę powiedzieć, że szpital nasz się poprawił ogromnie, co świadczy, że nasi 

pacjenci, których wozimy chcą do szpitala w Ostrowcu a kilkanaście miesięcy temu mieli 

pewne obawy. W tej chwili nie chcą do okolicznych szpitali tylko, jeżeli nie Ostrowca to wolą 

zostać w domu. Także o czymś to świadczy i chciałam panu dyrektorowi podziękować  

i wszystkim pracownikom szpitala.  

 

Radny Paweł Walesic – Panie Przewodniczący. Pani Starosto. Szanowni Państwo. Chcę 

powiedzieć, że po pierwsze zarówno radni jak i pacjenci mają prawo do własnej oceny tego, 

jakie działania podejmuje się w poszczególnych jednostkach podlegających pod Starostwo, 

między innymi szpitala. Te oceny są zewsząd różne i one takie były i pewnie takie będą, jak to 

w innych placówkach się dzieje. Chcę też się odnieść do tego, co Pani Starosta powiedziała, 

jeżeli chodzi o kwestie porównania do planu naprawczego. No nie mogę się zgodzić z tym, że 

nie ma potrzeby przedstawiać takiego zestawienia  w porównaniu do planu naprawczego, 

ponieważ mamy... Pani Starosta w takiej formule, ja nie przytoczę w tym momencie dokładnie 

tego, co pani powiedziała, ale sens i wypowiedź była taka, że mamy raport powiatu i dostajemy 

te informacje na bieżąco co jakiś czas, natomiast skoro Zarząd Powiatu jest informowany w 

informacji, która jest przedkładana na zarządy przez dyrekcję szpitala, jest zobowiązany do 

przedkładania takiej informacji o realizacji planu naprawczego, to nie widzę powodu, aby radni, 

którzy mają prawo dostępu do wszelkich informacji również takie informacje otrzymywali na 

bieżąco przy okazji chociażby tej informacji o szpitalu, która tak naprawdę nie została nam 

przekazana wcześniej, żebyśmy mogli się ewentualnie do tego odnieść, tylko tak naprawdę 

została nam przedstawiona dopiero podczas sesji. Ciężko jest dyskutować, jeżeli materiałów 

nie jesteśmy w stanie wcześniej przeanalizować, ewentualnie przygotować się do tego, do takiej 
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dyskusji, czy ewentualnie zapytań w tym zakresie i myślę, że dobrze by było, aby takie 

porównanie przynajmniej do tych elementów, które ewentualnie w takiej prezentacji się 

pojawiają było również odniesienie do planu naprawczego, czy jest on realizowany zgodnie  

z tymi zamierzeniami, co się udało w stosunku do planu również odnieść, bo ja nie dyskutuję  

z danymi, które są przedstawiane, bo rozumiem, że dane są przeanalizowane, dyrektor to 

przedstawił w sposób myślę, że obrazowy. Muszę się z tym dokładnie też zapoznać jako radny, 

zobaczyć dokładnie jak to faktycznie wygląda, ale takie porównanie zawsze daje nam bieżącą 

taką, bieżący pogląd na to, jak jest również ten plan naprawczy realizowany. Nie musimy 

wracać do raportu, wertować tego wszystkiego, tylko to nie jest jakaś tam wielka, wielki 

problem i można to w takiej formie a nie innej przedstawić, nie cytując całego planu 

naprawczego a odnosząc się do poszczególnych tych elementów, które omawiamy. To jest 

jakby jedna kwestia i mam nadzieję tylko, że pamiętacie państwo i z tego się cieszę, że udało 

się tak naprawdę nie doprowadzić do likwidacji oddziałów, bo państwo zapowiadaliście to 

wcześniej, że będą likwidowane i takie były strachy i takie były dylematy przed nami również 

jako radnymi, że będziemy likwidować oddziały chociażby otolaryngologię, o której była 

dyskusja bardzo bardzo szeroka. W tym materiale, jak zdążyłem zerknąć, to również jest tam 

mimo wszystko ta strata, która występuje czy na okulistyce, czy na to laryngologii, niemniej 

jednak te oddziały funkcjonują. I jeszcze jedna taka refleksja, mam nadzieję, że w szpitalu nie 

wyłapujemy żadnych pacjentów. Rozumiem, że to było takie niefortunne stwierdzenie pana 

dyrektora, bo myślę, że nie do końca tak to powinno wyglądać. Dziękuję bardzo. 

 

Radny Robert Rogala – Panie Przewodniczący. Pani Starosto. Szanowna Rado. Jest takie 

stwierdzenie "nigdy nie było tak dobrze, żeby nie mogło być lepiej" i myślę, że to w tym 

kierunku idzie. I proszę państwa cyfry nie kłamią z przedstawionego materiału i najwyższa pora 

żebyście się panowie radni, koledzy z naprzeciwka się z tym pogodzili i spojrzeli, ale ja bym 

bardzo prosił Panie Przewodniczący, żeby pan radny mi nie przeszkadzał ponieważ ja się nie 

odzywam, nie odzywam i nie komentuję. Nie, to pan komentuje i nie chciałbym  

z panem wchodzić w polemikę w tym momencie dobrze i proszę państwa mam nadzieję, że do 

tego, co powiedziałem cyfry nie kłamią i najwyższa pora się z tym pogodzić. Słyszę tylko  

i wyłącznie słowa krytyki, a może byście panowie chociaż raz podziękowali, byli  

z czegoś zadowoleni i podziękowali panu posłowi Kryjowi, bo nie usłyszałem od was słów 

podziękowania, za to, że pomógł przy ścieżce rowerowej, za to, że pomógł przy zakupach do 

szpitala, jakoś tak to umknęło moim myślom wyobraźni, a wydaje mi się, że jest to czas i pora 

na to. Dziękuję. 

 

Dariusz Tumulec Dyrektor Naczelny Wielospecjalistycznego Szpitala w Ostrowcu 

Świętokrzyskim – Panie Przewodniczący. Wysoka Rado. Jeżeli chodzi o oddział 

otolaryngologii, to był on oczywiście jednym z oddziałów, któremu niestety groziła likwidacja 

i tutaj muszę powiedzieć, to tak a propos podziękowań dla pana posła Kryja, że tylko  

i wyłącznie dzięki pomocy pani Starosty i pana posła Kryja udało się ten oddział uratować, bo 

jak wiecie był on 3 miesiące czasowo zamknięty. Po mojej stronie leżało 

zorganizowanie personelu do pracy w tym oddziale, ale pamiętajcie o jednym, oddział 

laryngologii ruszył, szkoda, że nie mam tego pisma przy sobie, jest to podziękowanie, które 

wpłynęło w tym tygodniu proszę państwa ze Szczecina. A dlaczego ze Szczecina? 
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Bo w Polsce nikt nie operuje dzieci. Znajdźcie mi na terenie województwa świętokrzyskiego 

oddział otolaryngologii, który zoperuje dziecko. Poza oddziałem  w Ostrowcu Świętokrzyskim 

praktycznie, czasami klinika otolaryngologii w szpitalu wojewódzkim. Drugim takim 

oddziałem jest oczywiście oddziału okulistyki, ale pamiętajcie państwo, że zmieniła się 

całkowicie, ale to absolutnie zmieniło się całkowicie podejście, jeżeli chodzi o operatywę  

w okulistyce. I nikt pacjenta z zaćmą nie trzyma teraz 7 dni w szpitalu, bo ten pacjent on ma 

sobie wymienić soczewkę i pójść do domu. On nie ma się narażać na leżenie w szpitalu  

i złapanie infekcji szpitalnej. W związku z tym proszę zauważyć, że większość oddziałów 

okulistycznych przechodzi w system świadczenia usług jedno maksymalnie dwudniowych, ale 

to również jest jeden  z oddziałów, który w tym szpitalu został uratowany. Teraz 

najważniejszym problemem jest ratowanie całego pionu ginekologiczno-położniczego, bo 

proszę państwa mamy 300 kilka urodzeń rocznie w tej chwili w szpitalu w Ostrowcu. To nie 

muszę chyba mówić, przemnóżcie sobie państwo wycenę procedury porodu nie powikłanego 

razy 2000 tysiące tam powiedzmy 800 złotych. Przecież to nawet nie wystarcza na materiał 

operacyjny. Niemniej jednak złożyłem i jeszcze raz składam podziękowania panu posłowi 

Kryjowi dlatego, że zakup sprzętu całego z tej tabeli, niektórych pozycji, głównie jeżeli chodzi 

o mammograf, o dofinansowanie pracowni rentgenowskiej, to jest wszystko między innymi 

zasługa pana posła Kryja i Starostwa Powiatowego. I tak na koniec to jeszcze tylko chciałem 

złożyć podziękowania wszystkim pracownikom szpitala proszę państwa, bo do tego żebyśmy 

mogli pozyskać 7 154 000,00 zł powiedzmy sobie jest potrzebna nieprawdopodobna praca, nie 

tylko moja, ale całego pionu organizacyjnego szpitala. Dziękuję.  

 

Wiceprzewodnicząca Rady Małgorzata Bień – Panie Przewodniczący. Wysoka Rado. 

Szanowni Państwo. Ja analizując w tej chwili tutaj te dane, bo państwo mówią o tym 

programie naprawczym, ja myślę, że jeżeli wynik jest finansowy 3 523 000,00 zł z jakimś tam 

groszem, to myślę, że to już jest jak gdyby odpowiedź na to pytanie, czy ten program naprawczy 

jest realizowany w jakiś sposób prawda, bo mamy dodatni wynik. Jeżeli pan dyrektor by się 

mógł do tego odnieść, bo takie pytanie bardziej do pana. Myślę, że dobrze myślę, prawda? Bo 

tu mamy ewidentnie pokazane to co pan robił, ale bardzo proszę, żeby tak dla uspokojenia 

jeszcze. 

 

Dariusz Tumulec Dyrektor Naczelny Wielospecjalistycznego Szpitala w Ostrowcu 

Świętokrzyskim – Proszę państwa plan naprawczy oczywiście wielostronicowy, odchodzący 

co miesiąc aktualizacją to jest papier tak naprawdę. Ten zysk nie wynika tylko z tego, nie tylko 

z tego, że my ten program naprawczy realizujemy, ale również o to, że go praktycznie z każdym 

miesiącem staramy się poszerzać. Tego zysku nikt z nas nie zabierze, ani ja, ani państwo, to 

jest zysk, który przejdzie i przełoży się na społeczeństwo Ostrowca, o tak może powiedzmy, 

bo ja te pieniądze, jakie by one nie były na koniec roku, nie wiem czy będą plus 3,2 miliony, 

prawdopodobnie będą niższe, bo tak jak mówię ugoda z paniami pielęgniarkami, którą uważam 

za niebywały sukces proszę państwa, bo zapłacenie 900 tysięcy do końca roku, a zapłacenie  

4,8 milionów wraz z odsetkami, które prawdopodobnie pociągnęłyby nas kiedyś na dno, należy 

uznać za naprawdę bardzo duże wydarzenie. Ta górka ona będzie zainwestowana proszę 

państwa w sprzęt  w pracowników przede wszystkim i po raz pierwszy może uda mi się na 

koniec roku, bo nie wiem kiedy, ja nigdy takich czasów nie doczekałem za 32 lata, będę mógł 
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wypłacić premię. Niech ta premia będzie symboliczna dla pracowników ale ona będzie 

świadczyła  o tym, że wszyscy wiemy i państwo i ja o tym, że ludzie pracują i pracują dobrze. 

Więc tak, jak powiedziała pani radna Bień, owszem program naprawczy jest, a ta górka to jest 

między innymi wynik tego programu naprawczego po prostu. Dziękuję. 

 

Poseł na Sejm RP Andrzej Kryj –  Szanowny Panie Przewodniczący. Pani Starosto. Wysoka 

Rado. Dziękuję za te ciepłe słowa, które tutaj padły pod moim adresem. Rzeczywiście ja 

wielokrotnie podkreślałem, że szpital jest ponadpartyjny. On nie ma barw politycznych, bo tam 

leczą się zwolennicy wszystkich ugrupowań politycznych w Polsce, a także ci, którzy mają 

dość wszystkich ugrupowań i wszystkich polityków uważając, że jesteśmy złem największym. 

Natomiast nie byłoby tych dobrych efektów bez współpracy, współpracę z panią starostą,  

z panem dyrektorem i bez życzliwości ludzi, których muszę tutaj wymienić proszę państwa, bo 

my wielokrotnie spotykaliśmy się wspólnie z Panią Starostą, z panem dyrektorem 

analizowaliśmy, co jest potrzebne i gdyby nie ogromna życzliwość pana premiera Mateusza 

Morawieckiego, który kilkakrotnie decydował o tym, że środki z rezerwy ogólnej budżetu 

państwa trafią do Starostwa Powiatowego i do szpitala, gdyby nie bardzo dobra współpraca  

z panem wojewodą Zbigniewem Koniuszem, który bardzo wysoko ocenia szpital w Ostrowcu, 

który wielokrotnie to podkreślał, gdyby nie dobra współpraca z panią dyrektor Małgorzatą 

Kiebzak i z Narodowym Funduszem Zdrowia w Kielcach pewnie dzisiaj nie byłbym świadkiem 

tych ciepłych słów, które padały. Wierzę, że te mechanizmy finansowe, które zostały 

wprowadzone w tej chwili, jeśli chodzi o finansowanie szpitali, bo tutaj wymieniliśmy z panem 

dyrektorem uwagi, że zdecydowanie poprawiła się sytuacja, jeśli chodzi o kontraktowanie,  

o finansowanie szpitali. Państwo pamiętają doskonale i myślę, że moi koledzy z poprzedniego 

zarządu pamiętają te kwestie, czy z poprzednich jeszcze zarządów, kiedy trzeba było 

procesować  o nadwykonania, kiedy one były bardzo trudne do zrobienia. Teraz to wszystko 

jest rzeczywiście unormowane. Ja zgodzę się z panią starostą, że błędem było wyprowadzenie 

poradni specjalistycznych ze szpitala wiele wiele lat temu, ale także proszę państwa błędem 

było to, że oddzielono szpital, specjalistykę od placówek podstawowej opieki zdrowotnej, bo 

znam takie przykłady zakładów opieki zdrowotnych, które mają wszystko wciąż i wtedy w tym 

wielkim garze tak można mieszać i tak można przekierowywać środki, że łatwiej jest się 

utrzymać. Natomiast szpital w Ostrowcu odbudowuje w tej chwili te poradnie i to też gratulacje, 

bo jest to niezwykle istotne, żeby związać pacjenta na całym tym procesie leczenia, czy w całym 

procesie leczenia z taką placówką jak szpital ostrowiecki. Szanowni państwo ja chciałbym na 

koniec podziękować wszystkim pracownikom Starostwa za te 4 lata współpracy w ostatniej 

kadencji, bo do mnie jako do posła przychodzą ludzie z różnymi problemami, z różnymi 

sprawami i dziękuję tym wszystkim, do których się zwracałem, bo czasem wystarczyła 

rozmowa telefoniczna, żeby pewne rzeczy także rozwiązać. O to chodzi, żeby pomagać 

ludziom i jestem wdzięczny tym pracownikom bardzo różnych wydziałów, z którymi się 

kontaktowałem. Jestem wdzięczny Zarządowi za to, że wiele spraw nam się udało rozwiązać, 

chociaż nie wszystkie sprawy udawało się rozwiązać, co jest zrozumiałe. Jako poseł tej kolejnej, 

dziesiątej kadencji deklaruję, że dalej będę wspierał państwa w tej działalności, a myślę, że te 

państwa pomysły na nowy blok szpitalny, na zmianę w przyszłości obrazu szpitala uda się 

zrealizować. Deklaruję swoje wsparcie, deklaruję pomoc, być może już zupełnie innej 
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konfiguracji, w zupełnie innym charakterze, ale dalej na tą współpracę jestem otwarty. Jeszcze 

raz dziękuję bardzo.  

 

Starosta Marzena Dębniak – Panie Przewodniczący. Szanowni Radni. Panie pośle dziękuję 

za ciepłe słowa. Tu nie była powiedziana jeszcze jedna rzecz, która świadczy o zmianie pracy 

szpitala. Pamiętacie państwo kilka lat temu była taka przedstawiona tabelka o wysokości 

ryczałtu w poszczególnych szpitalach. Szpital w Sandomierzu,  w Starachowicach,  

w Skarżysku, wszyscy mieli większy ryczał a u nas 7-8 milionów mniej. To znaczyło tyle 

pieniędzy mniej dostaje szpital. Kiedyś zastanawialiśmy się skąd się to wzięło. W 2017 roku 

ówczesny dyrektor szpitala podjął decyzję, że nie ma nadwykonań, a kto miał nadwykonania 

to potem miał większy ryczałt. Przez 4 lata, aby nic nie zamykać, aby schodzić ze straty trzeba 

było podnieść działania proszę państwa przynoszące dochody, ale te działania przynoszące 

dochody, to przede wszystkim musiał podjąć szpital i pracownicy. To się zmieniło 

nadwykonaniami, to się zmieniło innym rozliczaniem procedur i to zaowocowało, że kontrakt 

na ten rok był już o wiele wiele lepszy. To nie ma tak, że wszystkie nadwykonania NFZ panie 

pośle płaci, to jeszcze nie to. NFZ płaci za określone zabiegi, na przykład zaćmę, endoprotezy, 

ale nie za wszystkie. Państwo chyba też w tych materiałach, albo w materiałach z raportu jest 

taka pozycja z należności szpitala trudno ściągalne i tam jest wiele milionów, za które NFZ nie 

zapłacił. One są trudno ściągalne i nie wierzę, że kiedykolwiek ktoś zapłacił, ale chcę, mówię 

to państwu po to, żebyście państwo mieli obraz jaką pracę musiał wykonać sam szpital, jak 

musiał zmienić swoją mentalność, musiał szukać źródeł dochodu a więc wchodzić   

w innowacje, w szybsze operacje, w bardziej powiem tak szybsze zabiegi, musiał zabiegać  

o pacjenta. To co powiedziała pani radna Barańska, ludzie chcą się leczyć w Ostrowcu i to jest 

klucz tego, co się stało. Ja mam nadzieję, że obojętnie jakie będą rządy, obojętnie jakie będą 

reformy, bo tego ani ja, ani nikt z państwa nie wie, to szpital zbudował sobie tak mocną pozycję, 

tak jest wielospecjalistyczny, że nie sądzę żeby przy jakiejś reformie stała mu się krzywda. Ja 

dziękuję jeszcze raz wszystkim pracownikom szpitala. 

 

Radna Agnieszka Rogalińska – Panie Przewodniczący. Wysoka Rado. Pani Starosto. Panie 

Dyrektorze. Ja na szybko też, żeby nie przedłużać, ale chciałam te dwa zdania podziękowania 

do pana dyrektora i pracowników, które przekazywaliśmy. Panie dyrektorze w imieniu 

mieszkańców odnośnie punktu pobrań, mówię my, bo tutaj pan przewodniczący i ja, dziękuję 

serdecznie za uwzględnienie tych sugestii i obserwacji  i powstanie tego nowego punktu oraz 

za bardzo szybką reakcję odnośnie rozwiązań organizacyjnych dla mieszkańców na oddziale 

okulistyki. Bardzo serdecznie dziękuję, raz jeszcze podkreślam panu i pracownikom. Dziękuję 

bardzo. 

 

Radny Piotr Maj – Panie Przewodniczący. Panie Pośle. Pani Starosto. Wysoka Rado. 

Szanowni Państwo. Ja w dyskusję o szpitalu wsłuchuję się już trzecią kadencję. Oczywiście 

powtarzam cały czas, że są radni tutaj, którzy pracują dłużej i powiem szczerze pierwszy raz 

jestem zadowolony z tej dyskusji, z tego co się dzieje wokół naszej lecznicy. Oczywiście mamy 

różny pryzmat spojrzeń na szpital. Pan dyrektor przedstawia tutaj głównie wyniki 

ekonomiczne. Pan radny Duda patrzy przez pryzmat stricte polityczny. Natomiast ja cały czas 

staram się wczuć jako obywatel, jako potencjalny klient tej lecznicy. Jeżeli proszę państwa 
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słyszę wypowiedzi lekarzy, że jest dobrze, to ja im bardziej wierzę niż samemu sobie, że jest 

dobrze. Jeżeli ludzie, z którym rozmawiamy oczywiście mówią, że wreszcie jest dobrze, że jest 

fajnie ja w to wierzę i cały czas potwierdzam. Jeżeli nie ma żadnych, wiadomo że media mamy 

różne, każdy ma te, które lubi czytać, do których zagląda, jeżeli w zasadzie nie ma jakichś 

negatywnych opinii na ten temat, więc to jest jakieś zaklęcie rzeczywistości. Czym mocno 

jestem zbudowany? Pierwszy raz słyszę te podziękowania do wszystkich środowisk, do 

wszystkich osób, które w tym temacie uczestniczą. Wreszcie powiedzieliśmy prawdę, bardzo 

się cieszę, że wyartykułowana była pomoc i znaczenie posła Andrzeja Kryja, ale oczywiście 

niebagatelna rola pani starosty, zarządu powiatu i pana dyrektora, który rzeczywiście mocno 

się i profesjonalnie zaangażował. Życzę takiej sytuacji na kolejne lata i myślę, że z tych torów 

nie zejdziemy. Dziękuję za uwagę. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Mariusz Pasternak – Dziękuję bardzo. Czy w tym punkcie 

ktoś z państwa chciał zabrać jeszcze głos? Nie widzę. Ogłaszam 15 minut przerwy. Zapraszam 

na kawę, herbatę, tam w pokoju obok. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Mariusz Pasternak – Szanowni państwo proszę już  

o ciszę. Wznawiam obrady sesji po przerwie.  

 

Ad. 9. 

Przewodniczący Rady Powiatu Mariusz Pasternak – Przechodzę do punktu "Podjęcie 

uchwały w sprawie uchwalenia Programu Współpracy Powiatu Ostrowieckiego  

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na rok 2024". Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję Polityki Społecznej, 

Zdrowotnej i Bezpieczeństwa Publicznego i bardzo proszę przewodniczącą komisji panią 

Danutę Barańską o przedstawienie opinii komisji w sprawie projektów uchwał, może takim 

blokiem, z punktu 9, 10, 11, 12 i 13 dzisiejszego porządku obrad. 

 

Radna Danuta Barańska Przewodnicząca Komisji Polityki Społecznej, Zdrowotnej  

i Porządku Publicznego – Panie Przewodniczący. Wysoka Rado. Państwo Radni. Komisja 

Polityki Społecznej, Zdrowotnej i Bezpieczeństwa Publicznego powyżej wymienione punkty 

uchwał, projekty uchwał zaopiniowała pozytywnie. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Mariusz Pasternak – Dziękuję bardzo. Czy w sprawie 

projektu uchwały ktoś z państwa radnych chce zabrać głos? 

 

Radny Jarosław Piotr Kopański – Panie Przewodniczący. Wysoka Rado. Mam takie trzy 

pytania. Pierwsze dotyczy zapisu, który znajduje się na stronie 9, punkt 2 - współpraca  

w formie pozafinansowej obejmować będzie i mamy tam w punkcie 7 zapis - promocji 

organizacji podczas wydarzeń, których organizatorem jest powiat. Czy należy to rozumieć  

w ten sposób, że przy jakimś określonym wydarzeniu, czy mówiąc dzisiejszymi kategoriami 

evencie, będą promowane wszystkie organizacje, jakaś konkretna, czy w jaki sposób to ma być 

zorganizowane? Na stronie 13 z kolei mamy zapis taki, że chodzi o to, że ze strony organizacji 

pozarządowych działających, prowadzących na terenie powiatu i na rzecz jego mieszkańców 
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statutową działalność pożytku publicznego w zakresie odpowiadającym zadaniom własnym 

powiatu w szczególności przez i mamy tutaj punkt B - składanie oferty realizacji zadań 

publicznych o charakterze lokalnym w ramach małego grantu, z pominięciem konkursu ofert. 

Prosiłbym o wyjaśnienie określenia "mały grant". I trzecia sprawa to już jest rozdział 8,  

a mianowicie jest podana kwota, którą powiat planuje wydać na 2024 rok w zakresie 

poruszanym przez tą uchwałę. Czy chodzi tutaj o kwotę, która została zapisana w projekcie 

budżetu 2024? Dziękuję. Trzecie pytanie kwota 3 803 423 zł, już nie mówiąc o groszach, taką 

kwotę powiat planuje uruchomić na realizację programu. Czy jest to kwota zapisana  

w projekcie budżetu 2024? Strona 13, rozdział 8, na dole. Tyle. Dziękuję.  

 

Starosta Marzena Dębniak – Panie Przewodniczący. Państwo Radni. Jeżeli chodzi  

o pytanie dotyczące promocji, to ja sobie wyobrażam to tak, że przy wydarzeniach 

powiatowych będziemy promować organizacje, które pozyskały grant duży czy mały na 

zasadzie, aby mieszkańcy wiedzieli, że w ogóle coś takiego jest zrobione. Promowanie 

wszystkich organizacji to ich jest bardzo dużo, a tak naprawdę, czy to lokalne czy nie lokalne, 

bo nawet o grant ubiegają się organizacje w ogóle spoza terenu województwa. Więc 

dotyczyłoby to organizacji, z którymi współpracujemy na zasadzie realizacji grantu, bo jest to 

niemożliwe promować wszystkich. Drugie pytanie małe granty - małe granty to są takie, suma 

przeznaczona na małe granty jest to 20% od w ogóle przeznaczonej sumy na organizacje 

pozarządowe. To tak jak w tym roku bodajże było 15 tysięcy złotych i tu mówimy o właśnie 

małych grantach. Często są to projekty o wartości 3 - 4 tysiące złotych. Suma 3 miliony, strona 

13, to trzeba od 3 803 000,00 zł odjąć 3 700 000,00 zł i to wychodzi równe 100 tysięcy złotych. 

Czyli małe granty ile będą wynosić? 20%, 20 tysięcy. Zresztą to na kolejnej stronie jest na 

górze. Tutaj są ujęte placówki opiekuńczo-wychowawcze, jak państwo wiecie mamy ich kilka. 

 

Radny Jarosław Piotr Kopański – Dopytam się jeszcze, bo chodzi mi o to czy przy trzecim 

pytaniu, czyli o tym, o czym Starosta mówiła przed chwilą, kwota 3 803 000,00 zł, która jest 

zapisana na tej stronie 13, jest opisana w ten sposób, że będzie ona przeznaczona 

na realizację zadań publicznych objętych niniejszym programem, czyli tym o którym mówimy. 

Czy to jest kwota, która znajduje się w projekcie budżetu 2024?  

 

Starosta Marzena Dębniak – Tak, powinno się znaleźć i tutaj podkreślam to, te  

3 700 000,00 zł ponad nieco, jest to działalność placówek opiekuńczo-wychowawczy. 

Natomiast na organizację, strona druga, są to inne zadania, to jest 100 tysięcy złotych  

i wtedy małe granty liczymy jako 20% od 100 tysięcy. Czyli tak, w tym roku było 15,  

w przyszłym będzie 20. 

 

Radny Jarosław Piotr Kopański – W ramach tego samego pytania jeszcze, bo prowadzimy 

już w zasadzie taką wymianę zdań, czy w latach poprzednich wnioski, o których mówimy, czyli 

te małe granty, za każdym razem dotykały tych 20%? Czy czasem były wnioski, których suma 

środków, o które organizacje prosiły czy była niższa od 20%, czy ciut wyższa, czy tak średnio 

przyjmujemy, że mniej więcej 20%?  

 



39 
 

Starosta Marzena Dębniak – Różnie to było. Były różne wnioski, na przykład 3, z czego 2 

były na przykład droższe i były to wnioski organizacji spoza powiatu ostrowieckiego, ale  

z propozycją niekoniecznie zadań, które byśmy chcieli. Zazwyczaj są to wnioski, jak mówiłam 

na poziom 3 - 4 tysiące złotych. Zresztą państwo przy sprawozdaniach otrzymujecie po roku 

całe rozliczenie współpracy z organizacjami pozarządowymi. Oczywiście każdy ma prawo 

pisać. Organizacje z całej Polski, bo to wszędzie funkcjonuje wiedzą o tych małych grantach, 

co nie znaczy, że dostają. Jak państwo wiecie pieniądz w Starostwie jest bardzo drogi, więc 

staramy się tak, aby te środki były przeznaczone w taki sposób, aby mieszkańcy tego powiatu 

coś wprost z tego mieli, albo organizacje czy stowarzyszenia, może stowarzyszenia, które się 

ubiegają, aby to służyło na przykład niepełnosprawnym dzieciom, bo tu mówimy o różnych 

paraolimpiadach i et cetera. 

 

Radna Agnieszka Rogalińska – Panie Przewodniczący. Wysoka Rado. Pani Starosto. Ja 

chciałam podkreślić, że trzeci sektor to niezwykle ważny podmiot współpracujący  

z każdym samorządem i za to chciałam serdecznie podziękować, że organizacje pozarządowe 

włączają się tak czynnie w życie samorządu i samorządu powiatowego i samorządu miejskiego, 

bo ja na co dzień też współpracuję z organizacjami pozarządowymi jako Centrum Rozwoju 

Lokalnego, więc czuję się w takim obowiązku, aby też tą współpracę podkreślić. Drodzy 

państwo, staranie się o 20% z ogólnej kwoty jest po prostu zawsze dla organizacji łatwiejsze. 

Jest to uproszczona procedura, zamieszczenie tego wniosku tylko 7 dni na stronie, nie muszą 

organizacje skupiać się na ekonomii a skupiają się na działaniu i to trzeba podkreślić. Wiadomo, 

że zawsze tych środków chcielibyśmy żeby było więcej. W tym 2024 roku będzie więcej. 

Natomiast tutaj chcę podkreślić, że właśnie ta procedura jest zawsze dla organizacji 

pozarządowych łatwiejsza. Dziękuję bardzo.  

 

Radny Paweł Walesic – Panie Przewodniczący. Pani Starosto. Szanowni Państwo. Ja tak 

wczytując się w ten materiał, który został przedstawiony, jeżeli chodzi o program współpracy 

analizowałem sobie lata poprzednie, jeżeli chodzi o programy współpracy. Wiadomo, że taki 

dokument musi być przedłożony, musi powstać i nachodzi mnie pewnego rodzaju refleksja - 

wiadomo, że ten dokument jest poddawany konsultacjom, te konsultacje to jest nic innego, jak 

wywieszenie i dostęp do tego dokumentu, natomiast za każdym razem, jak sobie dobrze 

przypominam, być może gdzieś tam coś umknęło mojej uwadze, ale nigdy jak do tej pory, jak 

dyskutujemy na ten temat, czy w ogóle przynajmniej dziś przyjmujemy ten dokument, nie 

pojawiły się żadne uwagi i propozycji ze strony organizacji pozarządowych, o których tutaj 

pani radna, koleżanka mówiła, również o tym, że tak świetnie współpracują. Jest to dla mnie 

trochę zaskakujące i może warto by było się pochylić nad tym, aby oprócz tego, co nas obliguje, 

czyli musimy poddać pod konsultacje taki projekt, może warto by było zorganizować spotkanie 

z organizacjami pozarządowymi i z nimi wydyskutować również tego typu rzeczy, żeby one 

wybrzmiały, bo myślę, że to jest niezwykle potrzebne, szczególnie jeżeli tych organizacji jest 

dużo. One rzeczywiście działają, one rzeczywiście profesjonalizują się coraz mocniej, więc 

jeżeli nie ma tego głosu, nie ma propozycji, nie ma uwag to właściwie ten dokument przechodzi 

trochę bez echa i to mnie martwi. Jeżeli my się nad czymś pochylamy to nie robimy tego po to, 

aby to aby to był dokument, który odłożymy na półkę, tylko żeby on rzeczywiście żył  
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i usprawniał działanie i pomagał organizacjom pozarządowym tego trzeciego sektora w ich 

działaniu. Dziękuję bardzo. 

 

Radna Agnieszka Rogalińska – Panie Przewodniczący. Wysoka Rado. Pani Starosto. Drodzy 

Państwo. To nie jest tak, że takich konsultacji nie ma, bo tutaj chciałam z tego miejsca bardzo 

serdecznie podziękować pani Joannie Pikus, która na spotkaniach organizowanych przez 

Centrum Rozwoju Lokalnego oraz mogę powiedzieć Powiat Ostrowiecki, bo zawsze występuję 

albo staram się występować również na takich spotkaniach w podwójnej roli, przekazujemy 

wszystkie informacje dotyczące tego, w jaki sposób może odbywać się współpraca, powinna 

odbywać się współpraca i zbieramy, powiem potocznie, wszystkie informacje, uwagi  

i spostrzeżenia dotyczące właśnie trzeciego sektora. Takie ostatnie drodzy państwo spotkanie 

odbyło się kilka dni temu w Centrum Aktywności Obywatelskiej i już są takie pewne pierwsze 

efekty takiego spotkania. Poprosiliśmy organizacje pozarządowe o to, aby w ramach 

działalności Akademii Pełnej Zdrowia składały również swoje propozycje. I takie propozycje 

już tutaj do naczelnika Łaty wpłynęły, bądź będą wpływać. Takie pismo przekazaliśmy nawet 

dziś od nas, Centrum Rozwoju Lokalnego, od Stowarzyszenia Gladiator. Te stowarzyszenia 

drodzy państwo zajmują się przede wszystkim, w większości, nie ukrywajmy też profilaktyką 

zdrowotną. Bardzo się z tego cieszymy drodzy państwo, bo lepiej jest zapobiegać niż leczyć. 

Tutaj trwała dyskusja dotycząca przed chwilą szpitala naszego, ochrony zdrowia tego, co jest 

dla nas wartością nadrzędną i myślę, że te wartości też, które przekazują te nasze 

stowarzyszenia, nie chodzi tutaj tylko o wartości zdrowotne, ale również wartości obywatelskie, 

społeczne, wartości dotyczące wzajemnych relacji są niezwykle ważne drodzy państwo  

i pewnie że tak, że chciałoby się, żeby namacalnie  w takich konsultacjach te organizacje 

uczestniczyły. Natomiast drodzy państwo myślę, że taka forma konsultacji czyli spotkań  

z organizacjami pozarządowymi, które też są organizowane, spotkań które naprawdę wnoszą 

niezwykle dużo, bo to jest dla nas wykładnik, dla nas jako instytucji powiatowych i instytucji 

miejskich do dalszego działania i tworzenia nowych zadań na rok przyszły, które przede 

wszystkim dotyczą naszych mieszkańców, mieszkańców i Ostrowca Świętokrzyskiego, czyli 

gminy Ostrowiec ale też Powiatu Ostrowieckiego, bo tutaj mówimy o Powiecie Ostrowieckim, 

są niezwykle cenne, niezwykle ważne i myślę, że drodzy państwo również w przyszłym roku 

będziecie widzieć te organizacje pozarządowe, które czynnie współpracują oraz te, które 

zachęcamy do takiej współpracy. Bardzo serdecznie dziękuję. 

 

Radny Paweł Walesic –  Panie Przewodniczący. Szanowni Państwo. Ja się zgadzam 

oczywiście, sam zresztą namawiam do takiej formuły, żeby jak najczęściej uczestniczyć  

i rozmawiać i wsłuchiwać się w ten głos tych organizacji, bo one wypełniają bardzo duży obszar 

w różnych kwestiach związanych z funkcjonowaniem i życiem mieszkańców przede 

wszystkim. Natomiast powstaje taki dysonans troszkę, dlatego że jeżeli też pewien zapis, który 

się pojawił, ustawodawca przewidział, nawet obowiązek tych konsultacji społecznych, a za 

każdym razem żadnego wniosku z tego jak gdyby nie ma i nikt nie zgłasza ani uwag, ani 

propozycji, to pytanie powstaje takie do czego te konsultacje tak naprawdę są i po co my się 

nad tym pochylamy, skoro nic tutaj właściwie nie wnoszą i nikt się w tym wypadku nie 

wypowiada. To jest też forma pewnego wyedukowania i również pracy nad tym, abyśmy się 

jeżeli pochylamy się nad takim dokumentem, mieli jakieś pole do dyskusji. Natomiast my jako 
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radni tak naprawdę to nie wiemy jakie wnioski i jakie propozycje padają od organizacji 

pozarządowych, a to my jako rada podejmujemy i przyjmujemy program współpracy, prawda. 

W związku z tym chyba dobrze było, żebyśmy wszyscy jako radni wiedzieli jakie wnioski, 

jakie uwagi czy ewentualnie propozycje w tym zakresie te organizacje zgłaszają, jakie mają 

oczekiwania, bo wtedy tylko możemy w sposób jakiś obiektywny, bądź merytoryczny bardziej 

odnieść się do zapisów, czy do propozycji, które powinny się znaleźć w takim programie. 

Dziękuję. 

 

Starosta Marzena Dębniak – Panie Przewodniczący. Państwo Radni. Jest to zapis ustawowy. 

Uchwała jest ramowa. Tu nie ma konkretnych propozycji, bo one przede wszystkim idą od 

organizacji. Organizacje doskonale wiedzą o tych konsultacjach i tu potwierdzam, jest to 

kolejny rok, że na takie konsultacje się nikt nie zgłasza. Niemniej jednak to, co powiedziała 

pani radna Rogalińska, my się spotykamy z organizacjami, ale już bardziej merytorycznie pod 

kątem programu, bo organizacje proszę mi wierzyć nie są specjalnie tym sformalizowanym 

dokumentem, który musi być zainteresowana, bo to rozliczenie i tak dalej. Więc one są, 

natomiast nie da się zaprosić wszystkie organizacje no i coś mówcie. Nie. My się spotykamy. 

Ja ostatnio na przykład miałam UTW2, też bardzo dobra merytoryczna dyskusja, bo tym 

żyjemy. Ja do tych uchwał się i pan też radny się nie przywiązuje, bo tu nie ma merytoryki.  

A dla nas się liczy merytoryka, dlatego organizacje od lat nie są zainteresowane zgłaszaniem 

jakby uwag do formalnych po prostu zakresów. To państwo mieliście właśnie, pan radny 

Kopański, zapytania ale z organizacji, co macie zresztą państwo na ostatniej stronie no wyszło, 

jak wyszło. Ale jeszcze raz mówię, to nie znaczy, że my zamierzeń nie konsultujemy. Tu 

właśnie radna Rogalińska dosyć szczegółowo powiedziała na czym to polega. Ja proponuję 

przyjąć ten projekt już bez dyskusji.  

 

Radny Robert Rogala – Proszę państwa pozwolicie, że odniosę się do tego programu  

i powiem tak - obowiązkiem naszym z mocy prawa jest przyjęcie uchwały dotyczącej takiego 

programu lub nieprzyjęcie takiej uchwały. Prawda jest taka, że organizacje pozarządowe 

działają w ramach swoich statutów, realizują swoje zadania statutowe zgodnie ze statutami. Są 

trzy sposoby pozyskiwania środków finansowych, jeżeli chodzi o organizacje pozarządowe, to 

jest: droga konkursowa, poza konkursowa i zadanie zlecone przez samorząd gminny, bądź 

powiatowy, wojewódzki aż do ministerstwa. Sytuacja wygląda w ten sposób - co to jest konkurs 

mam nadzieję, że nie muszę tłumaczyć. Droga pozakonkursowa, gdzie organizacje nie biorą 

udziału w jakichkolwiek konsultacjach programowych ponieważ im czas na to nie pozwala, 

piszą swój własny wniosek grantowy, składają, zarząd powiatu akceptuje lub nie, przyznaje 

taką kwotę lub taką i trzeba tu pamiętać o tym, że to nie jest kwota 100% dotacji, bo organizacje 

pozarządowe muszą dołożyć wkład własny, który w zależności od potrzeb wynosi od 20% do 

40% i czasami są to kwoty niebagatelne po wyliczeniu całości zadania i po prostu organizacji 

pozarządowych na to nie stać, żeby dołożyć, w związku z tym wykonują zadanie w mniejszym 

zakresie, żeby mniej wkładu własnego do tego dołożyć. I w końcu trzeci tryb dotyczący zadań 

dla organizacji pozarządowych to jest zlecenie zadania organizacjom pozarządowym i tak jak 

tu państwo macie, o to co pan Piotr, pan radny Piotr Kopański pytał, kwota 3 703 000,00 zł jest 

to zadanie zlecone przez powiat ostrowiecki na prowadzenie placówek opiekuńczo-

wychowawczych. Taki sam przykład jest, jeżeli chodzi o środki finansowe dotyczące PFRON, 
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gdzie w ogólnym budżecie Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych jest 

zaznaczona kwota na dofinansowanie warsztatów terapii zajęciowej. Jest to kwota nie do 

ruszenia po prostu. To jest kwota, która jest odłożona do osobnej szuflady i może tylko  

i wyłącznie trafić do warsztatów terapii zajęciowej i tego nawet rada nie jest w stanie 

przeskoczyć, bo takie są ogólne przepisy prawne. No i główną właśnie przyczyną tego, że 

organizacje nie chcą brać udziału w takich konsultacjach po prostu twarzą w twarz jest to, że 

organizacje nie mają na to czasu, ponieważ zajmują się wieloma aspektami życia społecznego 

i publicznego. Dziękuję bardzo.  

 

Radny Ryszard Proksa – Ja muszę nawiązać do wczorajszego pytania na komisji. W tym roku 

mamy 70 tysięcy na działalność organizacji, wydaliśmy 15 tysięcy, zostało 55 do końca roku  

i nie zostało wydane, to może zapiszmy już w budżecie, że teraz w przyszłym roku będzie  

20 tysięcy a nie 100, bo z tego, co tu słyszałem wydajemy tylko 20%, a 80% zostaje i co się  

z tymi pieniędzmi dzieje? No ja rozumiem zostają w kasie na inne cele, ale to po co zapisujemy 

100 tysięcy, jak wydajemy 20, a w tym roku zapisaliśmy 70, a wydaliśmy 15. No to zapiszmy 

tą realną kwotę, a zarząd czy w budżecie to umieści na inne cele, a nie taka fikcja. Dziękuję. 

 

Starosta Marzena Dębniak – Panie Przewodniczący. Państwo Radni. Odpowiadając panu 

na pytanie, to po pierwsze największą popularnością cieszą się małe granty. Zapisując  

w budżecie 20 tysięcy, na małe granty zostanie 4 tysiące. Po drugie nie było organizacji 

jakby zainteresowanych dużymi grantami. Ze swojej strony przygotowaliśmy pod 

konkurs pewien program zdrowotny i biorąc pod uwagę uwarunkowania prawne, nie 

zdecydowaliśmy się ogłosić. Może on zostanie ogłoszony w przyszłym roku, bo przy tej ilości 

środków, to naprawdę bym chciała, aby jak największa ilość mieszkańców skorzystała. Po 

prostu pewnych zapisów ustawowych nie jesteśmy w stanie przeskoczyć, ale to się zmieni. 

Więc lepiej, żeby te pieniądze zostały w budżecie. Może się uda dopracować, dokonsultować 

ten program, ale jest to program prozdrowotny. 

 

Radny Dariusz Czupryński –  Panie Przewodniczący. Pani Starosto. Wysoka Rado. Ja się  

z kolegą radnym nie zgodzę, żeby zmniejszyć na przyszły rok kwotę, bo w tym roku może taka 

sytuacja wynikła, że tylko tyle organizacji wystąpiła, ale w przyszłym roku może być znacznie 

więcej, więc nie ograniczajmy tej możliwości i nie ograniczajmy środków finansowych na ten 

cel, bo w przyszłym roku może być zupełnie odwrotna sytuacja do tegorocznej. Dziękuję 

bardzo.  

 

Radna Agnieszka Rogalińska – Panie Przewodniczący. Wysoka Rado. Pani Starosto. Ja 

chciałam też tylko państwu przypomnieć, że jesteśmy po okresie pandemii. My wszyscy 

byliśmy, przepraszam użyję tego słowa, pozamykani w domach. Organizacje ze swoimi 

działaniami były zawężone. Więc powoli miesiąc do miesiąca, rok do roku wychodzimy  

z naszego zamknięcia i myślę, że sukcesywnie otwieramy się na społeczeństwo, organizacje 

otwierają się na społeczeństwo i myślę drodzy państwo, że również będzie takie przełamanie 

pewnego rodzaju tutaj tej przeszkody, która akurat w tym roku może, albo może jeszcze zostaną 

te pieniądze wykorzystane, akurat na tym etapie uniemożliwiła. Natomiast tak jak tutaj dziękuję 

koledze Darkowi za ten głos, żeby nie zawężać tych działalności i mam nadzieję drodzy 
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państwo, że też również jako my radni będziemy zachęcać do tego, aby ta działalność trzeciego 

sektora była bardzo prężna. Dziękuję bardzo. 

 

Radny Zbigniew Duda – Panie Przewodniczący. Wysoka Rado. Myślę że fajna dyskusja, 

natomiast ja mam wniosek taki idący w stronę obydwu stron, obydwu podejść do wysokości. 

Ja bym proponował po prostu zmniejszyć tą wielkość na przykład o połowę, zaraz powiem 

państwu dlaczego. Nie dlatego, że nie chcę, żeby te pieniądze nie trafiały do organizacji, 

oczywiście, że chcę, natomiast nie ma żadnego problemu, żeby na sesji, powiem kolokwialnie 

jutrzejszej, jeżeli będzie taka potrzeba zmienić to w budżecie. Zmiany w budżecie 

podejmujemy tak naprawdę na każdej sesji, zwróćcie uwagę, na każdej sesji podejmujemy 

zmiany w budżecie. Blokowanie też kwoty wyższej niż się spodziewamy, no ja tak myślę, to 

jest mój tok rozumowania w tej chwili, wyższej niż się spodziewamy jest tak nie do końca 

gospodarne, ładnie to nazwę. Gdybyśmy na przykład zostawili 50 tysięcy, czyli połowę z tego, 

a przecież wiadomo, że jeżeli będzie taka potrzeba to każdy z nas podniesie rękę za tą zmianą, 

za tą zmianą w budżecie. Proszę przemyśleć to, co powiedziałem, bo to naprawdę można zrobić 

w każdej chwili takie zmiany budżetowe. Dziękuję. 

 

Starosta Marzena Dębniak – Panie Przewodniczący. Państwo Radni. Ja chciałam państwu 

zwrócić uwagę na jedno - największym wzięciem cieszą się małe granty, a małe granty jest to 

20% od tej kwoty w budżecie. Jeżeli mówimy o 100 tysiącach, to na przyszły rok o 20 tysięcy, 

może się 5 - 6 organizacji ubiegać. Jeżeli byłoby to 50 tysięcy, to jest 10 tysięcy, a jest to kwota 

powiedzmy na cały rok, bo takie są zasady. Organizacje też wiedzą wielkość i wiedząc, że 

muszą swój wkład własny no to liczą, że coś dostaną. Ta pula 10 tysięcy może się bardzo 

szybko, nie chciałabym, żeby 2 stycznia nieprzygotowany jeszcze jest, ale wniosek organizacji 

wpływa, kto pierwszy to lepszy. Więc prosiłabym o pozostawienie na tym samym poziomie. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Mariusz Pasternak – Czy ktoś z państwa w tym punkcie? 

Nie widzę. W związku z tym przystępujemy do głosowania projektu uchwały. Kto z państwa 

radnych jest za przyjęciem proponowanego projektu uchwały proszę podnieść rękę, wcisnąć 

przycisk. Kto jest przeciw proszę podnieść rękę, wcisnąć przycisk  i kto wstrzymał się od głosu 

proszę podnieść rękę, wcisnąć przycisk. Stwierdzam, że uchwała została przyjęta 18 głosami 

za, przy 3 głosach wstrzymujących się. Zamykam ten punkt. Przechodzę do kolejnego.  

 

Ad. 10. 

Przewodniczący Rady Powiatu Mariusz Pasternak – To jest do "Podjęcia uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej  

i społecznej osób niepełnosprawnych i wysokości środków finansowych Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przeznaczonych na te zadania w roku 2023". 

Projekt uchwały był przedmiotem posiedzenia komisji. Stanowisko komisji już zostało 

przedstawione. Czy w sprawie projektu uchwały ktoś z państwa radnych chce zabrać głos?  

 

Radny Jarosława Piotr Kopański – Panie Przewodniczący. Wysoka Rado.  

W uzasadnieniu widzimy wyraźnie, że podjęcie przez nas tej uchwały, a zostanie przecież 

przyjęta i myślę, że jednomyślnie, nie uwolni nas od kolejnej sesji, ale czy jeszcze kolejnej, ale 
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w tym roku nad głosowaniem nad podobną uchwałą w tym samym kształcie tylko dotyczącą 

innej kwoty. Dlaczego? No bo jak widzimy właśnie w uzasadnieniu i tak mamy kwotę 349 

tysięcy, ponad 349 tysięcy, na którą opiewa 526 złożonych wniosków. A tutaj struktura 

składania wniosków jest taka, chyba się nie mylę, że one mogą być składane w każdym 

momencie. Co chcę przede wszystkim przekazać, otóż zadanie zaopatrzenia osób 

niepełnosprawnych w sprzęt rehabilitacyjny, przedmioty ortopedyczne, środki pomocnicze, to 

jest rzeczywiście zadanie, które pochłania, na które jest największe zapotrzebowanie ze strony 

społeczeństwa. Ja mam z nim do czynienia bezpośrednio tyle, że nie w Ostrowcu ale  

w Kielcach, taka sytuacja rodzinna więc po prostu wiem jak to działa i mieszkańcy Kielc, którzy 

się ubiegali o podobną refundację też część z nich otrzymała pisma, że na razie środków nie 

ma, więc refundacji nie będzie. Rozumiem, że w refundacji tam różne ośrodki przelano  

w większej ilości na PFRON i przynajmniej część tych wniosków została zrealizowana. 

Natomiast sytuacja wygląda tak, że społeczeństwo nam się starzeje, taka jest prawda, po drugie 

mamy do czynienia z coraz większą ilością schorzeń, często są to schorzenia bardzo powikłane, 

wielostopniowe, dlatego też myślę, że w bardzo powikłane wiele stopniowe dlatego też myślę 

że w przyszłości zapotrzebowanie na akurat to zadanie, czy na pieniądze z tego zadania będzie 

rosło i to będzie rosło coraz szybciej. Myślę że nie tylko u nas, ale w ogóle w całym 

województwie, które po pierwsze najszybciej się wyludnia, po drugie się najszybciej starzeje. 

Także ja oczywiście jestem za projektem takiej uchwały i ją poprę, natomiast wniosek jest taki 

by na przyszłość planując podział środków w poszczególnych kategoriach mieć na względzie 

to, by najwięcej ile się da przeznaczyć dokładnie właśnie na to zadanie, bo jest największe 

zapotrzebowanie  i oczywiście słuchałem uważnie wystąpienia pana radnego Rogali przy 

poprzednim punkcie, oczywiście są pewne ograniczenia, są kategorie paragrafy i pewnych 

rzeczy nie przeskoczymy ale uwaga na przyszłość. Planując nasze wydatki w tej kategorii 

myślmy  o tym, żeby najwięcej możliwie ile się da przeznaczyć właśnie na to zadanie. Dziękuję. 

 

Starosta Marzena Dębniak – Pan radny Kopański właśnie mnie uprzedził, bo chciałam 

państwu powiedzieć, żeby się nie przywiązywać do tej uchwały, bo jeżeli jakiekolwiek pojawią 

się wolne środki, tak zresztą jak w tamtym roku, na koniec roku będziemy zmieniać i tak zawsze 

było proszę państwa. Na ten rok był wzrost, bo tu chodzi powiedzmy wprost  

o pieluchomajtki i tych środków cały czas brakuje. Natomiast na określone inne zadania też 

musimy przeznaczać. Na ten rok poszło ich więcej. Teraz dokładamy, następny dokładamy  

a zobaczymy czy jakieś reguły się zmienią, ale to jest prawda państwo słyszeliście, to nie tylko 

u nas tego brakuje. We wszystkich miastach. Na koniec sierpnia praktycznie te środki się 

skończyły. Także następna mam nadzieję, że będzie i tutaj PCPR wzorem lat ubiegłych nawet 

30 grudnia zrealizuje te środki. Dziękuję.  

 

Radny Robert Rogala – Panie Przewodniczący. Pani Starosto. Wysoka Rado. Pozwolicie, że 

odniosę się do tego, bo w myśl tego, co zostało powiedziane podczas powiatowej społecznej 

rady do spraw osób niepełnosprawnych rozważaliśmy różne możliwości podziału tych środków 

finansowych. Wydawało nam się na początku roku kalendarzowego kiedy otrzymaliśmy budżet 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, że jest to najbardziej 

optymalny sposób podziału środków finansowych jaki mógł być tylko możliwy. Oczywiście są 

inne rozwiązania, bo na każdym jednym tutaj wymienionym zadaniu można obciąć 
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dofinansowanie o 20%, bo do każdego jak gdyby zadania, bo na to zezwala i rozporządzenie  

i ustawa, ale chyba po pierwsze to nie o to chodzi. To jest jedno z rozwiązań, bo drugie można 

zawęzić w ogóle tą tabelkę do trzech punktów, czy do czterech tak, jak to się dzieje w Opatowie 

gdzie 85% pochłania dofinansowanie do warsztatów terapii zajęciowej, bo na terenie powiatu 

występuje  5 warsztatów terapii zajęciowej z tego co się nie mylę i zostają realizowane dwa 

punkty  i tam jest po realizacji budżetu na przykład Państwowego Funduszu w lipcu i sprawa 

jest rozwiązana, ale to chyba nie o to chodzi. Tu zgadzam się z tym, co pan radny Piotr 

powiedział, że społeczeństwo nam się starzeje i ta kwota na to zadanie z roku na rok będzie 

potrzebna coraz większa, tylko podkreślam, myśleliśmy o jak najbardziej optymalnym 

rozwiązaniu podziału tych środków. Zawsze tak bywało, że na koniec roku kalendarzowego 

wszystkie wygenerowane oszczędności, może w ten sposób, bo  w przypadku na przykład 

turnusów rehabilitacyjnych okazuje się, że ludzie się najpierw zapisują, wpływa mnóstwo 

wniosków, a potem rezygnują z turnusów rehabilitacyjnych i te środki finansowe w całości, jak 

widzicie przesuwane są na realizację, tak jak pani Starosta powiedziała, zakupu środków 

pomocniczych, tak zwanych pieluchomajtek, gdzie zlecenia lekarskie wydawane są 

kwartałami. Ludzie przynoszą mnóstwo faktur i nigdy, podkreślam nigdy nie uda się żadnemu 

dyrektorowi PCPR-u czy Zarządowi Powiatu Ostrowieckiego w stu procentach zaspokoić 

potrzeb znajdujących się w poszczególnych tych rubrykach. Jest to po prostu finansowo 

niemożliwe. Myślę, że nie popełnię błędu, że nawet jak do tej kwoty 11 milionów dołożyłby 

10 milionów, to jestem pewien, że tych środków finansowych i tak by brakło. Jedyna 

możliwość według mnie jaka jest, żeby ludzi nie ganiać z dokumentacją w tą i z powrotem, jest 

możliwość jeżeli w tym roku na przykład, strzelam nie zostanie zrealizowanych 300 wniosków 

to żeby te wnioski mogły przechodzić na następny rok. Jest to możliwe, jest to możliwe 

prawnie, jest wykładnia prawna na to, tak panie Pawle, panie radny, jest wykładnia prawna na 

to, którą zresztą wydał PFRON, w związku z tym proszę nie kiwać głową, że jest to niemożliwe. 

Dziękuję bardzo. 

 

Radny Paweł Walesic – Panie Przewodniczący. Szanowni Państwo. Ja chciałem zapytać  

o taką kwestię dotyczącą terminu kiedy środki, którymi dysponowaliśmy, czy dysponowała 

placówka nasza, jeżeli chodzi o PCPR, że tak powiem wyczerpały swoje możliwości? Jaki to 

był termin tegoroczny? Bo takich sygnałów od dłuższego właśnie czasu jest mnóstwo, że 

praktycznie wiele osób, które składały wnioski o dofinansowanie, właśnie o zaopatrzenie w te 

środki, które są refinansowane po prostu nie mogą być wypłacane. To jest niezwykle ważne, 

bo powinniśmy reagować jak najszybciej na te potrzeby i jak najszybciej wprowadzać te 

zmiany. My również jako rada, jako radni jeżeli jest taki sygnał, to nawet w trybie pilnym, 

nawet w trybie nadzwyczajnym powinniśmy się starać reagować i powinniśmy w tym 

momencie podejmować tego typu decyzje. Stąd moje pytanie – kiedy zabrakło już tych 

środków, które były przewidziane na to zadanie i od kiedy taką informację mamy? Dziękuję.  

 

Radny Łukasz Dybiec – Pani Starosto. Panie Przewodniczący. Szanowni Państwo. Ja bardzo 

cieszę się, że wywiązała się taka dyskusja w kilku punktach tutaj na tej sesji, taka żywa, bardzo 

merytoryczna. Tylko Panie Przewodniczący bardzo bym prosił, żeby oprócz tutaj radnego 

Ryszarda Proksy, wczoraj na komisjach, a byli dyrektorzy jednostek, byli naczelnicy była pani 

skarbnik, można było naprawdę się dowiedzieć, dopytać, przeczytać. No nie wiem co jeszcze, 
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podyskutować a dzisiaj to wygląda szanowni państwo no słabo, bo jako Starostwo 

zabezpieczamy czas tych dyrektorów, naczelników a praktycznie te komisje przeszły bez 

żadnego echa i tutaj apeluję do przewodniczących do państwa radnych, naprawdę bardzo cenne 

dzisiaj, bardzo cenna ta dyskusja, ale uważam, że 90% tych spraw można było załatwić wczoraj. 

Dziękuję. 

 

Joanna Pikus Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Ostrowcu 

Świętokrzyskim – Panie Przewodniczący. Pani Starosto. Szanowni Państwo. Odpowiadając na 

pytanie pana radnego Pawła Walesica chciałam powiedzieć, że środków na zadanie  

o którym aktualnie mówimy zabrakło już w połowie sierpnia. Od połowy sierpnia 

realizowaliśmy budżet, analizowaliśmy budżet PFRON-u, zastanawiając się z którego zadania 

możemy tak naprawdę te środki przesunąć. Dlatego w nie pamiętam, ale w połowie września 

była również sesja, która pozwoliła nam na przesunięcie środków z pozostałych zadań. Ja tylko 

chciałabym tak liczbowo państwu zobrazować, że na chwilę do 27 października do 

Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie wpłynęło 2146 wniosków na dofinansowanie do 

zaopatrzenia w sprzęt rehabilitacyjny, przedmioty ortopedyczne i środki pomocnicze. To jest 

niesamowity wzrost liczby wniosków. Na ten sam dzień, czyli 27 października, ponieważ takie 

dane ostatnio analizowaliśmy, wypłaciliśmy dofinansowanie do 1044 wniosków. Brakuje 

jeszcze bardzo dużo pieniędzy, dlatego tak jak pani starosta powiedziała będziemy się jeszcze 

nie raz zwracać do państwa, myślę że ze dwa razy w tym roku jeszcze będziemy państwa prosić 

o zwołanie sesji w celu przesunięcia tych środków z turnusów rehabilitacyjnych. Mamy w tym 

momencie jeszcze zaangażowane środki dla 36 osób na turnusy rehabilitacyjne, z tym że te 

osoby nam jeszcze nie potwierdziły czy wyjadą. Mają zaplanowany turnus rehabilitacyjny na 

początku grudnia, ale być może stan zdrowia, bądź też inna sytuacja nie pozwoli im na wyjazd 

na ten turnus, w związku z tym te środki po raz kolejny będą przesuwane. Zaczęliśmy odbiory 

z barier architektonicznych. To są bardzo duże pieniądze, pieniądze które tak naprawdę 

możemy przesunąć dopiero po rozliczeniu tego zadania, po odbiorze tych barier 

architektonicznych, w związku z tym będziemy wiedzieli, jaka będzie dokładna kwota  

i będziemy państwa prosić jeszcze raz. Także to przesunięcie w dzisiejszej sesji niestety nie 

pozwoli nam na zaspokojenie potrzeb wszystkich naszych beneficjentów. Dziękuję bardzo.  

 

Radny Paweł Walesic – Panie Przewodniczący. Pani Starosto. Szanowni Państwo. Jedno 

jeszcze krótkie pytanie do pani dyrektor. Czy pani dyrektor zamierza i planuje uwzględnić 

wnioski złożone w tym roku do płatności w pierwszej kolejności w przyszłym roku? Dziękuję. 

 

Joanna Pikus Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Ostrowcu 

Świętokrzyskim – Panie Przewodniczący. Pani Starosto. Szanowni Państwo. Jak najbardziej 

będziemy składać wniosek do Zarządu Powiatu o realizację wypłat tych świadczeń w roku 

przyszłym, czyli te wnioski, które nie będą zrealizowane w bieżącym roku, żeby mogły być 

zrealizowane w roku przyszłym, po przyjęciu planu finansowego z PFRON. Dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Mariusz Pasternak – Czy ktoś z państwa w tym punkcie? 

Nie widzę. W związku z tym przechodzimy, przystępujemy do głosowania. Kto  

z państwa radnych jest za przyjęciem proponowanego projektu uchwały proszę podnieść rękę, 
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wcisnąć przycisk. Kto jest przeciw proszę podnieść rękę, wcisnąć przycisk i kto wstrzymał się 

od głosu proszę podnieść rękę, wcisnąć przycisk. Stwierdzam, że uchwała została przyjęta 

jednogłośnie. Zamykam ten punkt. Przechodzę do kolejnego.  

 

 

Ad. 11. 

Przewodniczący Rady Powiatu Mariusz Pasternak – To jest do "Podjęcia uchwały  

w sprawie uchwalenia 3-letniego powiatowego programu rozwoju pieczy zastępczej  

w powiecie ostrowieckim na lata 2024-2026". Tu taka informacja - w materiałach na dzisiejszą 

sesję do projektu tej uchwały pomyłkowo został dołączony również projekt innej uchwały. On 

się tak jakby przekleił na drugiej stronie. Wczoraj to na komisjach wszystkich tutaj już 

mówiliśmy, ale ktoś jak nie był, to informuję. Projekt uchwały był procedowany przez Komisję 

Polityki Społecznej, Zdrowotnej i Bezpieczeństwa Publicznego. Opinia została już państwu 

przedstawiona. Czy w sprawie projektu uchwały ktoś z państwa radnych chce zabrać głos? 

 

Radny Zbigniew Duda – Panie Przewodniczący. Wysoka Rado. Pani Starosto. Przede 

wszystkim chciałem podziękować pani dyrektor za to, że dostaliśmy materiał przed sesją. To 

bardzo dobra praktyka i w związku z tym można się do niego odnieść. Pani dyrektor ja mam 

kilka takich pytań. Myślę, że na komisjach te pytania pewnie też były. Niestety nie mogłem ich 

na komisji zadać a od tego też jest sesja, żeby radni pytali. Drodzy państwo, pani dyrektor, 

strona numer 14 - mamy tabelę, przed tabelą czytamy tak "porównanie zestawienia  

z analizowanych lat 2020-2022 pozwala na stwierdzenie, że liczba rodzin utrzymuje się  

w dalszym ciągu na zbliżonym poziomie". No i odsyłam państwa do tabeli, no pani dyrektor, 

2020 rok 35 rodzin, 2022 rok 26 rodzin. No to jest 25% mniej. To nie jest zbliżony poziom, to 

jest 25% mniej. Myślę, że to chyba nie można formułować takich zapisów, bo to one są 

nieprawdziwe, ale chciałbym, żeby pani mi to później opisała dlaczego to tak się dzieje. Drugie 

pytanie - ja od razu wszystkie zadam - na stronie 17 pisze pani o przeszkoleniu kandydatów na 

rodziny zastępcze, ale już o efektach tych szkoleń absolutnie nie ma mowy. Stąd moje pytanie 

- ile z przeszkolonych osób zostało rodzicami zastępczymi? Bo wydaje mi się, że z tych danych 

wychodzi, że zero. I dalej idące pytanie - czy to wszystko uważa pani, że robione jest dobrze? 

Trzeci punkt - na stronie 19 znowu czytamy "w latach 2024-2026 konieczne jest dalsze 

sukcesywne zwiększanie liczby rodzin zastępczych zawodowych". No jak dalsze sukcesywne 

zwiększanie liczby rodzin zastępczych zawodowych, skoro z danych ze strony 14 wynika, że 

liczba rodzin zawodowych w latach 2020-2022 to zero. To co my chcemy dalej sukcesywnie 

zwiększać, jak mamy zero? I teraz tak na stronie 22 programu czytamy, że "na terenie powiatu 

ostrowieckiego od 2019 roku funkcjonują dwa mieszkania treningowe", ale niczego innego nie 

dowiedzieliśmy się  o mieszkańcach tych mieszkań. Jakie były, chciałbym zapytać, jakie były 

efekty z funkcjonowania tych mieszkań? Stąd dalej idące pytanie - ilu podopiecznych 

skorzystało z tych mieszkań w latach 2019-2022? Ilu z nich się usamodzielniło? Pytanie piąte 

- na stronie 29 proponuje pani utworzenie placówki opiekuńczo - socjalizacyjnej, chciałbym, 

żeby pani zacytowała mi artykuł ustawy, bo działamy według ustawy, który mówi o takich 

placówkach, o sposobie ich tworzenia, bo pani to pisze w tym dokumencie?  Na razie dziękuję. 
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Przewodniczący Rady Powiatu Mariusz Pasternak – Bardzo proszę, wnikliwie tutaj 

przewertowany program, bardzo proszę. 

 

Joanna Pikus Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Ostrowcu 

Świętokrzyskim – Panie Przewodniczący. Pani Starosto. Szanowni Państwo. Ja mam taką 

prośbę, ponieważ nie zdążyłam sobie notować wszystkich pytań pana radnego Dudy wertując 

program, na której stronie taka sugestia się znajduje, ja bym bardzo prosiła  

o sukcesywne informowanie, na które pytanie nie odpowiem, bo nie ukrywam, że nie zdążyłam 

zapisać wszystkich. Będę odpowiadała na bieżąco. Jeżeli chodzi o stronę 14 - zbliżony poziom 

rodzin zastępczych. Drodzy państwo zbliżony poziom - nie zacytowane było, czy też 

nienapisane było w programie, że jest to zbliżony wszystkich rodzin, wśród spokrewnionej, czy 

niezawodowej, tylko ogólnie wszystkich rodzin. Dla każdego zdanie zbliżony poziom być 

może ma inne znaczenie, dla autora programu czyli dla pracowników Powiatowego Centrum 

oraz dla mnie samej liczba tych rodzin jest na zbliżonym poziomie nie jest na takim samym, 

jest na zbliżonym poziomie. Następna strona była 17, tak? Strona 17 - przeszkolenie 

kandydatów do rodzin zastępczych - projekt. Owszem takie szkolenie miało miejsce. Szkolenie 

nie trwa miesiąc, dwa ona trwa dosyć długo. Później mamy jeszcze praktyki stażowe, 

zawodowe w rodzinach zastępczych, placówkach opiekuńczo-wychowawczych. Poza tym 

jeszcze później jest opinia psychologa. Taka pełna kwalifikacja kandydatów na rodzinę trwa 

około 5 miesięcy. My nie możemy dać świeżym, ja tak powiem świeżym, świeżym 

absolwentom szkolenia Pride bezpośrednio dziecka, jeżeli oni nie są, nie czują się jeszcze 

przygotowani. To, że oni skończyli kurs, mają kwalifikacje, nie świadczy o tym, że oni od dnia 

dzisiejszego wezmą dziecko. Natomiast takich kandydatów rodzin owszem rodzin w 2023 już 

mamy zdecydowanie więcej, ponieważ absolwenci kursu, szkolenia Pride, czyli kandydaci, 

którzy ukończyli to szkolenie w 2022 roku takimi rodzinami zostali. Ja w tym momencie nie 

powiem ile to było rodzin, ponieważ była to część razem spokrewnionych, więc nie jestem  

w stanie. Ja mogę na takie pytanie odpowiedzieć pisemnie. Natomiast chciałabym odnieść się 

do ostatniego pytania, bądź przedostatniego odnośnie liczby rodzin zawodowych. Drodzy 

państwo uważam, że dzieje się dobrze, ponieważ Powiatowe Centrum angażuje się w to, żeby 

takie rodziny pozyskiwać, rodziny zawodowe przede wszystkim, ale i niezawodowe również. 

Stąd też organizujemy cyklicznie szkolenie Pride i muszę państwu powiedzieć, że w bieżącym 

roku, 27 lipca udało nam się pozyskać kolejną rodzinę zawodową. Dla nas osobiście, dla 

pracowników Powiatowego Centrum jest to sukces, ponieważ pozyskać rodzinę zawodową to 

jest bardzo trudno. Rodziny oprócz tego, że mają wsparcie z Powiatowego Centrum Pomocy 

Rodzinie nie mają wsparcia znikąd. Mówimy o służbie zdrowia - mamy małe dzieciaki, które 

potrzebują specjalistycznego leczenia, ale te dzieci z rodzin zastępczych niestety nie mają 

pierwszeństwa w kolejności leczenia, więc rodzice muszą wykładać, brzydko mówiąc 

wykładać swoje prywatne środki. Poza tym nie unormowana sytuacja rodzinna przez sąd też 

pozwala rodzicom biologicznym na odwiedziny w rodzinach zastępczych dzieci. Zdarza się 

często, że te rodziny, rodzice, przede wszystkim mężczyźni są pod wpływem alkoholu, co 

odstrasza rodziny, tak naprawdę rodziny zastępcze od tego, żeby taką różną zostawać. Pracuje 

Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie, pracownicy są bardzo zaangażowani w to, żeby takich 

rodzin przybywało i tak jak mówię naszym, pracowników sukcesem tak naprawdę jest to, że 

pozyskaliśmy kolejną zawodową rodzinę. Natomiast spokrewnione i niezawodowe jak 
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najbardziej również są pozyskiwane. Następnie placówka socjalizacyjna - tak, powinna być 

placówka opiekuńczo - socjalizacyjna, zabrakło słowa opiekuńczo. Na terenie Powiatu 

Ostrowieckiego funkcjonuje 6 placówek opiekuńczo - socjalizacyjnych. Są to 4 placówki  

w Małachowie i 2 placówki w Denkowie prowadzone przez Zgromadzenie Sióstr. Ja nie 

pamiętam pozostałych pytań, tak jak mówię, bardzo bym prosiła o podpowiedź. 

 

Radny Zbigniew Duda – Postaram się Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, postaram się 

bardzo szybko do tego odnieść. Zacznę od ostatniego punktu, który pani powiedziała. Nie ma 

w ustawie określenia placówka opiekuńczo - socjalizacyjna. Ja przeczytałem dokładnie tak, jak 

pani to napisała, studiując artykuł 193, przepraszam bardzo 93 artykuł, nic takiego tam nie jest 

zapisane. To jest jedna rzecz. Druga rzecz bardzo prosiłbym o odpowiedź oczywiście na to 

pytanie również na piśmie, ponieważ według mojej wiedzy nie możemy prowadzić, jest zakaz 

tworzenia nowych placówek właśnie w tejże ustawie, ale to poproszę na piśmie. Natomiast pani 

dyrektor ja bardzo się cieszę, że wszyscy dobrze pracują w PCPR, ja też jestem o tym 

przekonany, natomiast nie zmienia to stanu rzeczy tego, który ja przedstawiłem i niestety 

rzeczywistość jest zła, albo metody działania są, trzeba nad nimi pomyśleć, bo te metody być 

może nie docierają. Jeżeli mówimy, nie chciałbym polemizować, to są tabele, z których po 

prostu ja wziąłem dane, które pani pokazała, więc to, że coś robimy, to nie znaczy, że 

zrobiliśmy, bo możemy całe życie coś budować i nie zbudować. Pani dyrektor rodzin 

zastępczych nie zawodowych było 35, jest 26. No nie można powiedzieć, że rodziny, że liczba 

rodzin utrzymuje się w dalszym ciągu na zbliżonym poziomie. Jeżeli w następnym punkcie 

mamy - ze strony 17 - mamy 0 to jest 0. Jeżeli liczba rodzin przeszkolonych w zakresie 

sprawowania rodzinnej pieczy zastępczej, czytam literalnie rok 2022 - 0, więc ja bym po prostu 

poprosił o jakiś plan działania. Jeżeli pani dyrektor będzie chciała skorzystać z pomocy 

radnych, bynajmniej mojej, bardzo chętnie. Myślę, że nikt nie będzie przed tym uciekał, bo ten 

plan i ten program, który robicie, no fajnie robicie, tylko donikąd nie prowadzi, bo naprawdę 

jeżeli tłumaczymy, że robiliśmy, i co zrobiliśmy? Mamy mniej rodzin, mamy mniejszą liczbę 

kandydatów, szkolimy, później mamy z tego naprawdę słaby efekt. Ja już mówiłem, zacząłem 

od tego, że dziękuję za dobre materiały, bo też nam pokazują i pewnie też pani dyrektor, co 

trzeba by zmienić, być może inaczej do tego podejść, być może to co pani pisze na stronie 26 

bodajże, że organizowane są szkolenia, konferencje, pikniki, może jakoś inaczej, bo to dane 

pokazują, nie pokazują dobrej sytuacji po prostu i poproszę dokładne odpowiedzi na moje 

pytania również na piśmie. Nie ma takiej placówki opiekuńczo - socjalizacyjnej według ustawy. 

Dziękuję.  

 

Joanna Pikus Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Ostrowcu 

Świętokrzyskim – Panie Przewodniczący. Pani Starosto. Szanowni Państwo. Ja bym tylko się 

chciała jeszcze odnieść do pana radnego odpowiadając, w programie zawarte są dane  

z 2022 roku, bo tak nas ogranicza prawo już do napisania tego programu. Natomiast powiem 

tak, na chwilę obecną wszystkich rodzin mamy 124, z czego spokrewnionych jest 85, a nie 

zawodowych nie jest tak, jak w 26 roku 26 tylko 37. To jest właśnie efekt naszej szkoleń. 

Słucham? Tak w 2022. To jest efekt naszych szkoleń. Z 26 rodzin niezawodowych w 2022, 

mamy 37 w 2023. To jest panie radny naprawdę ogromna praca pracowników Powiatowego 

Centrum. Ja będę to podkreślała, bo to są ludzie niesamowicie zaangażowani w pomoc przede 
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wszystkim dzieciom, jeżeli mówimy o pomocy w pieczy zastępczej. Z 26 na 37 

niezawodowych rodzin i pozyskaliśmy tak jak powiedziałam  27 lipca rodzinę zawodową. 

Natomiast rzeczywistość jest zła - tutaj się muszę z panem radnym zgodzić. Jest bardzo zła, 

ponieważ analizując dane z działem, który zajmuje się pieczą zastępczą, analizowaliśmy liczbę 

dzieci odebranych w ciągu całego można powiedzieć powstania, od początku powstania 

Powiatowego Centrum. Natomiast zgłębiliśmy się na 10-leciu. Przez ostatnie 10 lat nie było 

nigdy odebranej takiej ilości dzieci, jak teraz.  To było około 10 – 12 dzieci. My w tym roku 

odebraliśmy 56. Także tworzenie placówek opiekuńczo – wychowawczych wydaje się bardzo 

zasadnym, bo jeżeli my mamy braki w rodzinach zastępczych, bo mamy braki, ja tego nie 

ukrywam, cała Polska ma braki w rodzinach zastępczych, my musimy te dzieci gdzieś 

zagospodarować. Dla nas jako dla pracowników, ale dla tych dzieci przede wszystkim 

ważniejsze jest to, żeby one trafiły do placówki, która zapewni im przede wszystkim 

bezpieczeństwo i zapewni im posiłek i spokojny bezpieczny sen. Więc jeżeli my nie mamy 

rodzin, musimy zawieźć dzieci do placówki, ale w tych placówkach też już nie ma miejsc. Ja 

osobiście życzyłabym sobie, życzyłabym dzieciom, przede wszystkim dzieciom, żeby te 

rodziny były i żeby przede wszystkim nie trzeba było dzieci zabierać z ich biologicznych 

rodzin. Oczywiście na wszystkie pytania pisemnie odpowiem. Dziękuję bardzo. 

 

Starosta Marzena Dębniak – Panie Przewodniczący. Państwo Radni. Zwróciliście uwagę na 

liczbę zabranych dzieci. Tak nigdy nie było, ale i tu pan radny, który kiedyś prowadził 

zawodowo też rodzinę się ze mną zgodzi, przepisy zostały w tyle, odpłatności. To co pani 

radna Pikus mówiła nawet o leczeniu tych dzieci poza jakąś kolejką, to są dzieci  

w większości z deficytami. Te rozwiązania prawne, które są przyjęte fajnie, one zabezpieczają 

dzieci, ale na zbyt małym poziomie. Kiedyś bardzo dobrą taką publikację czytałam, organizacje 

pozarządowe, wszelkiego rodzaju placówki opiekuńcze apelowały o wiele zmian przepisów. 

Na razie tego nie ma. Na razie poruszamy się w tej materii, którą mamy. Jeżeli już mamy  

6 placówek na terenie powiatu, za które płacimy, mówimy o Małachowie i mówimy o Siostrach, 

zauważcie państwo, że w tamtym roku utworzyliśmy kolejną placówkę w Małachowie  

i wszędzie są ponad stany. Więc to tylko takie uwagi na marginesie. 

 

Radna Agnieszka Rogalińska – Panie Przewodniczący. Wysoka Rado. Pani Starosto. Na 

pewno trzeba zdać sobie z tego sprawę, co tutaj już padło na tej sali z ust pani Starosty i ust 

pani dyrektor, że jest problem. Ten problem jest duży. To jest problem społeczny i do tego na 

pewno potrzebna jest zmiana systemowa, zmiana ustawowa. Drodzy państwo przystępując do 

szkoleń, do tego typu szkoleń, to są szkolenia specyficzne można mieć drodzy państwo 

nadzieję, można liczyć, ale nigdy nie można mieć pewności. To, że ludzie przystępują w ogóle 

do takich szkoleń, to dla mnie jest mistrzostwo świata naprawdę, bo trzeba mieć dużo 

determinacji, serca, chęci do tego, aby przyłożyć dłoń, przyłożyć serce, przyłożyć 

odpowiedzialność do rozwiązywania właśnie tego dużego społecznego problemu drodzy 

państwo. Padło tutaj na tej sali też stwierdzenie odnośnie liczb, że w tym roku jest tych rodzin 

więcej. Drodzy państwo na 100, na 50, nawet na 10, jeśli znajdzie się taka jedna to powinniśmy 

się z tego cieszyć, być zadowoleni, że ludzie mają na tyle odpowiedzialności, determinacji, że 

włączają się w tego rodzaju zadania. Szkolenia, promocje, eventy to wszystko prowadzi do 

tego, aby zachęcać drodzy państwo. Nie wiem czy można by było zrobić tak jak kiedyś, 
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oczywiście ja tu ironizuje tak, jak było kiedyś, że przychodził ktoś do mieszkania, patrzył na 

metraż i dokwaterowujemy, czyli po prostu mamy następnego członka rodziny. Tak się nie da 

proszę państwa. To też jest XXI wiek  i do tego muszą być odpowiednie osoby, odpowiednie 

warunki, odpowiednie zabezpieczenie, aby przede wszystkim i o tym trzeba pamiętać, żeby w 

tym problemie bezpieczne były dziecko, dziecko które ma być kochane i któremu mamy 

zapewnić jak najlepsze rozwiązanie. Stąd też drodzy państwo podziękowanie dla pani dyrektor 

Joanny Pikus i pracowników za każdą akcję, którą podejmują w tej kwestii, za każde spotkanie, 

za każde szkolenie, za każdy event włączający całość społeczeństwa powiatu ostrowieckiego  

i przedstawienie tego rodzaju problemu. Bardzo serdecznie dziękuję.  

 

Radny Paweł Walesic – Panie Przewodniczący. Pani Starosto. Szanowni Państwo. Problem 

jest niezwykle skomplikowany i złożony. Jak analizuje się te materiały, które zawsze są 

przedstawiane przy tych programach kilkuletnich, które przyjmujemy jako rada powiatu należy 

wyjść od problemu drodzy państwo. I niestety te dane, które są również w tym materiale 

przedstawione są porażające. Zobaczcie państwo i spójrzcie na skalę ubóstwa  

w poszczególnych gminach powiatu ostrowieckiego, to te liczby naprawdę mówią same za 

siebie. Zobaczcie państwo na skalę problemu alkoholowego w samym Ostrowcu, to jest 

porażające drodzy państwo. Z tego wynikają później te problemy i różnego rodzaju dysfunkcje, 

z którymi te placówki muszą walczyć. Jeżeli dołożymy do tego jeszcze kwestię niewdzięcznego 

zawodu pracownika, który zajmuje się tego typu dysfunkcjami i problemami rodzinnymi 

chociażby, niestety też słabo opłacanego i jeżeli popatrzymy przez skalę placówek, które tym 

się zajmują, to tych problemów mamy jeszcze większy bagaż. Ale spójrzmy drodzy państwo 

również na to o czym tutaj jest ta dyskusja bardzo mocno jakby odnosząca się do zaopiekowania 

przede wszystkim dziećmi z tymi dysfunkcjami. Spójrzmy na koszty utrzymania, które rosną, 

sami to odczuwamy, a co mówić jeżeli chodzi o placówki, które w tym momencie funkcjonują 

i które tymi dziećmi się opiekują. Ja bym apelował o to z tego miejsca, żebyśmy się wspólnie 

zastanowili i do Pani Starosty również o to, aby przy budżecie zwiększyć przede wszystkim 

środki na utrzymanie dzieci w tych placówkach, bo oto te placówki ciągle monitują. Oni 

doskonale liczą każdą złotówkę, jak tutaj nieraz mówimy i to jest klucz problemu również, aby 

te dzieci znalazły odpowiednie zaopiekowanie, odpowiednie warunki i odpowiednie 

finansowanie. I drodzy państwo, jeżeli popatrzymy na kwestię szkoleń, jeżeli chodzi   

o uczestnictwo w programie Pride, to od wielu lat te kampanie, które są prowadzone niestety 

odnoszą coraz mniejszy skutek a osób zainteresowanych rzeczywiście zaopiekowaniem się 

dziećmi, zdając sobie sprawę z tego, jaki to jest problem do uniesienia, jest coraz mniej. I tego 

się nie zrobi na siłę, tego się nie uda wyperswadować, tego się nie uda w jakikolwiek inny 

sposób wdrożyć. To muszą być otwarte serca i to muszą być ludzie, którzy mają taką potrzebę 

i chcą się poświęcić drugiemu człowiekowi. Dziękuję bardzo. Dziękuję bardzo.  

 

Radny Łukasz Dybiec – Panie Przewodniczący. Wysoka Rado. Chcę tutaj powiedzieć, bo 

wywiązała się dyskusja na tematy bardzo trudne, na tematy pomocy społecznej, chcę państwu 

zwrócić uwagę, że mieliśmy do czynienia z analizą materiału syntetycznego a tutaj ja bym 

chciał trochę powiedzieć o współpracy. Ja mogę ze swojej strony jako dyrektora jednostki  

i członka zarządu, Zakładu Usług Miejskich, to jest zakład budżetowy, który tutaj nawiązując 

do pytania pana Zbigniewa Dudy, jeśli chodzi o mieszkania treningowe, mieszkania 
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subsydiowane i mieszkania chronione. Powiem tak, naprawdę nie było jeszcze takiej 

współpracy z placówkami opiekuńczymi, z PCPR-em, z domami dziecka, jeśli chodzi  

o usamodzielnianie się wychowanków. My dostajemy pełną, kompleksową informację, pełne 

zaangażowanie pracowników i obejmujemy pomocą osoby młode, które wychodzą z pieczy 

zastępczej po takich mieszkaniach treningowych już przygotowane do życia w społeczeństwie 

i nie mamy problemów mieszkaniowych  z nimi, że tak się wyrażę. Wszystkie te osoby, które 

zostały zaopiniowane pozytywnie tutaj, jeśli chodzi o wychodzenie i usamodzielnianie się, 

świetnie sobie radzą na tym rynku i mogę powiedzieć, że i tutaj podziękować wszystkim 

pracownikom i pani dyrektor za taką właśnie pracę, bo nie o to chodzi, żeby pomagać osobom 

nieprzygotowanym, bo one sobie nie poradzą na takim rynku czy pracy czy rynku 

mieszkaniowym, tylko po prostu pracować, pomagać, uczyć i przygotować odpowiednio do 

życia w społeczeństwie. Dziękuję. 

 

Radny Paweł Walesic – Panie Przewodniczący. Pani Starosto. Szanowni Państwo. Jeszcze 

kwestie takie, które w materiale się przewijają, niezwykle ważne. Tylko sygnalizacyjnie, ale 

jak gdyby odnosząc się do tego, że do tej pory nie jest to zrealizowane i co roku powielamy jak 

gdyby i pokazujemy ten problem, ale nie jest on po prostu w jakikolwiek sposób zaspokojony 

pod tym kątem. O środkach mówiłem. Natomiast drodzy państwo Ośrodek Interwencji 

Kryzysowej - przy tych danych, które czytamy, przez zwiększających się problemach, przy 

dysfunkcjach, jest to kwestia kluczowa tak naprawdę i dla pani dyrektor również jest to 

rozwiązanie, którego oczekuje, bo sama również wpisuje to w tych słabe stronach chociażby  

i wreszcie trzeba znaleźć i środki, trzeba znaleźć w tym momencie odwagę na to, aby 

doprowadzić takie dzieło do końca. Kwestia wsparcia psychiatry dziecięcego - niezwykle 

problematyczny temat, ale niezwykle ważny, bo tym dzieciom taka pomoc jest wręcz 

konieczna. Ze specjalistami wiemy, że jest problem, ale skoro mówimy o poradniach, być może 

we współpracy z dyrekcją szpitala, być może poprzez kontakty chociażby szpitala próbujmy 

załatwić również tego typu rzecz. I kwestia również poradni specjalistycznych dla dzieci. Pani 

Starosta dotknęła troszkę tematu, mówiąc o tym, że te dzieci wymagają specjalnego 

zaopiekowania, to prawda, bo te dzieci przeżyły traumę, jakiej nikomu się nie życzy  

i rzeczywiście one potrzebują specjalnego wsparcia. W związku z tym oczekiwałbym również 

aby w takich programach znalazły się zapisy mówiące i w jakiś sposób korelujące i z budżetem 

i z pewnymi przemyśleniami, które gwarantują, że idziemy jakiś krok do przodu, a nie 

wpisywali ciągle, corocznie tych zadań i nie realizowali ich i mówili, że jest tylko problem. 

Dziękuję.  

 

Starosta Marzena Dębniak – Panie Przewodniczący. Państwo Radni. Ja się cieszę, że wszyscy 

rozumieją problemy, ale żyjemy w określonej rzeczywistości, w określonych uwarunkowaniach 

i prawnych i finansowych. Pan radny zwrócił tutaj uwagę na ubóstwo. I 500-tki i 800-tki nie 

pomogą, jeżeli będą ludzie nieodpowiedzialni, bo wiele tych środków, tej pomocy finansowej 

nie idzie na wychowanie dzieci i utrzymanie rodziny. Kwestia poradni właśnie dla tych dzieci 

- takiej poradni się nigdy nie otworzy, jedynie dedykowanej takim dzieciom, bo ona musiałaby 

być bardzo wielospecjalistyczna, jest to kwestia do istniejących, pomocy tym rodzinom aby te 

dzieci były bardziej zaopiekowane, aby rodziny nie płaciły z prywatnych pieniędzy. Tak samo 

kwestia utrzymania Sióstr, Małachowa. Są określone środki zapisane. Myśmy sukcesywnie to 
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podnosili, tylko inflacja, jaka jest, to jest. Akurat te dwa ośrodki, oba są bardzo dobrze 

prowadzone, tylko troszeczkę inaczej środki są wydatkowane, inaczej jest kwestia zatrudnienia, 

bo te środki na przykład na Małachów starczą. Nie ma tutaj proszę państwa złotego 

rozwiązania. Przecież te problemy to są od wielu wielu lat. Wszyscy sobie porozmawiamy, 

wszyscy coś się staramy. Te mieszkania treningowe, które pan radny wywołał, one się 

sprawdziły, ale one są oczywiście na określony czas. Ja powiem w ten sposób, żeby właściwie 

była to opieka, żebyśmy mieli większe możliwości, to tak, jak na budżet Powiatu 

Ostrowieckiego to proszę państwa jest to 10 milionów, które musi być ustawowo zapisane i ba 

narzędzia finansowe na utworzenie, ale proszę państwa rozmawiajmy. Rozmawiajmy, bo 

wszyscy coś się dowiemy. Ja się cieszę, że pani dyrektor Pikus tak wyjaśniła to zero. 37 rodzin  

w 2023, a jeszcze rok się nie skończył, to jest, no naprawdę widać progres. Ale to też jest 

straszne, tych dzieci przybywa. Często otrzymuję decyzję wojewody zezwalającą na przyjęcie 

dziecka ponad stan. Siostry są pełne, Małachów jest pełen i tych dzieci jest coraz więcej. Albo 

jest więcej przypadków, albo sądy bardziej ochoczo zabierają po prostu dzieci, bo to wszystko 

to jest tylko możliwe po wyroku sądowym takie zabranie dziecka, które realizuje PCPR, czy 

MOPS. Życie, problemy przyrosły jakby tą infrastrukturę, która zresztą jest w całej Polsce, bo 

jest wiele telefonów z różnego rodzaju powiatów, a może weźmiecie dziecko, a może dwójkę. 

A jest problem o czy może powiedzieć pani dyrektor, jeżeli zabiera się kilkoro dzieci  

i z przyczyn psychicznych te dzieci powinny być razem  i jest zabrana czwórka. I teraz dla tej 

czwórki trzeba znaleźć miejsce. Także może coś się zrobi. Ja się tylko cieszę, że państwo, ale 

także i MOPS widzą ten problem. Co się da  z ustawy, z tych możliwości to staramy się 

realizować, ale im więcej o tym mówimy, tym zawsze może być tylko lepiej. 

 

Joanna Pikus Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Ostrowcu 

Świętokrzyskim – Panie Przewodniczący. Pani Starosto. Szanowni Państwo. Ja bym tylko 

się chciała jeszcze odnieść do słów pana radnego Walesica i do Pani Starosty - kilkoro dzieci 

na raz jak zabieramy, ja opowiem wprost dwa tygodnie temu, 2,5 tygodnia temu 

z jednej rodziny zabraliśmy sześcioro dzieci. I te sześcioro dzieci musieliśmy gdzieś nagle też 

umieścić. A jeżeli chodzi o nad stany, to w tym momencie nad stanów mamy w Małachowie 5, 

u sióstr 6 nad stanów, na które oczywiście wojewoda wyraził zgodę. Jeżeli chodzi o wypowiedź 

pana radnego Pawła Walesica, jak najbardziej zgadzam się z tym, że praca powinna być od 

podstaw - asystent rodziny, pracownik socjalny, to pierwsza grupa ludzi, którzy zajmują się 

rodziną tam, gdzie jest niewydolność wychowawcza. Natomiast wiemy też jak bardzo dużym 

problemem jest brak opieki psychiatrycznej szczególnie wśród dzieci i młodzieży, dlatego do 

przyszłorocznego budżetu Powiatowe Centrum wpisało taką prośbę. Mam nadzieję, że tutaj 

będzie uwzględniona, abyśmy mogli realizować wizyty psychiatryczne w punkcie interwencje 

kryzysowej, w punkcie, gdzie zgłaszają się na chwilę obecną do psychologa rodzice, 

opiekunowie, młodzież, dzieci ale widzimy, że ta potrzeba psychiatry jest jak najbardziej. 

Ponieważ współpracujemy z panią doktor Lenartowicz, z psychiatrą, która też nam pomaga  

w realizacji wizyt, przyspiesza nam terminy, bądź też pomaga interwencyjnie  i chcielibyśmy 

żeby ta współpraca była taka już dopięta, dopracowana i przede wszystkim nie na zasadach 

wolontariatu, dlatego też pozwoliliśmy sobie wpisać to w punkt budżetu. Natomiast jeżeli 

chodzi o całodobowy Ośrodek Interwencji Kryzysowej, robiliśmy diagnozę, nie ukrywam do 

projektu robiliśmy tą diagnozę, analizowaliśmy czy jest w ogóle potrzeba całodobowego 
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ośrodka, ponieważ są to ogromne koszty. Nie możemy kogoś zostawić w nocy bez opieki, bo 

to są różne sytuacje tak. Pod koniec 2021 roku zostało podpisane między Powiatowym Centrum 

Pomocy Rodzinie a Ośrodkiem Wsparcia, Specjalistycznym Ośrodkiem Wsparcia   

w Gorzycach stosowne porozumienie.  W następnym programie ta informacja oczywiście jest, 

natomiast mamy zabezpieczenie całodobowe, 5 miejsc dla pięcioosobowej rodziny, bezpłatnie 

oczywiście, z możliwością rozszerzenia do większej ilości, jeżeli będzie bardziej liczna rodzina. 

Jest tam zapewniona opieka specjalistów, wyżywienie i takie poczucie bezpieczeństwa na 

pewno też tam będzie. Także na chwilę obecną w Powiecie Ostrowieckim w diagnozie nie 

wykazano, żeby taka potrzeba całodobowego ośrodka była. Bardzo dziękuję. Dziękuję bardzo.  

 

Radna Agnieszka Rogalińska – Panie Przewodniczący. Wysoka Rado. Pani Starosto. 

Szanowni Państwo. Mówiliśmy tutaj o kwestiach poradni wsparcia dla dzieci jeśli chodzi tutaj 

o problemy psychiatryczne i takim tematem jest zaszczepiony pan, powiem kolokwialnie, tak 

zaszczepiony pan dyrektor szpitala i myślę, że tutaj z Panią Starostą też pan dyrektor jest, myślę, 

że tak mogę powiedzieć Pani Starosto prawda, w stałym kontakcie jeśli chodzi o ten temat i to 

jest temat ,nad którym zarząd będzie pracował. Natomiast chcę państwu powiedzieć, że jako, 

wrócę znowu do kwestii też moich zawodowych, ponieważ tak, po pierwsze współpracujemy 

jako Centrum Rozwoju Lokalnego ściśle z Powiatowym Centrum Pomocy Rodzinie. W 2022 

roku utworzyliśmy Centrum Profilaktyczno-Edukacyjne drodzy państwo. W tym Centrum 

Profilaktyczno-Edukacyjnym, które nosi nazwę "Bez napięcia", z tego centrum mogą korzystać 

mieszkańcy gminy Ostrowiec Świętokrzyski, natomiast drodzy państwo nie w zawężamy 

się, nie zawężamy się, jeżeli ktokolwiek potrzebuje pomocy, wsparcia oczywiście konsultujemy 

taką osobę, ponieważ my nie jesteśmy punktem, który leczy, a który konsultuje. Możecie 

drodzy państwo skorzystać z pomocy psychologa, pedagoga, socjoterapeuty, profilaktyków 

uzależnień, psychotraumatologa, psychoonkologa i drodzy państwo punkt jest oblężony. To jest 

problem. Punkt jest oblężony drodzy państwo, ale myślę, że tutaj bardzo się cieszymy, że jako 

jednostka gminna mogliśmy też podjąć takie działania w ramach środków z ochrony zdrowia  

i tak jak mówię jest to punkt skierowany do mieszkańców. Ja nie zawężam tego na gminę 

Ostrowiec Świętokrzyski, ale do mieszkańców. Każdy znajdzie pomoc, jeśli chodzi o taką 

kwestię informacyjno-edukacyjną. Serdecznie zapraszamy. Dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Rady Mariusz Pasternak – Dziękuję bardzo. Czy ktoś z państwa  

w tym punkcie? Nie widzę. W związku z tym przystępujemy do głosowania. Kto  

z państwa radnych jest za przyjęciem proponowanego projektu uchwały proszę podnieść rękę, 

wcisnąć przycisk. Kto jest przeciw proszę podnieść rękę, wcisnąć przycisk i kto wstrzymał się 

od głosu proszę podnieść rękę, wcisnąć przycisk. Stwierdzam, że uchwała została przyjęta 

jednogłośnie. Zamykam ten punkt. Przechodzę do kolejnego.  

 

Ad. 12. 

Przewodniczący Rady Mariusz Pasternak – To jest do "Podjęcia uchwały w sprawie 

uchwalenia Powiatowego Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej i Ochrony Osób 

Doznających Przemocy Domowej w Powiecie Ostrowieckim na lata 2023-2028". Projekt 

uchwały był przedmiotem posiedzenia komisji. Stanowisko komisji już poznaliśmy. Czy  

w sprawie projektu uchwały ktoś z państwa radnych chce zabrać głos? 
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Radny Paweł Walesic – Panie Przewodniczący. Pani Starosto. Szanowni Państwo. Ja też 

jeszcze tutaj jakby odnosząc się do kolejnego materiału i do diagnozy tego problemu przemocy 

domowej chcę tylko zwrócić uwagę, jakbyście państwo sobie zerknęli na stronie 11, tam gdzie 

jest tabelarycznie pokazana informacja dotycząca działań podejmowanych przez 

funkcjonariuszy policji na terenie Powiatu Ostrowieckiego. To też jest naprawdę porażająca 

lektura drodzy państwo, jeżeli chodzi o przemoc. I też, jeżeli spojrzymy na lata 2020-2021-

2022, które są prezentowane w tej publikacji, to naprawdę rodzi to w tym momencie duży 

niepokój, szczególnie jeżeli chodzi o dzieci, bo tutaj też są chłopcy i dziewczynki wykazani, 

już nie mówiąc o tym, co dzieje się w skali całościowej. I myślę, że to jest niepokojący sygnał 

również dla nas niejako ludzi odpowiedzialnych, którzy podejmujemy różnego rodzaju tutaj 

działania i myślenie, zastanawianie się nad rozwiązaniami i wsparciem również tych placówek, 

które tym się zajmują i to mocnego wsparcia, dlatego że jeżeli popatrzymy drodzy państwo na 

ilość pokrzywdzonych to jest, przepraszam, ale tutaj troszkę światło tak odbija, 185 chyba osób 

- 2022 rok, to jest naprawdę dużo i ta liczba tak naprawdę wiele nie spada, bo jeżeli popatrzymy 

na poprzednie lata, to też są wysokie statystyki. Więc to też w jakiś sposób powinno 

przemawiać i myślę, że komisja rozwiązywania problemów alkoholowych i inne jednostki  

i pracownicy, którzy tym się zajmują powinny tutaj jakiegoś większego wsparcia oczekiwać. 

Mają prawo do tego, żeby to wsparcie dostać, jak również żebyśmy zadbali również o ich 

bezpieczeństwo przy tego typu interwencjach, bo pracownicy chociażby socjalni no niestety są 

narażeni na różnego rodzaju przykrości, z którymi się spotykają podczas tego typu działań. 

Dziękuję. 

 

Radna Agnieszka Rogalińska – Panie Przewodniczący. Wysoka Rado. Pani Starosto. To jest 

trzeci punkt tego naszego dzisiejszego posiedzenia, który dotyka tematów niezwykle trudnych 

drodzy państwo. Ja się oczywiście zgadzam z tym, że podmioty, które zajmują się tego typu 

działalnością potrzebują wsparcia, potrzebują większej ilości środków na swoje działania, 

oczywiście zmian systemowych. Przemoc domowa drodzy państwo jest to zjawisko, które na 

szczęście, użyję tego słowa na szczęście, w tym całym nieszczęściu nie staje się już tematem 

tabu. O tym zaczyna się mówić, stąd może paradoksalnie te liczby,  o których mówimy tak. 

Natomiast drodzy państwo jako członek zespołu interdyscyplinarnego serdecznie państwa 

zapraszam i tutaj myślę, że pani przewodnicząca za to nie zmyje mi głowy, ale serdecznie 

państwa zapraszam do udziału w konferencji, która odbędzie się 23 listopada o godzinie 9.00 

w Ostrowieckim Browarze Kultury, a konferencja ta, seminarium dotyczy tak zwanej 

Niebieskiej Karty, więc myślę, że my drodzy państwo jako radni, którzy jesteśmy pomostem 

pomiędzy tutaj radą a naszym społeczeństwem powinniśmy naprawdę dotykać też takich 

tematów i powinniśmy mieć wiedzę na ten temat. Dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Mariusz Pasternak – Dziękuję bardzo. Ktoś z państwa  

w tym punkcie? Nie widzę. W związku z tym przystępujemy do głosowania. Kto  

z państwa radnych jest za przyjęciem proponowanego projektu uchwały proszę podnieść rękę, 

wcisnąć przycisk. Kto jest przeciw proszę podnieść rękę, wcisnąć przycisk i kto wstrzymał się 

od głosu proszę podnieść rękę, wcisnąć przycisk. Stwierdzam, że uchwała została przyjęta 

jednogłośnie. Zamykam ten punkt. Przechodzę do kolejnego.  
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Ad. 13. 

Przewodniczący Rady Powiatu Mariusz Pasternak – To jest do "Podjęcia uchwały  

w sprawie wyrażenia zgody na zakup sprzętu medycznego przez Wielospecjalistyczny 

Szpital w Ostrowcu Świętokrzyskim". Projekt uchwały był przedmiotem posiedzenia Komisji 

Polityki Społecznej, Zdrowotnej i Bezpieczeństwa Publicznego. Stanowisko komisji już 

poznaliśmy. Czy w sprawie projektu uchwały ktoś z państwa radnych chce zabrać głos? 

 

Radny Zbigniew Duda – Panie Przewodniczący. Wysoka Rado. Na początku, właściwie na 

początku sesji słuchaliśmy informacji pana dyrektora i wśród tych informacji ja usłyszałem, że 

pan dyrektor podpisał dzisiaj umowę dotyczącą mammografu i teraz ja miałbym pytanie do 

pana dyrektora. Czy ja się przesłyszałem, czy tak ta informacja brzmiała? Bo jeżeli pan dyrektor 

podpisał dzisiaj, a będzie to w protokole, jeżeli podpisał dzisiaj umowę dotyczącą 

mammografu, to my dopiero będziemy procedować uchwałę, która zabezpiecza pieniądze na 

ten mammograf? Panie Przewodniczący no mam takie pytanie do dyrektora.  

 

Dariusz Tumulec Dyrektor Naczelny Wielospecjalistycznego Szpitala w Ostrowcu 

Świętokrzyskim – Panie Przewodniczący. Wysoka Rado. Panie radny Duda. Nie, to jest lapsus. 

Umowa jest podpisana a do 22 grudnia tak, jak powiedziałem jesteśmy zobowiązani do 

wywiązania się z niej.  

 

Radny Zbigniew Duda – Ja rozumiem, że to, ale pan dyrektor potwierdził, że umowa jest 

podpisana. Czyli ja rozumiem, że pan dyrektor ma zabezpieczenie finansowe na to? Jeżeli 

ma pan dyrektor zabezpieczenie finansowe, to w jakim celu my głosujemy tą uchwałę  

w tej chwili? 

 

Starosta Marzena Dębniak – Panie Przewodniczący. Państwo Radni. W zasadzie to już dawno 

przyjmując budżet, te 200 tysięcy, wkład własny, wyraziliśmy zgodę. Natomiast statut jest tak 

skonstruowany, że na wszystkie zakupy powyżej 500 tysięcy jest potrzebna uchwała rady. Więc 

trzeba by było to zmienić, bo to jest absurd. Myśmy na ten mammograf już dawno wyrazili 

zgodę, stało tutaj 200 tysięcy od samego początku. Ona jest taka jakby formalna. 

 

Radny Paweł Walesic – Panie Przewodniczący. Pani Starosto. Szanowni Państwo.  

W takim razie ja mam pytanie czy zanim podejmiemy uchwałę, bo formalnie ta uchwała musi 

być podjęta, żeby ta zgoda była wyrażona, to dopuszczalnym jest prawnie podpisanie wcześniej 

tej umowy? Czy nie? Bo ja już w tym momencie nie wiem. 

 

Starosta Marzena Dębniak – Panie Przewodniczący. proszę państwa jest, tylko to co jest 

statucie to jest, a to co podjęliśmy jako rada wcześniej to podjęliśmy. Natomiast ja powiem tak, 

osobiście to byłam przeciwna dawaniu tej uchwały na radę z jednego powodu, bo to jest już 

podjęte. No ale może poproszę prawników, którzy chcieli, żeby ta uchwała była. 

Przewodniczący Rady Powiatu Mariusz Pasternak – Bardzo proszę. Czy ktoś z państwa pani 

mecenas, pan mecenas? 
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Monika Mazur Radca Prawny – Przepraszam, nie mam przy sobie statutu, natomiast 

generalnie o ile sobie przypominam w ustawie o działalności leczniczej jest zapis, że 

oczywiście organ, który jest organem tworzącym szpital, w tym przypadku Powiat Ostrowiecki 

powinien nadzorować gospodarkę finansową i ta uchwała o wyrażaniu zgody jest jednym z 

wyrazów realizacji tych zaleceń ustawowych. W mojej ocenie, jeżeli nie doszło do realizacji 

tej umowy, a jak wiemy jeszcze nie doszło do realizacji tej umowy, kwestia, ale niezrealizowana 

bo nie dostarczony jest z tego co wiem. Pan dyrektor powiedział z tego, to jest moja opinia, pan 

dyrektor powiedział, że dzisiaj została przez niego podpisana umowa, ja nie wiem czy została 

podpisana przez drugą stronę, a dwie strony muszą podpisać umowę, żeby weszła w życie.  

A uchwała rady powiatu może być również uważana za uchwałę konwalidującą  

i zatwierdzającą tą czynność. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Mariusz Pasternak – Czy w tym punkcie ktoś  

z państwa? Nie doszukujmy się może już tu. Jeśli służby wojewody nadzorują uchwały to będą 

to pewnie sprawdzały wnikliwie. Czy ktoś z państwa w tym punkcie? Nie widzę.  W związku 

z tym przystępujemy do głosowania. Kto z państwa jest za przyjęciem proponowanego projektu 

uchwały proszę podnieść rękę, wcisnąć przycisk. Dla kobiet. Kto nie te proszę podnieść rękę, 

wcisnąć przycisk nie. Kto się wstrzymał również adekwatnie tak samo. Stwierdzam, że za 

głosowało 17 radnych, 4 radnych się wstrzymało. Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Zamykam ten punkt. Czwarta godzina. Czy robimy przerwę? 10 minut przerwy szanowni 

państwo. 10 minut na przewietrzenie. Dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Mariusz Pasternak – Szanowni państwo wznawiam obrady 

sesji po przerwie.  

 

Ad. 14.  

Przewodniczący Rady Powiatu Mariusz Pasternak – Przechodzimy do "Podjęcia uchwały 

w sprawie określenia zasad i trybu udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie 

lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub znajdującym się  

w gminnej ewidencji zabytków położonym lub znajdującym się na terenie powiatu 

ostrowieckiego w położonych lub znajdującym się na terenie powiatu ostrowieckiego w ramach 

Rządowego Programu Odbudowy Zabytków”. Projekt uchwały był tematem posiedzenia 

Komisji Rozwoju Powiatu, Infrastruktury i Ochrony Środowiska i bardzo proszę 

przewodniczącego komisji pana Roberta Rogalę o przedstawienie opinii komisji w sprawie 

projektów uchwał z punktu 14, 15 i 16 dzisiejszego porządku obrad.  

 

Radny Robert Rogala Przewodniczący Komisji Rozwoju Powiatu, Infrastruktury  

i Ochrony Środowiska – Panie Przewodniczący. Pani Starosto. Wysoka Rado. Komisja 

Rozwoju Powiatu, Infrastruktury i Ochrony Środowiska w dniu wczorajszym przyjęła 

jednogłośnie, pozytywnie opiniując projekt uchwały 14, 15 i 16. Dziękuję.  

 

Radny Paweł Walesic – Panie Przewodniczący. Pani Starosto. Szanowni Państwo. Analizując 

zapisy jak gdyby w dobrym zwyczaju w niektórych jednostkach samorządu dodatkowym 

zapisem jest zapis mówiący o tym, aby beneficjent był zobowiązany do takiej publikacji, 
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informacji z jakiego źródła tego typu środki zostały pozyskane. Takie praktyki w tej chwili są 

coraz częstsze, więc być może warto by było na przyszłość rozważyć zapis taki, który by 

ewentualnie znalazł się również tutaj w tych dokumentach. To gwarantuje jak gdyby również 

jasność, co do wsparcia, jakie zostało otrzymane, bo przecież tego wsparcia jako Starostwo 

udzielamy tym placówką corocznie tak i to nie jest też bez znaczenia. Dziękuję bardzo. 

 

Starosta Marzena Dębniak – Panie Przewodniczący. Państwo Radni. Wersja tej uchwały 

została z UOKiK uzgodniona i nie będziemy wprowadzać zmian.  

 

Radny Jarosław Piotr Kopański – Panie Przewodniczący. Wysoka Rado. Mówi się, że do 

wychowania dziecka potrzeba całej wioski. Jest w tym wielka mądrość i doświadczenie. 

Projekt tej uchwały jest krokiem w bardzo dobrym kierunku, ponieważ tak naprawdę jeżeli 

zgodzimy się, że dziedzictwo kulturowe, czyli zabytki jest naszym wspólnym dobrem, to 

powinny istnieć przeróżne instrumenty, dzięki którym będziemy w stanie skutecznie  

o zabytki dbać, a konkretnie rzecz biorąc ich właściciele. Mam na myśli to, że istniejące zapisy 

ustawowe, a konkretnie ustawy o ochronie zabytków, zobowiązują właścicieli do troski  

i podejmowania wszelkich starań na rzecz ochrony, tychże zabytków i warstwy kulturowej, 

warstwy historycznej, innej formy ochrony i tutaj możemy mówić o naszym mieście. Są plany 

zagospodarowania przestrzennego, które w wypadku naszego miasta określają na przykład 

pewne strefy znajdujące się w ich miejsca jako strefy ochrony konserwatorskiej. Także uchwała 

ta daje inny jeszcze kierunek, inną możliwość i oby to pomogło, z tego względu, że wszyscy 

wiemy, iż nie wszystkie zabytki, które znajdują się w ewidencji zabytków miasta Ostrowca, 

znajdują się w dobrej, w dobrym stanie, a niektóre wręcz ulegają degradacji i to bardzo 

wyraźnej, co widzimy, ja widzę na przykład w swoim bliskim sąsiedztwie, dlatego też uważam, 

że poza zapisami ustawowymi, poza zapisami w postaci uchwał takich, jak ta którą dzisiaj 

podejmujemy, poza możliwością uruchomienia środków, powinna być jeszcze współpraca taka 

ściślejsza, bardziej codzienna, bardziej bieżąca, instytucjonalna między tymi instytucjami, 

które ze względów czy prawnych czy takich jakie powinny funkcjonować w danym, w danej 

sytuacji powinna być bardziej zacieśniana, a to właśnie po to, żeby, żebyśmy mieli przynajmniej 

bieżącą informację na temat tego, co z danym zabytkiem się dzieje pod względem jego 

wartości, czy nie podupada, czy nie popada w ruinę, bo tak jak powiedziałem do wychowania 

dziecka potrzeba całej wioski. Także oprócz aktów prawnych, o których mowa, powinny 

współpracować też podmioty, które są do takich działań zobowiązane. Dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Mariusz Pasternak – Czy ktoś z państwa w tym punkcie 

chciał zabrać głos? Nie widzę. W związku z tym przystępujemy do głosowania. Kto  

z państwa radnych jest za przyjęciem proponowanego projektu uchwały proszę podnieść rękę, 

wcisnąć przycisk. Kto jest przeciw proszę podnieść rękę, wcisnąć przycisk i kto 

wstrzymał się od głosu proszę podnieść rękę, wcisnąć przycisk. Stwierdzam, że uchwała została 

przyjęta jednogłośnie. Zamykam ten punkt. Przechodzę do kolejnego. 

 

Ad. 15. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Mariusz Pasternak – To jest do "Podjęcia uchwały  
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w sprawie ustalenia obowiązujących w 2024 roku wysokości opłat za usuwanie pojazdów 

z drogi i ich przechowywanie na parkingu strzeżonym oraz wysokości kosztów  

w przypadku odstąpienia od wykonania dyspozycji usunięcia pojazdu". Projekt uchwały był 

opiniowany przez Komisję Rozwoju Powiatu, Infrastruktury i Ochrony Środowiska. 

Stanowisko już poznaliśmy. Czy w sprawie projektu uchwały ktoś z państwa radnych chce 

zabrać głos? 

 

Radny Zbigniew Duda – Panie Przewodniczący. Wysoka Rado. Mam takie pytanie, bo to 

będzie wzrost o około 13%, prawda? Tak jak czytamy w uzasadnieniu. I ja chciałbym, to znaczy 

o ile pamięć mnie nie myli to ilość takich działań naprawdę była robionych przez powiat była, 

nie było to dużo takich usuwań. Natomiast jak to wygląda, jak to wygląda 

w tej chwili? Jakie są koszty? Jakie tego mamy przychody? Czy jesteśmy w stanie taką 

informację uzyskać, ile tych pojazdów usuwamy z drogi i przechowujemy? 

 

Tomasz Mroczek Naczelnik Wydziału Infrastruktury i Rozwoju Powiatu – Panie 

Przewodniczący. Pani Starosto. Szanowni Państwo. Jeżeli chodzi o ilość takich pojazdów 

można przyjąć za średnią roczną to jest około 15-19 pojazdów w ciągu roku, natomiast 

kwoty, które są wskazane w tej uchwale, która jest proponowana, to są kwoty, które 

zabezpieczają koszty, które powiat musi ponieść w związku z usunięciem takich pojazdów, 

ponieważ my co roku zlecamy taką usługę. Dwa lata temu jeszcze zlecaliśmy usługę transportu 

oraz przechowywania, natomiast od ubiegłego roku zlecamy tylko i wyłącznie 

usługę transportu, ponieważ samochody przechowujemy na naszym parkingu przy ulicy 

Siennieńskiej, parkingu, który jest ogrodzony, który jest monitorowany, więc spełnia wszystkie 

wymagania, więc te koszty są niższe. Natomiast one nie stanowią przychodów powiatu, 

ponieważ to co my zapłacimy operatorowi, który realizuje usługę, my egzekwujemy na 

podstawie tych stawek od właściciela, bądź posiadacza tego pojazdu. Tylko nie w każdym 

przypadku takie egzekwowanie jest skuteczne, ponieważ bardzo często się zdarza, że te 

pojazdy, które są zabezpieczane mają nieustalony stan prawny, są przepisywane z umowy na 

umowę. Czasami taki proces ustalania właściciela trwa kilka miesięcy, czasami to też się zdarza 

dwa - trzy razy w roku występujemy o przepadek mienia i taki samochód wtedy jest złomowany 

i w takich okolicznościach tych pieniędzy nie uzyskujemy. Natomiast jeżeli właściciel się 

zgłasza stosunkowo szybko, więc te koszty przechowywania nie rosną to ta kwota, którą powiat 

wydaje na całą obsługę tej operacji jest wyrównywana tą opłatą, która jest wnoszona przez 

właściciela, bądź posiadacza pojazdu a kwota ta wynika właśnie z tej uchwały. 

 

Radny Zbigniew Duda – Panie Przewodniczący. Wysoka Rado. Ja bardzo dziękuję panu 

naczelnikowi, że tak obrazowo nam wszystko przedstawił. Myślę, że to było nam znane. Ja 

proste pytanie zadałem - jakie są koszty i tylko tyle. Jaka ilość? No to rozumiem 15, ale 

jeżeli byłoby to 15 pojazdów po 1356 zł, to będzie rodziło 200 tysięcy. Nie sądzę, żeby tak było 

dlatego proszę mi powiedzieć, jakie koszty ponosi powiat?  

 

Tomasz Mroczek Naczelnik Wydziału Infrastruktury i Rozwoju Powiatu –  

W zdecydowanej większości są to pojazdy o dopuszczalnej masie do 3,5 tony. W tym roku 
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chyba zdarzył się raz motocykl, który był przywieziony na parking, więc średnia 15 razy 554 

zł, to są właśnie koszty, które powiat ponosi w ciągu roku na usuwanie tych pojazdów. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Mariusz Pasternak – Musi być kalkulator użyty.  

 

Tomasz Mroczek Naczelnik Wydziału Infrastruktury i Rozwoju Powiatu – Ja nie jestem w 

stanie tego wykonać, takiej operacji w głowie, natomiast to są pojazdy, czyli ta kategoria 

pojazdy do 3,5 tony to jest kwota, która jest proponowana w tym roku 555 zł przyjmijmy, że 

razy 15 i to jest koszt, który jest ponoszony na usuwanie tych pojazdów.  

I potem w większości jest on odzyskiwany, ta kwota, ale zdarzają się przypadki, że to trwa kilka 

miesięcy, a czasami taki pojazd ulega przepadkowi, więc odzyskuje się tylko koszt, który 

uzyskujemy ze złomowania, czyli około 500-700 zł. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Mariusz Pasternak – Jeszcze ktoś z państwa w tym punkcie 

chciał zabrać głos? Nie widzę. W związku z tym przystępujemy do głosowania projektu 

uchwały. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem proponowanego projektu uchwały proszę 

podnieść rękę, wcisnąć przycisk. Kto jest przeciw proszę podnieść rękę, wcisnąć przyciski i kto 

wstrzymał się od głosu proszę podnieść rękę, wcisnąć przycisk. Stwierdzam, że uchwała została 

przyjęta jednogłośnie. Zamykam ten punkt. Przechodzę do kolejnego.  

 

Ad. 16. 

Przewodniczący Rady Powiatu Mariusz Pasternak – To jest do "Podjęcia uchwały  

w sprawie ustalenia wysokości stawek opłaty za zajęcie jednego metra kwadratowego pasa 

drogowego dla dróg powiatowych". Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję Rozwoju 

Powiatu, Infrastruktury i Ochrony Środowiska. Stanowisko już poznaliśmy. Czy  

w sprawie projektu uchwały ktoś z państwa radnych chce zabrać głos?  

 

Radny Paweł Walesic – Panie Przewodniczący. Pani Starosto. Szanowni Państwo. Przy tym 

projekcie uchwały mamy podane w tabeli koszty za poszczególne, stawki przepraszam za 

poszczególne działania dotyczące zajęcia jednego metra pasa drogowego przy różnych 

wariantach. Chciałbym zapytać jaka jest skala różnicy rok do roku w stosunku do roku 

ubiegłego, jeżeli chodzi o ten wzrost? I chciałem zapytać również, jeżeli to możliwe 

oczywiście, bo rozumiem, że też nie wszystkie rzeczy można tak szybko gdzieś zweryfikować, 

czy pan naczelnik, czy Pani Starosta może odpowiedzieć, ale chodzi mi o ilość tego typu spraw, 

za które mieszkańcy ponoszą koszty w skali roku? Jak to w ubiegłym roku wyglądało?  

 

Tomasz Mroczek Naczelnik Wydziału Infrastruktury i Rozwoju Powiatu – Panie 

Przewodniczący. Pani Starosto. Szanowni państwo. Trudno mówić w tym przypadku  

o wzroście rok do roku, ponieważ ostatnia zmiana stawek, zmiana uchwały była realizowana w 

2019 roku, dokładnie w grudniu. Ta zmiana wynikała ze zmiany ustawy. Wtedy ustawodawca 

pierwszy raz w 2019 roku bodajże we wrześniu lub w październiku określił w ustawie 

maksymalne stawki, jakie mogą być pobierane za określone kategorie w przypadku zajęcia pasa 

drogowego i wtedy każdy z zarządców dróg miał 3 miesiące, żeby tak swoje uchwały 

dopasować, żeby się mieściły w kategoriach, które są wskazane w ustawie w tych kategoriach 
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maksymalnych. Podam, jak to się różniło w przypadku, ponieważ układ tabeli i rodzaje kosztów 

za zajęcie pasa drogowego są identyczne jak w uchwale, która była podjęta w 2019 roku, jeżeli 

chodzi o ten wzrost. W przypadku punktu pierwszego litera a do 20 metrów mieliśmy 5 zł, 

mamy 7 zł, do między 20% a 50% mieliśmy 7 mamy 9, powyżej 50% mieliśmy 9 mamy 10. 

Punkt B mieliśmy 4 mamy 7. Punkt C to była maksymalna stawka, która mogła być wtedy 

przyjęta 20 groszy za dzień, ta stawka pozostaje bez zmian. Dodam, że przy tych kwotach, które 

wymieniłem maksymalna stawka może być 10 zł, a w przypadku urządzeń 

telekomunikacyjnych, ponieważ tu jest odrębna kategoria wpisana w ustawie 20 groszy i to 

pozostaje bez zmian. Punkt drugi litera A mieliśmy 20 zł w uchwale proponujemy 40. Punkt B 

mieliśmy 50 proponujemy 100. Punkt C mieliśmy 200 proponujemy, zostaje 200, ponieważ 

tutaj maksymalna stawka wynosi 200 zł, czyli nawet w punkcie B gdzie mamy 100 zł to i tak 

jesteśmy w połowie maksymalnej stawki. Punkt trzeci - było 50 groszy jest złotówka. Punkt 4 

było 2 zł jest 4 zł. W punkcie piątym 50 gr było, jest złotówka. W punkcie szóstym było 2 zł 

jest 3. W punkcie siódmym było 5 groszy jest 10 groszy. W punkcie 8 było jeden grosz jest 2 

grosze i w punkcie 9 było 20 jest 20, ponieważ to też dotyczy urządzeń infrastruktury 

telekomunikacyjnej, gdzie maksymalna stawka 20 zł. Pozostałe są bez zmian, czyli punkt 10, 

11,12 i 13. Jeżeli chodzi o skalę, bo pan radny Paweł Walesic zapytał, jakie to są koszty dla 

mieszkańców. Ja tutaj powiem, że dla mieszkańców żadne, ponieważ za zajęcie pasa 

drogowego głównie płacą firmy, które realizują pracę w obrębie pasa drogowego, firmy 

związane z branżą kanalizacyjną, wodociągową, telekomunikacyjną, firmy, które realizują inne 

elementy, które instalują urządzenia obce  w pasie drogowym. Natomiast w skali roku, rok 2020 

jeżeli chodzi o wpływy do Powiatu to jest 934 tysiące złotych z tego tytułu, czyli za zajęcie 

pasa drogowego we wszystkich kategoriach, natomiast rok 2023, do 31 października, to jest 

kwota 856 tysięcy złotych. Czyli można powiedzieć, że rok 2022, 2023 będą bardzo zbliżone  

i też co jest ważne ta uchwała jeżeli zostanie podjęta ona nie ma skutku w stosunku do tych 

decyzji, które zostały wydane, czyli na trwałe umieszczenie w pasie drogowym. Ona będzie 

miała tylko zastosowanie do wszystkich decyzji, które będą wydawane od momentu wejścia w 

życie tej uchwały. 

 

Radny Janusz Gołdyn – Panie Przewodniczący. Pani Starosto. Wysoka Rado. Chciałem 

dopytać - w uzasadnieniu występuje takie oto stwierdzenie "podjęcie uchwały ma na celu 

aktualizację stawek za zajęcie jednego metra kwadratowego pasa drogowego dla dróg 

powiatowych na terenie powiatu ostrowieckiego, uwzględniając koszty administracyjne, jakie 

ponosi powiat w związku z wydaniem decyzji zezwalającej na zajęcie pasa drogowego". 

Konkretnie chcę zapytać ile wynoszą te koszty administracyjne? Dziękuję bardzo. 

 

Tomasz Mroczek Naczelnik Wydziału Infrastruktury i Rozwoju Powiatu – Jeśli chodzi  

o koszty administracyjne, to są koszty zatrudnienia pracownika, który wykonuje tą pracę, 

natomiast w uzasadnieniu, to uzasadnienie można również rozszerzyć, bo też nie chcieliśmy 

wymieniać wszystkich aspektów, które powodują podjęcie takiej uchwały, ale z mojego punktu 

widzenia, czyli z punktu widzenia osoby, która odpowiada za inwestycje realizowane w pasach 

drogowych wzrost tych kwot może spowodować, że ograniczymy ilość urządzeń obcych, które 

będą instalowane w pasach drogowych. To jest bardzo istotne, ponieważ w przypadku tych 

urządzeń już jest tak dużo, a mamy ograniczone narzędzia jeżeli chodzi o ustawę o drogach, 
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ponieważ w bardzo określonych przypadkach możemy odmówić wydania zgody na 

umieszczenie takiego urządzenia, w związku z tym każde umieszczenie powoduje, że przy 

najmniejszym remoncie, przebudowie, rozbudowie drogi my ponosimy niewspółmierne koszty 

związane z wykonaniem inwestycji w stosunku do tych, które mamy z tytułu umieszczenia tych 

urządzeń. Mówiąc tak najprościej, nam się nie opłaca jako zarządcy drogi, żeby umieszczać te 

urządzenia. Nie opłaca się to ze względów finansowych, bo to jest kwota na poziomie do 

miliona złotych w ciągu roku, natomiast przynajmniej przy jednej inwestycji na przykład 11 

Listopada, czy ulica Samsonowicza koszty przebudowy infrastruktury obcej były na poziomie 

ponad trzech  i pół miliona złotych przy jednej inwestycji. A my w skali roku mamy taką skalę, 

to jest jedna rzecz. Druga rzecz umieszczanie tak infrastruktury również pomimo tego, że my 

te opłaty przyjmujemy i również uwzględniając to, że musimy ponosić koszty przebudowy, 

oprócz tego umieszczenie powoduje degradację tego, co już mamy, ponieważ znamy 

technologię układania rur, kabli, jakby to najlepiej nie wykonać zawsze będą kłopoty  z tytułu 

gwarancji, gdzieś się będzie zapadało, więc my ponosimy dodatkowe koszty. Więc intencją 

również jest to, żeby ograniczyć w sposób wynikający ze stawek ilość infrastruktury, która jest 

umieszczana w pasach drogowych dróg Powiatu Ostrowieckiego. 

 

Radny Paweł Walesic – Panie Przewodniczący. Pani Starosto. Szanowni Państwo. Jedną rzecz 

chciałem tylko skorygować i jak gdyby uszczegółowić, bo nie mogę się zgodzić  

z tym, że mieszkańcy nie ponoszą kosztów drodzy państwo, drodzy państwo, bo jeżeli 

mieszkańcy nie bezpośrednio, ale pośrednio będą ponosić te koszty. Jeżeli firma wykona taką 

usługę, to mieszkaniec zostanie obciążony kosztami takiej usługi, więc to jest tak 

naprawdę koło, które się po prostu zamyka i to nie jest tak, że mieszkańcy nie ponoszą kosztów. 

Dziękuję. 

 

Tomasz Mroczek Naczelnik Wydziału Infrastruktury i Rozwoju Powiatu – Ja tylko mogę 

dodać, to znaczy mieszkańcy w przypadkach, może to jest jeden procent wszystkich odbiorców 

tej decyzji, ponieważ te decyzje, te które dotyczą umieszczenia urządzeń, czyli zajęcia pasa na 

czas prowadzenia robót ponoszą przede wszystkim firmy, natomiast na trwałe umieszczenie 

urządzenia, to zwykle ponoszą właściciele tych urządzeń, samorządy gmin, firmy typu PGE, 

firmy zarządzające infrastrukturą gazową. Więc w sposób pośredni można przyjąć, że tak 

ponosimy, ale to w takim przypadku wszelkie koszty tak naprawdę ponosimy na końcu my. 

 

Starosta Marzena Dębniak – Panie Przewodniczący. Państwo Radni. Idąc tym tokiem 

rozumowania, to wszystkie zasiłki, dotacje, nawet dieta państwa radnych, moje wynagrodzenie, 

to za wszystko płacą mieszkańcy. Za wszystko. Oczywiście nawet za tą kartkę papieru. Więc 

już nie przesadzajmy, bo zaczyna to być wesoła dyskusja. Ja chciałam tylko zauważyć, że 

zajęcie pasa drogowego są to dochody własne powiatu, których jest bardzo mało o czym 

państwo doskonale wiecie i tak naprawdę niewiele w ogóle to wszystko wzrośnie. Nawet jak 

200 tysięcy idzie to na inne zadania, ale nie mówmy, że wpływa to na mieszkańców powiatu, 

tak jak nawet podatki, które się płaci w mieście, firmy mówię, gdzie to jest no nie wiem czy 

zero, zero, promil wszystkich kosztów firmy. Nawet podejrzewam, że mniej. Są to opłaty, które 

dla dużej firmy są bez znaczenia i one nie wpływają na cenę. 
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Wicestarosta Andrzej Jabłoński – Szanowni Państwo. Panie Przewodniczący. Dwa zdania 

dosłownie. Warto zwrócić uwagę na cały proces inwestycyjny i prawo wejścia  

w teren, to co zwrócił uwagę pan naczelnik, każdy inwestor będzie dążył do tego, żeby to prawo 

uzyskać, jak najszybciej, bo to powiedzmy jest kategoria procesu inwestycyjnego.  

I co innego jest rozmawiać na przykład z jednym przedstawicielem, czy jednym właścicielem, 

jakim jest w tym przypadku Starostwo i dążyć za wszelką cenę, żeby te urządzenia umieszczać 

w pasach drogowych. Pan naczelnik wspomniał o reperkusjach wynikających później przy 

realizacji naszych własnych zadań inwestycyjnych i skutków, jakie to rodzi, więc mamy jakąś 

wątłą nadzieję, że być może to będzie wpływało na pewne ograniczenie i dążenie do tego, żeby 

z infrastrukturą wychodzić poza pasy drogowe, a jednocześnie w okresie tym 2019-2023 warto 

zauważyć, że inflacja przekraczała ponad 25%, więc to jest dostosowanie do warunków 

realizacyjnych uprzednio przyjętych. Także apeluję do państwa, proszę o to, aby tą uchwałę  

w brzmieniu zaproponowanym przez nas przyjąć. 

 

Radny Zbigniew Duda – Panie Przewodniczący. Wysoka Rado. No myślę, że to nie jest 

kwestia tego, że ktoś chce, czy nie chce przyjąć tą uchwałę. Po prostu najzwyczajniej  

w świecie, jako radni mamy prawo do tego, żeby pytać i to robimy. Rzeczy, których nie ma  

w materiałach, które mamy przed sobą też warto, żebyśmy wiedzieli. To znaczy ja powiem 

tak, ode mnie taki komentarz malutki, jestem zdziwiony tym, że te przychody są podobne  

w roku 2022 i w 2023, gdyż mieszkam przy drodze powiatowej i ilość reklam, która wisiała  

w ostatnim czasie z powodu kampanii była olbrzymia, ale być może tak to się zamyka i stąd 

dalej idące moje pytanie. Który z tych punktów stanowi największy procent przychodów,  

z tych 13 punktów? 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Mariusz Pasternak – To jest to pytanie czy jeszcze?  

 

Radny Zbigniew Duda – Uzupełniając za 2023 rok mamy 856 tysięcy przychodów, tak 

powiedział pan naczelnik, za 2022 - 934 czyli, dopełniając głosy, które słyszę z boku 

będziemy mieli tak jak pan naczelnik powiedział, podobne te przychody. Moje pytanie to 

właśnie, który z tych punktów, bo być może, to że wiszą jakieś banery na pasie drogowym,  

a najczęściej w środku jezdni, to jest tylko złudzenie, że one będą przynosić gro dochodów, 

ponieważ stawki za nie są takie jakie są, a mamy wyższe przychody z innych punktów.  

Z których tych punktów panie naczelniku? Dziękuję. 

 

Tomasz Mroczek Naczelnik Wydziału Infrastruktury i Rozwoju Powiatu – Tak, tu się  

z panem radnym zgodzę. Te reklamy faktycznie nie przynoszą przychodu jaki by się mogło 

wydawać, ponieważ stawka, która była przyjęta to było 2 zł za metr kwadratowy za jedną dobę, 

natomiast wszystkie banery szczególnie te wyborcze, które wisiały i te w ostatniej kampanii, 

na wszystkie te banery była wydana decyzja i tą kwotę można w bardzo łatwy sposób 

zweryfikować. Natomiast co do kwoty, która jest najwyższa to jest z punktu drugiego, ponieważ 

ta opłata za umieszczenie w pasie drogowym, to jest opłata stała, która jest płacona przez tych, 

którzy umieścili na trwale urządzenie obce przez okres tak naprawdę nieokreślony. Natomiast 

te wynikające z punktu pierwszego i z pozostałych to są opłaty, które są pobierane w momencie 
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kiedy jest złożony wniosek i kiedy jest określony termin. Natomiast te opłaty, też te kwoty się 

drastycznie zmniejszyły, ponieważ do 2019 roku infrastruktura telekomunikacyjna traktowana 

była tak samo jak każda inna. Natomiast w 2019 roku ustawodawca to postanowił zmienić  

i tutaj od tamtego roku obserwujemy wyraźny spadek, jeżeli chodzi o te przychody wynikające 

z realizacji robót w pasie drogowym, w przypadku infrastruktury telekomunikacyjnej nie 

zmieniły się poza jednym przypadkiem kwoty wynikające z decyzji wydanych wcześniej. 

Natomiast wracając tak jakby do pana pytania największe przychody mamy z punktu nr 2 i to 

są kwoty, które są stałe rok do roku, które wpływają, natomiast skutku też trudno ocenić, bo my 

nie wiemy jaki będzie potencjał inwestycyjny i ile tych inwestycji będzie realizowanych ale 

największy i stały to jest punkt numer dwa. 

 

Starosta Marzena Dębniak – Panie Przewodniczący. Państwo Radni. Ja cieszę się, że to 

wyraźnie powiedział naczelnik, że na wszystkie reklamy w pasie drogowym są wydawane 

decyzje. Proszę państwa proszę nawet nie sugerować, że ktoś sobie wiesza plakaty za 

darmo i to obojętnie w którym roku. Przynajmniej odkąd jestem Starostą pracownicy kontrolują 

to, to marne bo marne, ale to są nasze dochody, złotówka do złotówki, a też nie chcemy być  

o jakieś faworyzowanie posądzeni. To jest do sprawdzenia.  

 

Radny Piotr Maj – Panie Przewodniczący. Szanowni Państwo. W zasadzie już Pani Starosta 

rozwiała moje wątpliwości, bo miałem pytanie odnośnie tych reklam. Czy to jest monitowane, 

ale skoro już padła odpowiedź, także dziękuję, wycofuje się.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Mariusz Pasternak – Dziękuję bardzo. Ktoś z państwa  

w tym punkcie? Nie widzę. W związku z tym przystępujemy do głosowania projektu uchwały. 

Kto z państwa radnych jest za przyjęciem proponowanego projektu uchwały proszę podnieść 

rękę, wcisnąć przycisk. Kto jest przeciw proszę podnieść rękę, wcisnąć przycisk  

i kto wstrzymał się od głosu proszę podnieść rękę, wcisnąć przycisk. Stwierdzam, że uchwała 

została przyjęta jednogłośnie. Zamykam ten punkt. Przechodzę do kolejnego.  

 

Ad. 17. 

Przewodniczący Rady Powiatu Mariusz Pasternak – To jest do "Podjęcia uchwały  

w sprawie określenia zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania lub rozkładania na raty 

należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny przypadających powiatowi 

ostrowieckiemu lub jednostkom jemu podległym, a także warunków dopuszczalności pomocy 

publicznej". Projekt uchwały był przedmiotem posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów  

i bardzo proszę przewodniczącego komisji Dariusza Wierzbińskiego o przedstawienie 

stanowiska dotyczącego od razu projektów uchwał z punktu 17, 18, 19, 20 i 21.  

 

Radny Dariusz Wierzbiński Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Panie 

Przewodniczący. Pani Starosto. Wysoka Rado. Komisja Budżetu i Finansów w dniu  

16 listopada jednogłośnie przegłosowała wszystkie pozytywnie. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Mariusz Pasternak – Czy w sprawie projektu uchwały ktoś 

z państwa radnych chce zabrać głos? Nie widzę. W związku z tym przystępujemy do 
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głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem proponowanego projektu uchwały proszę 

podnieść rękę, wcisnąć przycisk. Kto jest przeciw proszę podnieść rękę, wcisnąć przyciski i kto 

wstrzymał się od głosu proszę podnieść rękę, wcisnąć przycisk. Stwierdzam, że uchwała została 

przyjęta jednogłośnie. Zamykam ten punkt. Przechodzę do kolejnego.  

 

Ad. 18. 

Przewodniczący Rady Powiatu Mariusz Pasternak – To jest do "Podjęcia uchwały  

w sprawie zmian w budżecie Powiatu Ostrowieckiego na 2023 rok". Stanowisko komisji już 

zostało państwu radnym przedstawione. Czy w sprawie projektu ktoś z państwa radnych chciał 

zabrać głos? To jest ten pierwotny. 

 

Radny Paweł Walesic – Panie Przewodniczący. Pani Starosto. Szanowni Państwo. Chciałem 

zapytać o punkt dotyczący remontu drogi powiatowej ulicy Mickiewicza, ponieważ tak, 

zadanie jest zaplanowane do realizacji na lata 2023-2024 i już liczne jak gdyby dyskusje na ten 

temat się toczą z uwagi na wiele prac prowadzonych drogowych w mieście. Czy znany jest już 

jakiś wstępny termin, kiedy to zadanie będzie realizowane? Jestem przekonany o tym, że na 

pewno będzie realizowane w taki sposób, żeby nie kolidowało z innymi, żebyśmy mieli jakąś 

przejezdność przynajmniej w mieście. Cieszą te inwestycje wszystkie, które są realizowane, bo 

one poprawiają jakość i bezpieczeństwo ruchu drogowego, ale jeżeli można taką informację 

bardzo proszę.  

 

Starosta Marzena Dębniak – Tak, proszę państwa jesteśmy po przetargu, po podpisaniu 

umowy. Ze względu na rozkopanie innych ulic przyjęliśmy tutaj zasadę, że czekamy jak będzie 

zrobiona ulica Sienkiewicza, wykonawca wkroczy nie wcześniej niż w kwietniu 

i obejmuje to również remont skrzyżowania, który będziemy chcieć mijanką zrobić. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Mariusz Pasternak – Dziękuję. Czy ktoś z państwa  

w tym punkcie, tych zmian budżetowych? Nie widzę. W związku z tym przystępujemy do 

głosowania projektu uchwały. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem proponowanego 

projektu uchwały proszę podnieść rękę, wcisnąć przycisk. Kto jest przeciw proszę podnieść 

rękę, wcisnąć przyciski i kto wstrzymał się od głosu proszę podnieść rękę, 

wcisnąć przycisk. Stwierdzam, że uchwała została przyjęta jednogłośnie. Zamykam ten punkt. 

Przechodzę do kolejnego. 

 

Ad. 19. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Mariusz Pasternak – To jest "Podjęcie uchwały  

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Ostrowieckiego na lata 2023 - 

2033". Stanowisko komisji już zostało państwa radnym przedstawione. Czy w sprawie projektu 

uchwały ktoś z państwa radnych chce zabrać głos? Nie widzę. W związku z tym przystępujemy 

do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem proponowanego projektu uchwały 

proszę podnieść rękę, wcisnąć przycisk. Kto jest przeciw proszę podnieść rękę, wcisnąć 

przycisk i kto wstrzymał się od głosu proszę podnieść rękę, wcisnąć przycisk. Stwierdzam, że 

uchwała została przyjęta jednogłośnie. Zamykam ten punkt. Przechodzę do kolejnego.  
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Ad. 20. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Mariusz Pasternak – To jest do "Podjęcia uchwały  

w sprawie zmian w budżecie Powiatu Ostrowieckiego na 2023 rok". Stanowisko komisji już 

zostało państwu radnym przedstawione. Czy w sprawie projektu uchwały ktoś  

z państwa radnych chce zabrać głos? Nie widzę. W związku z tym przystępujemy do 

głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem proponowanego projektu uchwały proszę 

podnieść rękę, wcisnąć przycisk. Kto jest przeciw proszę podnieść rękę, wcisnąć przycisk i kto 

wstrzymał się od głosu proszę podnieść rękę, wcisnąć przycisk. Stwierdzam, że uchwała została 

przyjęta jednogłośnie. Zamykam ten punkt. Przechodzę do kolejnego.  

 

Ad. 21. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Mariusz Pasternak – To jest do "Podjęcia uchwały  

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Ostrowieckiego na lata 

2023-2033". Stanowisko komisji już zostało państwu radnym przedstawione. Czy  

w sprawie projektu uchwały ktoś z państwa radnych chce zabrać głos? Nie widzę.  

W związku z tym przystępujemy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem 

proponowanego projektu uchwały proszę podnieść rękę, wcisnąć przycisk. Kto jest przeciw 

proszę podnieść rękę, wcisnąć przycisk i kto wstrzymał się od głosu proszę podnieść rękę, 

wcisnąć przycisk. Stwierdzam, że uchwała została przyjęta jednogłośnie. Zamykam ten punkt. 

Przechodzę do kolejnego. 

  

Ad. 22. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Mariusz Pasternak – To jest do "Informacji o stanie realizacji 

zadań oświatowej Powiatu Ostrowieckiego w roku szkolnym 2022/2023. Powyższa informacja 

została udostępniona dla państwa radnych w systemie posiedzenia.pl w module dokumenty. 

Informacja ta była też przedmiotem posiedzenia Komisji Oświaty i Kultury Rady Powiatu 

Ostrowieckiego. Proszę Przewodniczącego Komisji Oświaty i Kultury pana Dariusza 

Czupryńskiego o przedstawienie stanowiska komisji dotyczącego tej informacji. 

 

Radny Dariusz Czupryński Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Komisja Oświaty 

i Kultury zapoznała się z informacją. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Mariusz Pasternak – Dziękuję bardzo. Czy w sprawie 

informacji o stanie realizacji zadań oświatowych Powiatu Ostrowieckiego ktoś z państwa chce 

zabrać głos? Nie widzę. W związku z tym zamykam ten punkt. Przechodzę do kolejnego.  

 

Ad. 23. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Mariusz Pasternak – To jest do sprawozdania z prac Zarządu 

Powiatu Ostrowieckiego nr 04/2023/6. Sprawozdanie zostało udostępnione dla państwa  
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w systemie posiedzenia.pl w module dokumenty. Czy co do treści sprawozdania są jakieś 

pytania lub uwagi? 

 

Radny Paweł Walesic – Panie Przewodniczący. Pani Starosto. Mam kilka pytań, ponieważ ten 

materiał jest dosyć obszerny, sesji mieliśmy, że tak powiem więcej nadzwyczajnych, natomiast 

analizując jak gdyby to sprawozdanie, które państwo przedstawiliście jest kilka spraw, które 

prosiłbym o przybliżenie, o jakieś wyjaśnienia bardziej szczegółowe. Pierwsza kwestia to 

pojawił się taki materiał we wrześniu 2023, 26 września dokładnie, na posiedzeniu zarządu, 

dotyczący promocji Muzeum Historyczno-Archeologicznego w 2024-2025 roku. Prosiłbym 

ewentualnie o jakieś krótkie tylko przybliżenie, czy jest to jakiś taki zarys, bo to jest 2024-2025, 

więc rozumiem, że jakiś materiał taki gdzieś bardziej dalekosiężny, do czego tutaj jakieś 

przygotowania zmierzają? To jest jedna rzecz. Druga kwestia to kwestia wniosku też z 26 

września w sprawie uchwalenia regulaminu organizacyjnego Starostwa Powiatowego. 

Prosiłbym o kilka słów wyjaśnienia, jaki cel zmian, jakie zmiany generalnie w regulaminie 

organizacyjnym, również tutaj się pojawiają i czemu to ma służyć i jakie tutaj są 

uwarunkowania? Następnie chciałbym zapytać i wyrazić swoje zdziwienie takimi działaniami, 

które miały miejsce na zarządzie 28 września, a dotyczą one drodzy państwo przeznaczenia 

kwoty na promocję poprzez sport. Wielokrotnie o tym mówiliśmy, Pani Starosta również 

deklarowała, że będzie to inaczej zrobione, że nie będą to pojedyncze tego typu działania 

wspierające poszczególne dyscypliny, tylko spróbujecie państwo to jakoś skorelować, żeby 

wszyscy mieli równy dostęp, natomiast dalej państwo robicie, takie same działania 

podejmujecie. Przeznaczenie 25 tysięcy na jedną dyscyplinę, na piłkę ręczną w tym wypadku 

na pierwszą ligę, do której nie mam absolutnie żadnych zastrzeżeń, bo to są i dobre wyniki  

i działania, że tak powiem sportowców, którzy się angażują, ale 25 tysięcy drodzy państwo  

w skali środków, które są przeznaczane na "Promocję poprzez Sport" budzi moje zdziwienie. 

Myślę, że środowisko sportowe powinno być tym co najmniej oburzone. Dziękuję jednocześnie 

koledze Łukaszowi Dybcowi, który się wyłączył z tego typu podejmowania decyzji. 

Rozumiem, że względy właśnie te, ponieważ rozumiem również działania środowiska 

sportowego, były pewnie podstawą tego, że nie chciał w ogóle nad tym projektem głosować. 

Jednak państwo przegłosowaliście 25 tysięcy, innych traktując tak a nie inaczej. Rozumiem, że 

jeżeli będziemy szli w kierunku strategii sportowej, to jak państwo taki macie pomysł na to, to 

gratuluję i myślę, że środowisko sportowe to oceni. I jeszcze jedna kwestia, to proszę państwa 

w 28 czerwca pojawił się wniosek z informacją o realizacji programu naprawczego szpitala. 

Jest tam mowa o Zakładzie Opieki Zdrowotnej. Chciałem zapytać czy to jest lapsus, czy mamy 

dwa szpitale w tym momencie? Wielospecjalistyczny, który funkcjonuje, czy też Zespół Opieki 

Zdrowotnej w Ostrowcu? Dziękuję. 

 

Starosta Marzena Dębniak – O ile zdążyłam zanotować. Jeżeli chodzi o promocję przez sport, 

to owszem promujemy się tam, gdzie nas chcą, po pierwsze. Po drugie o przyczynę wyłączenia 

się pana radnego Dybca to uważam, że sam powie, to po drugie. Po trzecie promocja była przez 

piłkę nożną, teraz jest promocja przez piłkę ręczną i to pierwszo ligowej drużyny. Żeby 

otrzymać określone środki, to się podpisuję umowę, która nakłada określone zobowiązania na 

klub, pomijam banery koszulki et cetera promocje powiatu, nie wszystkie kluby są tym 

zainteresowane. My sukcesywnie, jak się trochę poprawia sytuacja powiatu co roku 
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zwiększamy środki na promocję przez sport. Tak, dlatego mówię wyraźnie, promuje się tych, 

którzy chcą, bo muszą spełnić określone środki, to po pierwsze, a inne kluby się nawet nie 

zwróciły. Owszem, proszę państwa promocja przez sport, to jest również umożliwianie, pomoc 

wyjazdowa zawodnikom poszczególnych czasami grup, stowarzyszeniom, to jest Szkoła 

Mistrzostwa Sportowego, gdzie przy Szkole Mistrzostwa Sportowego waterpolistom 

pomagaliśmy i to jest niejednokrotnie, więc nie możemy też nawet powiedzieć, że 775 tysięcy 

to jest wszystko, bo w rzeczywistości ta kwota jest dużo wyższa. To na przykład budowa 

również stadionu lekkoatletycznego, gdzie powiat ze swojej strony musi dołożyć ponad  

2 miliony złotych, a jednocześnie mam nadzieję, że państwo też sobie zdajecie sprawę, że ten 

stadion wejdzie w utrzymanie i ma on służyć młodzieży z całego miasta, z całego powiatu, ale 

on się sam nie utrzyma, chyba każdy ma tutaj jasność. Więc gdyby policzyć wszystkie środki, 

które idą na sport to są duże, ale konkretnie na pana pytanie – kto chciał to dostał, kto był 

zainteresowany i gotowy spełnić warunki. Kwestia wyłączenia pana radnego Dybca, to może 

oddam głos, żebyśmy, no sugeruje pan, że nie zgadzał się z tym. Ja tak to zrozumiałam. Jak pan 

ma odczucia. Dobrze. Jeżeli chodzi o promocję na lata 2024-2025 przez muzeum, to proponuję, 

mogę panu przesłać cały program, który został złożony z jednego powodu tego jest dużo, ale 

to jest kwestia wychodzenia na zewnątrz oczywiście, ona cały czas trwa. Tam jest pokazanie 

określonych działań, jak państwo zresztą obserwujecie muzeum to tych imprez, które są 

jednocześnie też pokazywane w Polsce, to jest naprawdę dużo. To są wzrosty również 

zwiedzających, ale to też wszystko musi mieć swojej granice, bo Krzemionek nie można 

zadeptać, ale jak chce pan szczegóły to taki program został złożony. Co dalej? Tak, taka zmiana 

została zrobiona. Regulamin przyjmuje Zarząd Powiatu. Zmiana polega na utworzeniu referatu 

komunikacji społecznej i z przyjęciem jednego pracownika, ale to jest związane ze sprawami 

kadrowymi jednego pracownika, może na tyle to powiem. Następne? ZOZ? To 

prawdopodobnie podejrzewam, że to po prostu lapsus się wkradł, pomyłka.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Mariusz Pasternak – Naczelnik bardzo proszę. 

 

Mariusz Łata Naczelnik Wydziału Edukacji, Zdrowia i Spraw Społecznych – Szanowni 

Państwo. Z tego, co ja zrozumiałem tutaj intencje, które zauważył pan radny Paweł Walesic to 

dotyczyło programu naprawczego ZOZ-u. Ten program naprawczy dla ZOZ-u został przyjęty, 

gdy ten szpital nazywał się ZOZ-em i dlatego ta nazwa tego programu naprawczego dotyczy 

właśnie tego, poprzedniej nazwy. Dziękuję. 

 

Starosta Marzena Dębniak – Patrząc na wyniki szpitala to teraz powinien być program na 

Wielospecjalistyczny, bo już by go nie było. Patrząc natomiast do tyłu, to ZOZ, także do 

wyboru do koloru. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Mariusz Pasternak – To był taki dokument wtedy przyjęty. 

 

Starosta Marzena Dębniak – Tak on był przyjęty, jak pamiętajcie państwo program 

naprawczy ZOZ-u. 
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Przewodniczący Rady Powiatu Mariusz Pasternak – Nie było zmiany nazwy. Czy ktoś  

z państwa w tym punkcie jeszcze? 

 

Radny Łukasz Dybiec – Szanowni Państwo. Panie Przewodniczący. Pani Starosto. Szanowni 

Państwo. My w Zarządzie jeśli chodzi o sprawy sportowe działamy zgodnie  

z planem, który sobie ustaliliśmy na początku kadencji. Jak wszyscy pamiętacie,  

w pierwszym roku nie było mowy o żadnych środkach, które mogłyby być zabezpieczone na 

promocję poprzez sport, bo tych środków nie było, była dramatyczna sytuacja w wielu 

obszarach. Co roku systematycznie otwieramy się na nowe dyscypliny i widać to po 

zabezpieczonych środkach w budżecie, sukcesywnie te środki są większe. W przyszłym roku 

też będą większe i powiem tak, mamy bardzo dobrze zdiagnozowaną sytuację sportu  

w naszym mieście. Chcę powiedzieć, że jeśli chodzi o rywalizację dzieci i młodzieży 

i system sportu młodzieżowego, to nasz powiat wypadł w województwie świętokrzyskim 

znowu bardzo dobrze. Możemy tutaj się porównywać z takimi miastami jak Starachowice 

i Skarżysko, gdzie zdeklasowaliśmy kolegów i samorządy i sportowców z tamtego regionu. 

Powiem tak, klub sportowy KSZO Ostrowiec Świętokrzyski znowu zajmie pierwsze miejsce. 

Utrzymujemy wysoki poziom w wielu dyscyplinach. Zwróćcie uwagę szanowni państwo, że 

jeśli rozpatrujemy sport, jako sport w naszym powiecie i w innych powiatach podobnych, to 

my mamy ten przekrój bardzo duży. W Skarżysku i w Starachowicach, w Starachowicach 

mamy drużynę piłki nożnej, a sport młodzieżowy no nie chciałbym tutaj mówić, no ale trzeba 

to powiedzieć leży i wyniki są bardzo mizerne. W Skarżysku no cóż muszę też tak powiedzieć. 

My jako tutaj Powiat Ostrowiecki, przede wszystkim gmina Ostrowiec możemy się szczycić 

bardzo wysokimi wynikami sportowymi i sukcesami naszych sportowców. Co zrobiliśmy już 

w tym kierunku? Szanowni państwo, w przyszłym roku, już praktycznie została zlecona 

strategia sportu, o której dyskutowaliśmy tutaj bardzo merytorycznie z panem radnym Pawłem 

Walesicem, ona praktycznie została zlecona. W przyszłym roku nasi sportowcy będą mogli  

z ramienia gminy korzystać ze stypendiów sportowych. To zostało wrócone, myślę że to jest 

bardzo dobry kierunek i bardzo dobre praktyki, do których tutaj wróciliśmy. Jeśli chodzi  

o finansowanie sportu to tak, jak powiedziałem, usystematyzuje to strategia. Ona będzie przede 

wszystkim, no bo gmina Ostrowiec jest tutaj taką lwią częścią, taką macierzą naszych 

sportowców, bo pozostałe gminy no w mniejszym stopniu uczestniczą w tym życiu sportowym, 

tam jest mniej zarejestrowanych klubów i w przyszłym roku na pewno ta strategia będzie 

określona, jak będziemy mieli już stadion, powstają nowe klasy w szkole Mistrzostwa 

Sportowego co bardzo cieszy, otwieramy się oczywiście na nowe dyscypliny i tak jak państwo 

widzicie, co roku tą ofertę i ten wachlarz wsparcia utrzymujemy i dodajemy nowe dyscypliny.  

A wyłączyłem się dlatego, bo to najbardziej chyba wszystkich interesuje, dlatego że zasiadam 

w klubie sportowym KSZO Ostrowiec Świętokrzyski i po prostu z racji tego musiałem się 

wyłączyć, sam chciałem się wyłączyć, a żeby nie było żadnych wątpliwości. Dziękuję. 

 

Radna Agnieszka Rogalińska – Panie Przewodniczący. Wysoka Rado. Pani Starosto. 

Ja chciałam też nadmienić, że przed chwilą, nie tak dawno kilkanaście minut temu 

rozmawialiśmy na temat środków dla organizacji pozarządowych i chciałam zwrócić również 

uwagę, że w tym punkcie, w tych środkach, tych 20% z 70 tysięcy w roku bieżącym również 
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zwracały się Stowarzyszenia, które zajmują się sportem i też promowały poprzez sport Powiat 

Ostrowiecki. Bardzo serdecznie dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Mariusz Pasternak – Dziękuję bardzo. Nie ma już chętnych 

do zabrania głosu. W takim razie zamykam ten punkt. Przechodzę do kolejnego. 

 

 

Ad. 24. 

Przewodniczący Rady Powiatu Mariusz Pasternak – To jest do "Informacji 

Przewodniczącego Rady Powiatu Ostrowieckiego o złożonych interpelacjach  

i zapytaniach". Do Przewodniczącego Rady w okresie między sesjami to jest od 1 lipca 2023 

roku do 17 listopada 2023 roku wpłynęło 37 interpelacji, wniosków i zapytań na piśmie od 

radnych. Radny Robert Rogala 10 interpelacji i wniosków. Paweł Radny Walesic  

16 wniosków, zapytań i interpelacji. Radny Mariusz Pasternak 4 wnioski. Radny Jarosław Piotr 

Kopański 4 wnioski i zapytania. Radna Małgorzata Sobieraj 3 wnioski i zapytania. Zamykam 

ten punkt. Przechodzę do kolejnego.  

 

 

Ad. 25. 

Przewodniczący Rady Powiatu Mariusz Pasternak – To jest "Sprawy różne" i oddaję głos 

Wiceprzewodniczącej pani Małgorzacie Bień. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Bień – Chciałam przekazać państwu, że 

informacja z przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych radnych Rady Powiatu 

Ostrowieckiego za 2022 rok dokonana przez Przewodniczącego Rady oraz analizy oświadczeń 

majątkowych członków Zarządu Powiatu Ostrowieckiego, kierowników jednostek podległych 

i pracowników Starostwa za 2022 rok dokonana przez Starostę Ostrowieckiego została 

przekazana do wiadomości radnym w dniu 31 października tego roku drogą elektroniczną na 

służbowe skrzynki mailowe. Informacje z przeprowadzenia analizy oświadczeń majątkowych 

za 2022 rok znajdują się do wglądu w biurze rady oraz są udostępnione dla państwa w systemie 

posiedzenia.pl module dokumenty. Jednocześnie chciałam przekazać państwu, iż zgodnie  

z artykułem 238 ustawy o finansach publicznych Zarząd Powiatu Ostrowieckiego w dniu  

15 listopada 2023 roku przedłożył Przewodniczącemu Rady projekt budżetu Powiatu 

Ostrowieckiego na 2024 rok oraz projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2024-2033. 

Materiały te dziś otrzymali również państwo radni. Przypominam, że zgodnie z uchwałą w 

sprawie ustalenia trybu pracy nad projektem uchwały budżetowej do 15 grudnia odbędą się 

posiedzenia wszystkich komisji stałych w celu wypracowania opinii do projektu uchwały 

budżetowej. O terminach posiedzeń komisji zostają państwo radni poinformowani. Ponadto 

zgodnie z artykułem 250 ustęp 10, ustęp 11 ustawy z dnia 20 lipca 2017 roku Prawo Wodne do 

biura rady wpłynęły sprawozdania z działań podejmowanych w roku 2022. Jest to 

sprawozdanie Nadzoru Wodnego w Starachowicach z działań podejmowanych na obszarach 

powiatów: starachowickiego, ostrowieckiego, kieleckiego i skarżyskiego. Sprawozdanie 

Nadzoru Wodnego w Lipsku z działań podejmowanych na obszarach powiatów lipskiego, 

opolskiego, ostrowieckiego i opatowskiego. Sprawozdanie Nadzoru Wodnego w Ostrowcu 
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Świętokrzyskim z działań podejmowanych na obszarach powiatów ostrowieckiego, 

opatowskiego, lipskiego i starachowickiego i sprawozdanie Nadzoru Wodnego w Sandomierzu 

z działań podejmowanych na obszarach powiatów Kraśnik, Stalowa Wola, Tarnobrzeg, Mielec, 

Sandomierz, Opatów, Staszów, Kielce, Ostrowiec Świętokrzyski. Informacje te znajdują się do 

wglądu dla państwa w biurze rady. Dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Mariusz Pasternak – Czy ktoś z państwa radnych w tym 

punkcie?  

 

Radny Dariusz Wierzbiński – Panie Przewodniczący. Pani Starosto. Wysoka Rado. Ja mam 

pytanie do pana naczelnika Mroczka. Na początku września zgłaszałem, może nie dotyczy to 

powiatu, ale jesteśmy też zainteresowani, jeśli chodzi o drogę, droga starodroże jest zamknięta 

i korzystamy z drogi przez Boksyckę. Tam były znaki, zostało część usuniętych, a nie wszystko 

tam zostało jeszcze pousuwane i droga ta stwarza niebezpieczeństwo, to co leży na pasie 

drogowym. Także chciałbym się dowiedzieć, co pan naczelnik ma do powiedzenia na ten temat.  

 

Tomasz Mroczek Naczelnik Wydziału Infrastruktury i Rozwoju Powiatu – Panie 

Przewodniczący. Pani Starosto. Szanowni Państwo. Interwencja, z którą się pan do mnie 

zwrócił dotyczy drogi gminnej, ponieważ łącznik między starodożem drogi krajowej nr 9,  

a drogą powiatową w kierunku relacji Ostrowiec Świętokrzyski - Kunów, stanowi drogę 

gminną. Natomiast to nie chodzi o oznakowanie, tylko chodzi o elementy, które zostały 

umieszczone przez właścicieli nieruchomości w pasie drogowym, bądź też w działkach 

prywatnych. Ja nie potrafię tego ocenić, bo trudno to ocenić w przypadku dróg powiatowych, 

ponieważ ja nie mam służb geodezyjnych, nie zajmuję się na co dzień wskazywaniem granic 

pasa drogowego, ani wskazywaniem granic między pasem drogowym, a działkami sąsiednimi, 

a tym bardziej w przypadku dróg gminnych. I tak jak panu radnemu wyjaśniałem, podjąłem 

interwencję najpierw telefoniczną, rozmawiałem z pracownikami Urzędu Gminy w Kunowie, 

którzy mnie poinformowali, że znają problem, że wielokrotnie interweniowali, natomiast te 

interwencje nie zawsze przynoszą skutek, ponieważ mieszkańcy twierdzą, że te elementy są 

umieszczone nie w pasie drogowym drogi gminnej, przypomnę nie powiatowej, tylko  

w działkach prywatnych. Kolejną rzeczą, którą wykonałem zwróciłem się pisemnie do gminy 

Kunów z prośbą o interwencję w tej sprawie. Nie uzyskałem odpowiedzi pisemnej, uzyskałem 

odpowiedź ustną. Też nie czułem się, to znaczy nie jestem organem reprezentując zarządcę 

drogi, który może nakazywać innemu zarządcy drogi, w tym przypadku drogi gminnej, do 

podejmowania określonych działań tym bardziej, że to może dotyczyć działek prywatnych. 

Więc to, co wykonałem, to przeprowadziłem rozmowę z pracownikami, którzy są 

odpowiedzialni za inwestycje w gminie Kunów i w tej sprawie zostało skierowane pismo. 

Natomiast nie czuję się w żaden sposób odpowiedzialny za to, co jest umieszczane w pasach 

drogowych dróg gminnych.  

 

Radny Paweł Walesic – Panie Przewodniczący. Pani Starosto. Szanowni Państwo. Chciałbym 

trzy sprawy. Pierwsza kwestia to kwestia drogi od ulicy Długiej do Boksycki, takiego łącznika, 

o którym ja już wcześniej tam wspominałem, prosiłem o interwencję w tym względzie dlatego, 

że zasłonięty tam były znak ustąp pierwszeństwa przejazdu i zalewane i niszczony odcinek 
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drogi przy tym zakręcie właśnie włączającym się w ulicę naszą powiatową. Otrzymałem wtedy 

takie zapewnienie, że po jakimś tam czasie, jak zostanie to bliżej zdiagnozowane zobaczymy, 

jakie są możliwości włączenia do istniejącego odwodnienia w tej naszej drodze powiatowej. 

Częściowo jakby został odsłonięty znak ustąp pierwszeństwa przejazdu, ale po jakimś okresie 

czasu, ponieważ tam rosną sosny przy ogrodzeniu, zasłania dalej. Ten znak jest dalej zasłonięty, 

więc to stwarza zagrożenie pod kątem BRD, a kwestia dalej zalegającej wody, szczególnie po 

tych opadach, które w tej chwili mamy i za chwilę będą pewnie warunki się pogarszały, będzie 

stwarzała dalej to zagrożenie, nie mówiąc o tym, że będzie niszczona nawierzchnia tej jezdni  

i w warunkach zimowych będzie to powodowało również miejsce tafli takiej lodowej, która 

będzie bardzo niebezpieczna na tym zakręcie i włączenie się do ruchu w drogę powiatową. 

Druga kwestia to kwestia również związana z zbliżającym się okresem zimowym. Proszę  

o krótką informację, czy jesteśmy przygotowani już do tych warunków zimowych i zwrócenie 

również uwagi na osoby te bezdomne, które jak co roku wymagają zaopiekowania w takim 

okresie. I trzecia kwestia to kwestia nawiązująca trochę też do tej strategii, o której była tutaj 

mowa. To kwestia, która też spędza sen z powiek, to kwestia poradni sportowej. Też proszę  

o wzięcie pod uwagę tego elementu i zastanowienie się nad tym po raz kolejny apeluję o to, bo 

środowisko sportowe tego oczekuje. Dziękuję.  

 

Starosta Marzena Dębniak – Panie Przewodniczący chciałam zwrócić, że my nie jesteśmy  

w interpelacjach i zapytaniach, a w większości tak państwo mówicie, ale ja odpowiem szybko. 

Jesteśmy przygotowani do zimy. Ja chcę, nie ma akurat Pana Starosty, który bezpośrednio 

nadzoruje, ale pochwali całą naszą bazę, jak państwo wiecie, zresztą wyrażaliście zgody na 

przesunięcie środków finansowych. Baza jest uzbrojona, też przygotowana do zimy. Jak 

państwo również wiecie, część dróg powiatowych odśnieża miasto, część idzie przetargami,  

a część własnymi środkami, to jest pługa piaskarkami, które kupiliśmy. Także do zimy jesteśmy 

przygotowani, można sobie tylko życzyć, żeby tej zimy nie było, to wówczas są koszty niższe. 

Tutaj proszę o doprecyzowanie, gdzieś na piśmie, bo ja same interpelacje słyszę. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Mariusz Pasternak – Nie chciałem już jakby przypominać 

tego, bo to różnie jest odbierane, natomiast tak, jak mówiliśmy w sprawach różnych tematy 

jakby ważne w danej chwili, czyli coś się zadziało, no temat zimowy potraktowałem, jako temat 

tutaj ważny, że tak powiem. Czy jeszcze w tym punkcie ktoś z państwa?  

 

Radny Mirosław Rogoziński – Panie Przewodniczący. Pani Starosto. Wysoka Rado. Szanowni 

Państwo. Tutaj na sesji Rady Miejskiej Gminy Ćmielów miałem to często poruszone przez 

mieszkańców, szczególnie przez sołtysa, przy drodze powiatowej w miejscowości Podgrodzie, 

tam z grąby wyrastają w ogóle drzewa, które zwisają nad terenem jezdni i tak, jak mówię zbliża 

się zima, prosiłbym żeby tutaj zainterweniować, żeby tutaj usunąć te drzewa zalegające, które 

pochylone są w kierunku jezdni i stwarzają niebezpieczeństwo. Dziękuję. Niby nie czuję się 

jakby, żeby odpowiedzieć, natomiast tam bardzo szeroko dosyć zostało ostatnio przecięte, cały 

dojazd do Podgrodzia i nawet na Borownię, Smyków. Mocno z tego, co wiem będzie jeszcze 

tam może ta wzwyżka do usunięcia tych kilku drzew, które są nad jezdnią.  
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Grzegorz Stawiarski mieszkaniec Powiatu Ostrowieckiego – Panie Przewodniczący. Pani 

Starosto. Szanowni Państwo Radni. Przyszedłem tutaj po to dzisiaj, a ponieważ uważam, że 

jesteśmy zbyt słabo zorganizowani jako społeczeństwo Powiatu Ostrowieckiego, jego 

poszczególnych gmin, ale też zbyt słabo organizowani przez organa czyli Zarząd Powiatu, Radę 

Powiatu, rady poszczególnych gmin w kwestii komunikacji Ostrowca Świętokrzyskiego, 

Powiatu Ostrowieckiego z układem komunikacyjnym naszego kraju. Zanim powiem dalej, 

krótko jaka jest obecnie sytuacja. Pani Starosta wie, ponieważ widziałem jak uczestniczyła w 

spotkaniu z mieszkańcami Chmielowa, którzy są szczególnie dotknięci mającą nastąpić 

budową obwodnicy Ostrowca, ponieważ tam się chce zafundować ludziom rozcięcie tej 

miejscowości na pół, wywłaszczanie i tak dalej  i tak dalej. A jeszcze nie tak dawno udzielało 

się im pozwolenia na budowę. I teraz sytuacja jest taka, że zarząd dróg z Kielc obecnie, jakiś 

czas temu rozstrzygnął konkurs na przygotowanie dokumentacji na tak zwaną dużą obwodnicę 

Ostrowca. Czemu to się nazywa duża obwodnica, to ja pojęcia nie mam, ale dobrze. I teraz tak, 

ktoś tam wygrał ten konkurs, realizowany jest projekt, zupełnie nie wiem po co, ponieważ to 

nie jest tak, jak to było przedstawiane przed wyborami parlamentarnymi, że oto zapadła decyzja 

o budowie takiej obwodnicy. Absolutnie nie i mówię to z pełną odpowiedzialnością. Są 

pieniądze li tylko i wyłącznie na wykonanie tego projektu drogi, której nikt nie chce, drogi 

która nie przynosi żadnych korzyści temu powiatowi, która nie komunikuje tego miasta  

i powiatu z drogami Polski i w zasadzie po co ten projekt? Ja mówię to z pełną 

odpowiedzialnością. Nie jest łatwo, ale można znaleźć na stronach rządowych dokumenty, 

ustawy, uchwały przepraszam Rządu Rzeczypospolitej, w tej chwili jeszcze kierowanego przez 

pana premiera Mateusza Morawieckiego, gdzie zapadają konkretne decyzje. Na przełomie roku 

2022/2023 rząd głosował na posiedzeniu program Budowy Dróg Krajowych i Autostrad na lata 

2023 - 2030 z opcją do 2035 i te dokumenty są zamieszczone na stronach rządowych, nie jest 

łatwo, ale można dotrzeć. I tam nie ma nic o finansowaniu tak zwanej dużej obwodnicy 

Ostrowca. Owszem znajduje się co najwyżej na liście rezerwowej. Więc pytanie jest moje takie 

po co jest ten projekt? I co dalej z tą drogą? Bo ja uważam, niedawno słyszałem opinie ludzi, 

którzy zatrudniają innych ludzi, przedsiębiorców i oni powiedzieli wyraźnie, że w Ostrowcu, 

w powiecie jest dwa problemy jeśli chodzi  o działalność. Brak ludzi do pracy, to jest w całym 

kraju, oraz brak dostępu do układu komunikacyjnego Polski. Nie mówię brak obwodnicy 

celowo, tylko brak dostępu do tego układu. To nie jest moje zdanie, to jest zdanie 

przedsiębiorców. I teraz wiem, że w najbliższych dniach, do końca tego miesiąca będzie 

spotkanie w Chmielowie z przedstawicielami generalnej dyrekcji mówiąc w skrócie, wreszcie, 

ponieważ sposób komunikowania się tej instytucji z mieszkańcami to jest proszę państwa 

odrębny temat, nie jest to państwa kompetencja, natomiast jest to przez kogoś zarządzane, tu 

część sali jest reprezentowana. Więc będzie takie spotkanie myślę, że ktoś z państwa powinien 

tam się pojawić. Dalej będą spotkania na terenie miasta, co zrobić, żeby po prostu zablokować 

budowę tej nieszczęsnej małej obwodnicy, bo to jest tam do niczego niepotrzebne, zresztą tego 

nie będzie. Przepraszam dłużej, dłużej, tej tak zwanej dużej, dużej panie radny, dużej 

obwodnicy dwupasmowej, dużej obwodnicy, która zostawi nasze miasto tak jak Iłża. 

Przepraszam, dwa pasy mam na myśli, jeden pas w jedną stronę, drugi w drugą, na pewno nie 

chodzi o cztery pasy tak, jak o cztery pasy w układzie drogi S prawda. W Starachowicach jest 

robiona teraz czteropasmowa droga, w bardzo podobnej gospodarczo Stalowej Woli mają już 

łącznik do drogi ekspresowej S19, łącznik wybudowano 12 km drogi w układzie 
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czteropasmowym, a w najbliższych latach będzie budowana droga S74 tam z Kielc, Opatów, 

Tarnobrzeg i tak dalej. To jedno miasto hutnicze może mieć dwie drogi ekspresowe, a drugie 

ani jednej proszę państwa? Ja nie pytam tutaj może nawet Pani Starosty, tylko bardziej tutaj 

państwa po mojej prawej ręce, bo no jakby nie patrzeć w dalszym ciągu władze w Polsce 

sprawuje państwa opcja polityczna i jest taki rząd. I teraz moja nadzieja na przyszłość jest taka, 

bo ja wysłuchałem dzisiejszych obrad, pierwszy raz uczestniczę, myślę spokojnych obrad. 

Owszem tu były jakieś przytyki takie między państwem, każdy chce się jakoś tam 

zaprezentować, ale sesja przebiegała uważam, zresztą po wynikach głosowań, dość spokojnie. 

Myślę też, że w taki sposób powinniśmy się zająć kwestią włączenia Ostrowca do układu 

komunikacyjnego Rzeczypospolitej Polskiej. Bo proszę państwa, jeżeli to nie nastąpi, to 

polecam państwu ciągle jeszcze aktualny dokument, możecie sobie państwo zapisać, to 

opracowała Polska Akademia Nauk, to się nazywa "Delimitacja średnich miast w Polsce"  

i Ostrowiec Świętokrzyski jest w czubie, tam chyba w pierwszej piątce i przewidywania są 

takie i one się realizują, jak widzimy po danych z Urzędu Stanu Cywilnego, że rok 2035 to jest 

grubo już poniżej 50 tysięcy mieszkańców Ostrowca, poniżej 100 tysięcy powiatu2, a rok 2050 

to jest poniżej 30 tysięcy. Takie są perspektywy, jeżeli nie będziemy, to znaczy jeżeli my nie 

będziemy działać, organizować się, a jeżeli z drugiej strony państwo nam nie pomoże, bo trzeba 

sobie powiedzieć uczciwie, ostatnie 8 lat, co ja tutaj widziałem, jeżeli obserwowałem transmisję 

w internecie, to były jakieś takie dziwne historie się coraz dzieją w samorządzie, że oto najpierw 

obcięto finansowanie poprzez CIT i tak dalej, udziały  w podatkach, a potem zaproponowano 

jakieś takie granty, dofinansowania i tak dalej. Nie za bardzo tutaj państwo też wiecie, jakie są 

kryteria tego prawda, więc to się kończy mam nadzieję. Nadchodzi nowa władza, są tak, jak 

pan nieobecny już poseł Kryj powiedział, jego rola będzie już inna, występować będzie  

w innej roli, ale są inni posłowie, na których oddawaliśmy tutaj głosy. Nie chcę już wymieniać 

tu z nazwiska, nie jest obecny, ale jeden z posłów mówił otwarciu czteropasmowej drogi. Druga 

z pań posłanek, byłem osobiście na spotkaniu z mieszkańcami, była bardzo dobrze 

zorientowana w temacie. Teraz ci państwo będą funkcjonowali w układzie rządowym, już nie 

opozycyjnym i myślę, że powinniśmy zrobić wszystko i już zacząć w tej kończącej się kadencji. 

Ja oczywiście nie mówię, że nie było robione do tej pory nic, żeby było jasne, bo państwo cały 

czas, że tak powiem macie w jakiś sposób rękę na pulsie, ale doświadczenia i efekty i to co 

zaproponował nam rząd no pokazują, że te działania są jeszcze niezbyt wystarczające. A to jest 

proszę państwa być albo nie być może to za dużo powiedziane, a może nie, tego powiatu i tego 

miasta i poszczególnych gmin. Dziękuję państwu.  

 

Starosta Marzena Dębniak – Panie Przewodniczący. Państwo Radni. Ja rozumiem, że pana 

wystąpienie jest swego rodzaju apelem i ja pod tym apelem podpisuję się dwoma rękami. 

Byłam w Chmielowie i nie cofam żadnego słowa, które tam padło. Po prostu mieszkańcom 

zrobiono krzywdę. Ja wtedy na tym zebraniu też mówiłam, co należy zrobić i co należy zmienić. 

Też czekamy na nowe finansowanie w sposób przejrzysty. Mówił pan o Stalowej Woli,  

12 kilometrów - 280 milionów w jednej transzy dostaje Stalowa Wola, a ile dostawały 

Starachowice. Pamiętajcie państwo takie słynne 7 dróg i jedyny powiat, który dostał zero i to 

od razu było szyte bardzo grubymi nićmi, bo z tego programu proszę państwa my już będziemy 

realizować czwartą drogę, bo wnioski były wszystkie dobrze napisane. Z przyczyn, których 

możemy się domyśleć dostaliśmy zero, ale ponieważ, ci którzy dostali bardzo dużo nie byli  
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w stanie zrobić wszystkiego, bo dostali więcej niż chcieli, ceny również poszły w dół, więc 

czwartą drogę za chwilę będziemy realizować. Podział środków mogę się tylko domyśleć. To 

co pan mówi o Ostrowcu, o powiecie, gdzie my wszyscy powinniśmy wspólnie zabiegać  

o czteropasmówkę, bo to, to jest taka podrzędna droga, która faktycznie ludziom tylko 

przyniesie zmartwień, stracą swoje nieruchomości i tak naprawdę ona nic nie rozwiąże. Jest to 

temat, którym trzeba zaszczepić radnych, posłów i senatorów nowej kadencji. Ja wtedy dosyć 

wyraźnie mówiłam na zebraniu, co należy robić, aż wie pan sprawdziłam wyniki, to tylko do 

części dotarło. Dziękuję bardzo. 

 

Radny Dariusz Czupryński – Ja również popieram, jeżeli to jest apel jak najbardziej do 

naszych parlamentarzystów, aby wreszcie drogę krajową nr 9 od Radomia, aż do samej granicy 

państwa uwzględnić, żeby to nie była droga podrzędna, bo są inne, które są mniej znaczące 

strategicznie i są w lepszym stanie. Są czteropasmowe, a my nadal mamy wiejską drogę, która 

wiedzie nas w Bieszczady. To jest główny szlak komunikacyjny na Rzeszów, łączący autostradę 

A4, gdzie można świetnie się skomunikować i uważam, że od Radomia, od Warszawy wręcz 

zamiast jeździć przez Lublin na Podkarpacie, czy w Bieszczady ruch powinien iść tędy. I my 

również skorzystamy, jako powiat i mieszkańcy tego regionu i nam będzie łatwiej się żyło, czy 

dojeżdżając na lotnisko do Rzeszowa, czy jadąc na wycieczkę na Słowację, do samej granicy 

państwa. Główny szlak komunikacyjny, bardzo dużo firm, które transportują tędy, nie tylko 

drogą kolejową, ale i drogą lądową towary usługi, które są produkowane i w województwie 

świętokrzyskim. Ja się dwiema rękami również podpisuję pod takim apelem, żeby droga 

krajowa nr 9 od samego Radomia, łącząca drogę krajową nr 7, ekspresówkę, połączyła  

z autostradą A4 w Rzeszowie i może dalej. Dziękuję bardzo. 

 

Ewa Siepietowska mieszkanka Powiatu Ostrowieckiego – Panie Przewodniczący. Pani 

Starosto i Panowie Radni. Ja przyszłam tutaj, bo to, co się dzieje, to się nie da wytłumaczyć,  

a ja przyjechałam z Buska. Czyli tak, ja już sobie to napisałam, żeby nie rozciągać tego tematu. 

Szanowni państwo na sesji rady miasta pojawił się rzekomo projekt odbetonowania naszego 

rynku. To miejsce dawniej nazywane "Placem Wolności" od początku jego utworzenia spełniało 

główną rolę na pochodach 1-Majowych i innych spotkaniach mieszkańców było centralnym 

miejscem wystąpień, przemówień i innych. Starsi mieszkańcy wiedzą, o czym mówię. Od 

jakiegoś czasu w internecie na wystawianych zdjęciach wylewa się fala hejterów, którym nic 

się nie podoba. Szanowni państwo trudne czasy, w których ja dorastałam tworzyły silnych ludzi 

i tacy jak moje pokolenie to dobre czasy, natomiast te dzisiejsze dobre czasy z piknikami, 

stworzyły słabych ludzi, a słabi no cóż tworzą tylko trudne czasy. Moje pokolenie się kończy, 

a czy za 40 lat nastaną jeszcze normalne czasy? Nie można za to obarczać otoczenia, to 

pokolenie to słabi ludzie. Wolą siedzieć u rodziców na garnuszku. Śpią do południa, nawet nie 

chce im się wstać z tych mieszkań, aby porozmawiać z rówieśnikami, czy pograć  w piłkę, choć 

rodzice bardzo o to zabiegają, aby się z ich posłania podnieśli. Ale oni mają to w czterech 

literach, wolą patrzeć w swoje smartfony. Od małego byli tego uczeni, więc w nich całymi 

dniami czatują. Młodzi ludzie, głównie dotyczy mężczyzn, nie znają prawdziwego życia, 

relacji, dotyku, węchu. Ich życie to nuda i złe samopoczucie, czy chandra, zniechęcenie, apatia, 

czy masturbacja. Wszystko dla nich to pustka, zmarnowanie czasu, ich zaniedbaniem  

i zachowaniem. Państwo wygenerowaliście pokolenie bez przyszłości i nie mówię o wszystkich 
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młodych, ale o tych, co obserwuję lub słyszę od innych rodziców, na przykład na przystankach 

MZK. Kochani, lenistwo to konsekwencja bezstresowego wychowania. Chcieliście państwo, 

żeby waszym dzieciom było lepiej, a co wyszło? To tylko frazes. Młodzi ludzie wyłączyli 

samodzielne myślenie i wnioskowanie. Większość to bez ambicji i chęci do działania. Dla mnie 

to po prostu głupieją masowo, więc zostawmy w spokoju nasz rynek. Każda szkoła posiada 

boisko, gdzie w zimie zamieniane jest w lodowisko. Przez rynek przechodzą starsi ludzie 

każdego dnia. Za nasze pieniądze od każdego pracownika był też wybudowany "Eden", czyli 

były wszystkie przychodnie z gabinetami lekarskimi, teraźniejszy MOPS. Nasze przychodnie 

po to były budowane, abyśmy wszyscy korzystali, a nie jak teraz z inicjatywy, przepraszam 

starosty organizowane są profilaktyki kobiet, mężczyzn, czy dzieci w autobusach. Czy ten jest 

przyjazny dla naszych pacjentów? Czy jest prawidłowo w nich ochrona zdrowia? Nasze 

zdrowie, oprócz szczęścia rodzinnego, to najważniejsze wartości życia. Chciałam zapytać czy 

zła organizacja placówek medycznych nie wymaga naprawczych zmian w rzetelności 

świadczonych obowiązków? Czy takie rozwiązania nie mają negatywnego wpływu na 

zdrowie? Chciałabym też prosić i nie tylko od siebie, ale aby przeniesiono ten MOPS, PCPR 

do centrum miasta. Prawie cały rynek to pustostany. Ostatnio przeniesiono Bank S.A. do innej 

placówki. Prosimy, aby to bardzo odległe, od kalek, ludzi, chorych matek MOPS i PCPR 

przenieść na w rynku, na przykład po byłym Banku S.A. Po raz kolejny zwracam się do dyrekcji 

MZK, ale tutaj nie mam, o powrót linii 2, którą zamieniono  23 października 2017 roku na 

przeciwległe połączenia tej linii przez was. Uczniowie nie mają prawidłowych połączeń, brak 

dojazdu do szpitala, kościoła, MOPS-u, KSZO i innych miejsc, jak cmentarz. Ile lat każecie 

nam czekać? Pani Starosto i panowie, nie ma prezydentów, Marszałek Bętkowski i Wojewoda 

Świętokrzyski Koniusz niejednokrotnie zwracali się z pismami do was o udostępnienie nam 

busa 102 Ćmielów - Szpital, aby ten bus jechał prosto Iłżecką do świateł na Rzeczkach, skręcał 

w Kraszewskiego, Graniczną  i do szpitala. Szanowni Państwo moje osiedle 60-letnie to 

sąsiedzi 85 plus, którzy często muszą korzystać ze szpitala, cmentarza, czy kościoła na 

Piaskach. Ile razy my was mamy prosić za to, że was wybieraliśmy na te stanowiska? Chcemy 

aby rada miasta i radni tak, jak ja udzielali i służyli pomocą za darmo, bo jesteście też  

i pracownikami w firmach. Po co obciążać Skarb Państwa. I na koniec moja szkoła podstawowa 

nr 1 przy ulicy Trzeciaków. Uczniowie i tu nie pamiętam, czy to moja klasa odwiedzaliśmy 

groby w lesie, sprzątaliśmy grabiliśmy liście, aby groby były zadbane. Ja pamiętam w tych 60-

tych latach, że było ich trzy. W szkole mieliśmy przysposobienie obronne, gdzie uczyliśmy się 

strzelać i rzucać granatami na strzelnicy w lesie obok prawie tych grobów. Z czasem 

sąsiedzi i ja zbieraliśmy jagody, czy grzyby w tym lesie, zapalane były świeczki, znicze już 

tylko na pozostawionym do tej pory jednym grobie. Kiedy wybrano mnie w 2004 roku 

na animatora wspólnoty, dołączyła do nas Jadzia Sikora i kiedyś o tym grobie jej opowiadałam 

na co ona mi przekazała dane tego partyzanta AK od swojego taty, który kopał grób temu 

biedakowi. Od niej dowiedziałam się bardzo dużo rzeczy. Dzisiejsza ulica Iłżecka to była wieś 

Kolonia Dudy. Kiedy zabito jednego gestapowca w lesie, wyciągnięto z domu w Karczmie 

Miłkowskiej samych mężczyzn, w tym czasie znalazło się dwóch partyzantów, zgromadzono 

ich wszystkich razem i rozstrzelano. Jednemu partyzantowi  z tej łapanki udało się zbiec i on 

ocalał, drugi miał pecha w swej ucieczce i kula dopadła go z dala od reszty zabitych. Partyzant 

AK nazywał się Stanisław Paprot, był ze Starachowic z osiedla Majówka 12, był ubrany  

w długi płaszcz przepasany paskiem, miał kaszkiet samodziałowy z artyzelówki u butów. 
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Mieszkańcy i świadkowie tego czynu wraz z gestapowcem z bronią i policjantem Lichotą, 

gestapowiec z wymierzoną bronią  w Polaków, czyli Marian Szeląg i Stanisław Krzemińskim, 

których wyciągnięto z domu popychając ich aby szli do lasu kazali wykopać grób, chociaż 

wtedy nie widzieli dla kogo i czy nie dla nich ten dół był kopany. Kazano rozebrać z ubrania 

zabitego i spisano dane  z legitymacji. Nagie ciało wrzucono do dołu. Ubranie, buty ofiary, 

wszystko zakopano, jedynie ukryto kaszkiet. Później postawiono krzyż i zawieszano, czyli ci 

panowie, którzy to kopali ten dół na nim kaszkiet, że może ktoś rozpozna kto tu leży. Był to rok 

1943. Odbyła się sprawa sądowa w latach 50 w Ostrowcu przy Alei 3-Maja, dzisiejsza policja, 

zeznawali ci panowie, policjant Lichota i matka zabitego, którego wtedy nazywali bandytą. 

Nasz wieszcz Adam Mickiewicz napisał na polu chwały "Jeśli zapomnę o nich ty Boże na niebie 

zapomnij o mnie". Ja pamiętam. I jeszcze jedno, bez lekcji religii uczniowie nie poznają 

wartości życia ludzkiego. Chciałam dodać, że właśnie ten pan do tej pory leży  w tym grobie. 

Zwracałam się do IPN-u, odszukałam poprzez moje działanie i nie tylko w IPN, dowiedziałam 

się dużo różnych rzeczy. Poprzez moje grzebanie w tych dokumentacjach i innych rzeczach pan 

Kaszuba zdobył nowe piękne rzeczy, o których pisał w gazecie. Pominął to, że ja zgłaszałam 

się też do niego, byłam w jego liceum, rozmawiałam na temat, żeby mi pomógł, że ja pokażę, 

gdzie to miejsce jest. Dzisiaj rozmawiałam z panią Rogalińską, mam te zdjęcia. Przesyłałam te 

zdjęcia do IPN-u, do pana naczelnika Andrzeja Ciska, tak się nazywał ten pan, teraz już jest 

dyrektorem tego IPN-u. I wszystko było mi się wydaje przygotowane, ale nastał tak zwany 

głupi czas pandemii. Jak sami państwo pamiętacie, do lasu też nie można było wchodzić, więc 

już była przecinka, były zaznaczone drzewa był taki właśnie nawet wycięty taki pas, żeby tylko 

wjechać i to wykopać. Moja koleżanka, to nie jest koleżanka, ale ta wspólnotowa siostra, ona 

ma co roku na wiosnę taki sen, że płomienie wychodzą z tego grobu, a trawa jest zielona.  

I wiecie co ten tytuł, który właśnie ja potem napisałam do tego pana Ciska, ten list i tam 

wszystko o tym opisałam właśnie miał taki tytuł, że właśnie płomienie wychodzą z grobu,  

a ziemia jest zielona po tym było takie właśnie rozpoznane hasło jakby ktoś się tam, bo też było 

i Kielce z Warszawskiej też tam IPN działa, także był tutaj też pan taki właśnie ze 

stowarzyszenia pani Rogalińska mówiła, Michał Ślusarz, który też się ze mną kontaktował. 

Wszystko było zorganizowane, ale jak do tej pory nikt z tym nic nie zrobił. Jak teraz 

przyjechałam z Buska i widzę znowu 11, bo akurat byłam w kolegiacie jak państwo byliście 

waśnie na tej mszy. Jak żeście szli, ja już tam nie szłam, bo nie miałam siły, ale Boże naprawdę 

proszę Was zróbcie wszystko, co w waszej mocy, bo ja tyle rzeczy zrobiłam. Ja gdzieś na 

internecie szukałam bardzo dawno, jakimś Wykusie, jakiegokolwiek kontaktu, żebym miała, 

jakiegokolwiek zaczepienia, kto to jest w tym lesie? Jak odszukać tego kogo? Kto mi pomoże, 

żeby wykopać tego człowieka, żeby złożyć na miejscu poświęconym, a nie tylko w lesie, że 

może miał rodzinę, może do rodziny go przytulić. Jak się dowiedziałam, że ze Starachowic, też 

oczywiście dzwoniłam do jakiegoś kościoła, nie miałam pojęcia gdzie. Dzwoniłam i prosiłam 

jakiegoś proboszcza, że jeżeli to jest osiedla Milówka, to może gdzieś oczywiście on ma jakieś 

wiadomości. Tak on powiedział, że tak pomoże mi. Wiecie co no okazało się, że ten kościół też 

tego gdzie tam był oczywiście ten pan Paprot też był spalony, żadnych dokumentów i znowu 

nic i znowu przerwa, ale ja cały czas nie dawało mi to spokoju. Ona cały czas mówi, że ten sen 

ma  i mówi, że ktoś oczywiście szarpie tego gestapowca w tym śnie nie to, że te płomienie 

wychodzą. To jakaś kobieta szarpie tego gestapowca. Tym kimś to chyba jestem ja.  I bardzo 

państwa proszę, żeby mi pomóc i żeby wreszcie ten człowiek był wykopany i złożony  
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i dołączony do jakiegoś grobu. Nie wiem, na miejsce poświęcone, żeby miał godny pochówek, 

bo to naprawdę młody człowiek, miał 22 lata. Bóg honor i ojczyzna, takich mieliśmy właśnie 

naszych Polaków. To byli ludzie naprawdę niezłomni. Jak wiecie, że takimi partyzantami AK 

to nazywano bandytami. Doprowadziłam do tego i chcę doprawić do końca. Przejął ktoś inny. 

Dzwoniłam nawet dzisiaj do tego IPN-u, no nie ma chyba tej pani, może gdzieś wyszła. 

Dzwoniłam do sekretarki, bo dałam jej kontakt do mnie niech się wreszcie ze mną spotkają, 

niech wreszcie coś zrobicie, żeby rzeczywiście ten pochówek powstał. Dziękuję Państwu za 

wysłuchanie. Dziękuję bardzo. Mam tutaj zdjęcia mogę pokazać.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Mariusz Pasternak – To może ktoś z państwa jeśli będzie 

zainteresowany to oczywiście zapraszamy tutaj do pani.  

 

Starosta Marzena Dębniak – Panie Przewodniczący. Państwo Radni. Chcę Pani 

pogratulować.  

 

Ewa Siepietowska mieszkanka Powiatu Ostrowieckiego – Ale nie ma za co.  

 

Starosta Marzena Dębniak – Za zaangażowanie wie Pani co... 

 

Ewa Siepietowska mieszkanka Powiatu Ostrowieckiego –Pani Starosto jestem całe życie 

społecznikiem. 

 

Starosta Marzena Dębniak –  Ale ja wiem, ja Panią znam bardzo długo dlatego ja Pani 

gratuluję, pamięci, zaangażowania. Odnośnie partyzanta to miała Pani dobry zwrot do IPN, bo 

samorząd sam nie może dokonać ekshumacji.  

 

Ewa Siepietowska mieszkanka Powiatu Ostrowieckiego – Na początku jeszcze nie maiłam 

internetu dopiero później dzieci mnie jakiś tam internet znalazły. 

 

Starosta Marzena Dębniak – To co pani wcześniej poruszała są to oczywiście rzeczy do 

przemyśleń, tu się wie pani bardzo dużo rzeczy zmieniło własnościówka, kompetencje 

samorządu, to są po 90 roku zmienił się ustrój,ale oczywiście są to rzeczy do przemyślenia.  

 

Ewa Siepietowska mieszkanka Powiatu Ostrowieckiego – Ja szukałam Pani Starosto  

w ZBOWID i wszędzie, niech mi Pani wierzy ile ja ścieżek wykopałam. Ile ja się nachodziłam 

bo tam widziałam właśnie tablica była na Chreptowiczu wszędzie chodziłam, wszędzie 

stukałam, pytałam gdzie i co gdzie mogę się właśnie czegokolwiek sama dowiedzieć.  

 

Starosta Marzena Dębniak – Ale to IPN sama Pani wie.  

 

Ewa Siepietowska mieszkanka Powiatu Ostrowieckiego –Tak no ale dopiero potem się 

dowiedziałem, że to IPN.  

 

Starosta Marzena Dębniak – Gratuluję Pani.  

 

Ewa Siepietowska mieszkanka Powiatu Ostrowieckiego – Ale nie ma za co. 
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Starosta Marzena Dębniak – Za zaangażowanie, za pamięć, za znajomość historii.  

 

Ewa Siepietowska mieszkanka Powiatu Ostrowieckiego – Ale ja cały czas staram się 

każdemu człowiekowi pomagać.  

 

Radny Jarosław Piotr Kopański – Kończymy sesję prawda, wszyscy już się prawie 

wylogowali. Nie mamy kworum przypominam, te 8 osób jest zalogowanych więc 

ponieważ formalizmy czasem są ważne, jeżeli się wypowiadamy powinniśmy być zalogowany 

prawda? Dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Mariusz Pasternak – Dziękuję bardzo. W związku  

z wyczerpaniem porządku obrad zamykam dzisiejszą sesję Rady Powia 

 

 

 

 

 

 

 


